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Pierwszy raz od niepamiętnych czasów liczba bezro

botnych przekroczyła w naszym powiecie sześć tysięcy 

osób! Na razie nic nie wskazuje na to, że sytuacja na 

rynku pracy ulegnie poprawie.

O konieczności prze

prowadzenia deratyzacji 

w Kędzierzynie-Koźlu 

k przypominają władze 

miasta. Pierwszy 

termin odszczu- 
Sh rzania wyznaczo- 
■H no na kwiecień (od 

1 do 21). Kolejny 

zaplanowano na 

październik.

Nie chcemy 
do marszałka!

. . I nicach są prze- 

____________ I rażeni wizją ode

rwania ich pla

cówki od struktur SP ZOZ-u Kędzierzyn-Koźle i powro

tu pod kuratelę urzędu marszałkowskiego. - Od kiedy pra

cujemy w strukturach SP ZOZ-u Kędzierzyn-Koźle, do

staliśmy wreszcie pierwsze od 10 lat podwyżki, a pa

cjenci odpowiednie ilości leków - mówią lekarze. - Zrobi

my wszystko, co w naszej mocy, aby tak się nie stało!

Janina Rolko, która w stycz

niu tego roku jechała autobu

sem MZK bez ważnego bile

tu, ze łzami w oczach prosiła 

o anulowanie kary. Kierow

nictwo „Arsenu” odesłało ją 

do dyrekcji MZK. Dyrektor 

Antoni Capała, choć mógł, 

nie okazał jej łaski. Telefo

nicznie anulował jednak karę 

matce prominentnego rad

nego miejskiego.

Czytaj na str. 3

Barometr 
gospodarczy

Tygodnik Kędzierzyńsko-Kozielskiw NUMERZE

Czytaj w dodatku 
,Ekologia i Rolnictwo”

Śpią na dworcach lub w starych opusz

czonych budynkach, byleby było cie

pło. Jedzą to, co dostaną od ludzi, a 

niewielu jest skłonnych do pomocy. Nie 

kryją alkoholizmu. Na pytanie, jak się 

tu znaleźli, Zdzisław Styś otwarcie i 

bez zastanowienia odpowiada: - Je

stem alkoholikiem. Odszedłem od ro

dziny. Nie mam się gdzie podziać.

Czytaj na str. 16
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ul.Wojska Polskiego 13 
■Trzynastka” 
tel. 77/48 100 10

telefony

komórkowe
doświadczenie

przyjdz, przekonaj się...

tu są naprawdę niskie ceny .... sprawdź ...

znajdziesz niższą cene obok nas
zwracamy różnice...o

ul.Czerwińskiego 3 
‘ Dawny LOK" 
tel. 4S2 44 66

skup 
serwis 

sprzedaż 
nowe i używane

Al.Jana Pawła II 8
"DT CHEMIK"
tel. 481 88 88

komandor al. Jana Pawła II 36 F, tel/fax 077 48182 20

U nas ulga remontowa nadal trwa! Rabat 19 % na wszystkie zabudowy Komandor!
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Paliwa • olej opałowy i napędowy

Hurt olei mineralnych KOMENTARZE

47-256 Łany, ul. Szkolna 24
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Bolesław BEZEG 
redaktor naczelny

Świat polityki jest iluzjq, nawet w Kędzierzynie-Koźlu

Wracajmy na ziemię

DobryKredyt
OTWARTE CENTRUM KREDYTOWE

♦

• gotówkowy • konsolidacyjny • karta kredytowa

6*1 A WAL; Aleja Jana Pawła II22; 47-220 Kędzierzyn-Koźle
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KREDYTY
BEZ OPŁAT WSTĘPNYCH I PORĘCZYCIELI
MINIMUM FORMALNOŚCI, SZYBKA REALIZACJA, DŁUGI OKRES KREDYTOWANIA
GOTÓWKOWE
wysokie kwoty bez zabezpieczeń bez zgody współmałżonka 
przy liczeniu zdolności kredytowej nie bierzemy
pod uwagę ilość członków rodziny

Co jakiś czas, szczęśliwie coraz 
częściej, zdarza się naszej gazecie 
poruszyć temat, który wzbudza wie
le emocji. Objawia się to szczególnie 
liczbą wywołanych publikacjąoficjal- 
nych pism nadchodzących do redak
cji, ale przede wszystkim gwałtow
nym przyrostem liczby komentarzy 
na naszej stronie internetowej. Szcze
gólnie ciekawym zjawiskiem jest ilu
zoryczna mnogość czytelników, któ
rzy pozornie biorąudział w dyskusji. 
Na postronnym odbiorcy może to 
robić wrażenie, iż temat jest niesamo
wicie nośny, tymczasem my w redak
cji, patrząc w rejestry numerów IP, 
widzimy, że w dyskusji często bierze 
udział kilka tych samychosób, docho
dzących do mistrzostwa w multipli- 
kowaniu swoich podpisów, a nawet 
wielokrotnie zmieniających płeć.

Technika manipulacji, polegająca na 
stworzeniu wrażenia, że „wszyscy są 
tego zdania”, jest znana nie od dziś. A 
wykorzystuje ona prostą ludzką ce

chę: chęć bycia takim jak większość 
ludzi. Bazują na tym politycy wyko
rzystujący sondaże do urabiania elek
toratu; doskonale wykorzystali tę 
technikę rosyjscy bolszewicy (w 
wolnym tłumaczeniu - większo- 
ściowcy), którzy będąc stosunkowo 
małym stronnictwem, wytworzyli w 
społeczeństwie Rosji roku 1917 wra
żenie, iż popiera ich większość naro
du. Tej starej bolszewickiej metody 
urabiania opinii społecznej używają 
obecnie m.in. przeciwnicy przekształ
cenia SP ZOZ w Kędzierzynie-Koź
lu w spółkę, multiplikujący z upodo
baniem coraz to nowe ciała, stowa
rzyszenia, i grupy zawodowe dla 
zwalczenia tej idei.

Dość ułudy - zejdźmy na ziemię. 
Gdzież się podziały rzekome niezmie
rzone zastępy obywateli miasta zaan
gażowanych w walkę z prywatyzacją 
ZOZ-u, gdy trzeba było się ujawnić i 
dać wyraz swemu oburzeniu podczas 
otwartego spotkania w tej sprawie?

Zapewne oglądali „M jak miłość” lub 
inny ważny serial, bo na spotkaniu, 
poza lekarzami i „etatowymi” prze
ciwnikami idei prywatyzacji, pozo
stałych obywateli można było poli
czyć na palcach jednej ręki.

Świat politycznych przepychanek 
jest iluzją, nawet w Kędzierzynie- 
Koźlu. To, oczywiście, nie jest żadna 
patologia, lecz norma. Polityka i ak
torstwo to bardzo pokrewne branże, 
co najlepiej udowodnili Ronald Re
agan czy Arnold Schwarzenegger. Dla
czego my mielibyśmy mieć lepiej niż 
Amerykanie? Ważne jest, byśmy po
trafili rozpoznać, kiedy serwuje się 
nam show. Łatwowierność może nas 
drogo kosztować. Brak decyzji o 
prywatyzacji ZOZ, do której zablo
kowania dąży niewielka grupa osób, 
może w pewnym momencie boleśnie 
odbić się na jakości usług medycz
nych. Ale wtedy na prywatyzację aa 

sensownych warunkach będzie już za 
późno.

HIPOTECZNE
na budowę, remont, zakup nieruchomości

K-Kożle, ul. Jana Pawła II 4, lp., lokal 124, tel. 483 42 81
Opole, ul. Reymonta 14, lp., lokal 1, tel. 44 17 950 do 951

^CHROBRY
Twoje finansowe wsparcie

KONSOLIDACYJNE
na spłatę innych zadłużeń masz kilka kredytów: 
połącz je, płać jedną niższą ratę i dobierz 
dodatkową gotówkę

OBSŁUGUJEMY KLIENTÓW 
PROGRAMU NON STOP

lek. med. Jolanta - Eliza Pietranek
Specjalista dermatolog - wenerolog

- Onkologia i alergologia k Koźle 

dermatologiczna ? Al.. Jana Pawła 114/114

-zabiegilaserowe | 00692187 >65

pogrzeóy i kremacje
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KOŹLE, ul. 24 Kwietnia 9, tel.: 077482 41; 41 0601 43 41 84
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Odeszli...

Józef Stelmach, I. 67

Marian Grygierczyk, I. 72

Władysław Wróblewski, I. 59

Andrzej 
Kopacki

Rzesza bezrobotnych coraz większa

Miało spadać, a rośnie

Jeszcze na koniec grudnia ubiegłe
go roku bezrobocie w naszym powie
cie wynosiło 5712 osób, w tym 3382 
kobiety. Na koniec lutego bez pracy 
pozostawały już 6022 osoby, z cze
go 3494 to kobiety. Pytanie, co takie
go stało się w ciągu zaledwie dwóch 
miesięcy, że liczba bezrobotnych 
wzrosła o przeszło 300 osób! I to w 
momencie, kiedy cała rzesza miesz
kańców naszego miasta i powiatu 
wyjechała do pracy na Zachód. 
Zresztą ludzie nadal wyjeżdżają, i to 
całymi rodzinami. Wiem coś o tym,

bo w tym gronie znalazło się bardzo 
Wielu moich znajomych. Proszę sobie 
wyobrazić, co by się stało z miejsco
wym rynkiem pracy, gdyby ci ludzie 
z jakichś względów musieli powrócić 
do Polski.

W grudniu zeszłego roku zwołano 
wspólne posiedzenie obu rad: powia
towej i miejskiej, gdzie głównym te
matem było właśnie bezrobocie. Wiele 
osób zabrało w tej sprawie głos, m.in. 
dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 
Maria Labus, padało wiele mocnych 
słów, deklaracji i obietnic, mówiono o

konieczności zintensyfikowania pew
nych działań oraz współpracy samo
rządów w tym zakresie. No i co? Mi
nęło raptem 60 dni i bezrobocie dra
stycznie wzrosło. Każdego dnia pra
cę traciło średnio pięć osób.

Uważam, że to nie posiedzenia i 
obrady mogą poprawić sytuację. Tu 
potrzebne są konkretne działania, jak 
na przykład ściągnięcie inwestorów do 
Parku Przemysłowego, czy też oży
wienie portu rzecznego w Koźlu. Nie 
można tylko mówić o nowych miej
scach pracy, ale trzeba je tworzyć.

Artur 
ŚCIAŃSKI

Dyrektor MZK umorzył mandat matce radnego

Gdzie tu sprawiedliwość?
Nie można kwestionować zasad

ności nałożenia kar na opisane w ar
tykule „Wybrani nie płacą manda
tów” kobiety (czytaj na str. 3). Obie 
jechały bez ważnego biletu, choć tyl
ko jedna się do tego przyznąje. Nale
ży się jednak zastanowić, dlaczego 
Janina Rolko ma do zapłaty ponad 
200 zł, natomiast matka radnego, 
dzięki pomocy Antoniego Capały, 
zapłaciła jedynie 5 zł na poczet kosz
tów manipulacyjnych.

Co o tym zdecydowało? Dyrektor 
Capała nie pamięta, dlaczego karę anulo

wał. Co więcej, unika rozmowy na ten 
temat, zasłaniając się chorobąi zwolnie
niem lekarskim. Ta sama choroba nie 
przeszkodziła mu jednak zadzwonić do 
kierowniczki „Arsenu” i anulować karę. 
Przyczyn jego działania możemy się je
dynie domyślać, chociaż, jak nam powie
dział, nie zna osoby, której pomógł. W 
oczach Janiny Rolko, która została od
prawiona z kwitkiem, decyzja dyrekto
ra MZK jest krzywdząca.

W co najmniej dziwnych okolicz
nościach wstrzymano egzekwowanie 
należności wobec matki radnego. We

dług niej karę anulowano po tym, jak 
dostarczyła legitymację rencistki i po 
pisemnej reklamacji, jaką skierowała 
do siedziby firmy „Arsen” w Łodzi. 
Reklamacji, którąprzecież rozpatrzo
no negatywnie.

Z informacji przekazanych nam 
przez „Arsena” wynika, że kierow
nictwo MZK anuluje niewiele manda
tów. Są to przypadki sporadyczne. 
Pytanie, co zrobić, by znaleźć się w 
elitarnym gronie osób, którym karę 
anulowano. Nie każdy ma przecież w 
rodzinie radnego.

"Gazeta Lokalna" - tygodnik, ukazuje się w Kędzierzynie-Koźlu i powiecie kędzierzyńsko-kozielsUm. 
Adres redakcji: al. Jana Pawła II 27, 47-220 Kędzierzyn-Koźle, tel. 483 40 49, fax 483 46 59 e-mail: li- 
sty@lokalna.com.pl •
Redaguje zespół: Jan Bartoszek, Krzysztof Bednarz, Bolesław Bezeg - redaktor naczeky • e-mail: red- 
nacz@lokalna.com.pl, Jakub Dźwilewski - zastępca redaktora naczelnego - e-mai! zastepca@lokal- 
na.com.pl,Marcin Chlewicki, Andrzej Kopacki, Grzegorz Łabaj (dział sportowy), Mdrian Marciniak, Ka
mil Nowak, Paweł Nowak, Adriana Nurzyńska, Katarzyna Ostrowska, Artur Ściański, Anna Ślęczek, 

Piotr Warner, Michał Wawrzecki, Zofia Wisła. Kierownik biura: Beata Witamborska.
Agencja reklamy i marketingu: Adriana Nurzyńska - tel. 0 602 395 455, Artur Ściański - 0 501404321. Fax 483 46 59, e-mail: reklama@lokalna.com.pl 
Skład: City Media, teł (077) 442 60 82, citymedia@citymedia.pl. Korekta: Ewa Żabska., Druk: Drukarnia “Pro Media”, 45-125 Opole, ul. Składowa 4, tel./fax 453 18 07. 

Wydawca: Miejski Ośrodek Kultury, al. Jana Pawła II 27, 47-220 Kędzierzyn-Koźle.
Redakcja nie zwraca materiałów nie zamówionych oraz zastrzega sobie prawo redagowania i skracania nadesłanych tekstów. Za treść ogłoszeń redakcja nie odpowiada.

mailto:li-sty@lokalna.com.pl
mailto:red-nacz@lokalna.com.pl
mailto:reklama@lokalna.com.pl
mailto:citymedia@citymedia.pl


Gazeta
*/okalna 15 marca 2006 11 (349)

Równi i równiejsi dla dyrektora MZK KONKURS: Park wodny czeka

Wybrani nie płacą mandatów Wygraj zaproszenia
Janina Rolko, która w styczniu 

tego roku jechała autobusem MZK 
bez ważnego biletu, ze łzami w 
oczach prosiła o anulowanie kary. 
Kierownictwo „Arsenu” odesłało ją 
do dyrekcji MZK. Antoni Capała, 
choć mógł, nie okazał jej łaski. Te
lefonicznie anulował jednak karę 
matce prominentnego radnego 
miejskiego.

W siedzibie firmy „Arsen” w Łodzi 
poinformowano nas, że przewoźnik ma 
prawo wstrzymać egzekwowanie kary 
od pasażera, który jechał bez ważnego 
biletu. Zdarza się to jednak sporadycz
nie.

- To, że dyrektor anuluje manda
ty, wynika z zawartej między „Ar
senem” a MZK umowy - powiedział 
nam Tomasz Kurasiński, prezes Agen
cji Ochrony Osób i Mienia „Arsen”.

Z takiego działania MZK niezado
woleni byli kontrolerzy, których pozba
wiano w ten sposób jedynego zarobku, 
jakim była prowizja z nałożonych i wy
egzekwowanych mandatów.

Zapłaciła tylko 5 zł
Jak dowiedzieliśmy się od kierow

niczki „Arsenu” w Kędzierzynie-Koźlu, 
dyrektor MZK zadzwonił do niej i kazał 
anulować karę kobiecie - matce jedne
go z miejskich radnych, która została

Po naszej interwencji kolej wyremontuje mieszkanie

Brat się odnalazł

Mieszkanie Lucjana Mielniczuka 
wkrótce będzie wyremontowane 

zatrzymana bez ważnego biletu 22 
stycznia tego roku.

Antoni Capała zaprzeczył, by znał 
matkę radnego i by anulował telefonicz
nie nałożone kary.

- Mandaty wystawia firma „Ar
sen” i anuluje firma „Arsen”. Ni
komu nie anulowałem telefonicz
nie żadnych kar - odpiera zarzuty 
dyrektor Capała, po czym dodaje: - 
Przyjęliśmy zasadę, że mandaty 
anulujemy, jeżeli jest jakikolwiek 
cień podejrzenia, że rację ma pasa
żer. W ciągu minionego roku oso
biście anulowałem może pięć, a 
może dziesięć mandatów. Nie pa
miętam, czy anulowałem mandat 
tej pani.

Matka radnego również zaprzeczyła, 
by dyrektor dopomógł jej w uniknięciu 
kary. Wytłumaczyła nam, że jechała na 
bilecie ulgowym, ale nie miała przy so
bie dokumentu uprawniającego do zniż
ki.

- To nieprawda - usłyszeliśmy od 
kontrolera, który nałożył karę. - Ta 
pani jechała na nieważnym bile
cie.

Prezes Kurasiński po sprawdzeniu 
dokumentów również potwierdził, że 
mandat został nałożony za brak ważne
go biletu, a nie z powodu braku doku

Krystyna Miazga i jej córka za
mieszkają znowu z bratem. Po 
naszej publikacji Lucjan Mielni
czuk skontaktował się z siostrą, 
pojechał też do Wrocławia do dy
rekcji PKP, która w ramach po
mocy wyremontuje mu spalone 
mieszkanie.

Historię Krystyny Miazgi i jej córki 
opisaliśmy przed dwoma tygodniami. 

Wraz z bratem Lucjanem Mielniczu
kiem zamieszkiwały należący do PKP 
lokal, który spłonął w ubiegłym mie

siącu. Lucjan Mielniczuk, który jest 

głównym najemcą dostał od PKP 
propozycję dwóch innych mieszkań 

zastępczych. Nie skorzystał z nich 

jednak i tym samym pozbawił dachu 
nad głową swoją siostrę i jej jedena
stoletnią córkę. Krystyna Miazga 

mentów uprawniających do zniżki.
- Ta kobieta napisała do nas reklama

cję, która została rozpatrzona negatyw
nie. Kara została anulowana na prośbę 
MZK. Pani ta wpłaciła jedynie opłatę 
manipulacyjną w kwocie 5 zł.

Łaska dla wybranych
Łaskawości dyrektora MZK nie do

świadczyła j ednak niebędąca matką żad
nego radnego Janina Rolko: - W „Ar
senie” powiedziano mi, że dyrek
tor może umorzyć karę - opowiada 
pani Janina, która w piśmie do dyrek
tora Capały tłumaczyła, że spośród 
trzech ważnych biletów, jakie miała, 
przypadkowo skasowała bilet, z które
go już raz korzystała.

- Zawsze wyrzucam stare bilety, 
ale tym razem zapomniałam, a w 
półmroku autobusu nie zauważy
łam, że był już skasowany - wspo
mina 68-letnia Janina Rolko. - Wra
całam do domu zmęczona, zmarz
nięta. Mam słaby wzrok, skasowa
łam niewłaściwy bilet.

Argumenty, które przytoczyła pani 
Janina, nie przekonały jednak Antonie
go Capały, by anulować jej mandat. W 
odpowiedzi, którą otrzymała, dyrektor 
MZK informuje ją że anulowaniem kar 
zajmuje się firma „Arsen”.

Tekst i fotor Artur ŚCIAŃSKI

zmuszona była szukać pomocy u zna
jomych. Lucjan Mielniczuk zamiesz

kał natomiast u kolegi. Z siostrą ze

rwał kontakt. Odnalazł się dopiero po 

naszej publikacji. Pojechał do dyrek

cji PKP we Wrocławiu, która obieca
ła pomóc rodzinie. W efekcie kolej 

wyremontuje mieszkanie.
- Zleciliśmy już wykonanie prac 

firmie budowlanej. Remont powi
nien być zakończony w ciągu 
dwóch tygodni - powiedziała nam 

Grażyna Kopania, rzecznik prasowy 
PKP SA oddział Gospodarki Nierucho

mościami we Wrocławiu.
- Poinformowałem o tym siostrę 

- powiedział nam Lucjan Mielniczuk. - 

Gdy mieszkanie będzie gotowe, 

zamieszkamy razem.
Z tych wiadomości ucieszyła się 

również Krystyna Miazga.

Tekst i foto: ART

Na uczestników zabawy czeka pięć podwójnych zaproszeń do par
ku wodnego w Tarnowskich Górach

Pierwsze pięć osób, które 20.03.2006 r. (w poniedziałek) o godzinie 12.00 
wyślą SMS na numer 7160 (całkowity koszt SMS-a 1,22 zł) o treści lokal- 
na.konkurs, a następnie wpiszą imię i nazwisko, otrzyma bezpłatne podwój
ne zaproszenia do parku wodnego w Tarnowskich Górach. Zwycięzców o 
wygranych poinformujemy tego samego dnia telefonicznie. Zapraszamy do 

zabawy.
ART

Stłuczka w centrum miasta

Sąd ustali sprawcę

Do groźnie wyglądającego wypadku doszło w ubiegłym tygodniu przy alei Jana Pawła 

II w Kędzierzynie-Koźlu, na wysokości skrzyżowania z ulicą Judyma. Winnego stłuczki 

ustali sąd grodzki. Na miejscu pojawiło się pogotowie i udzieliło poszkodowanym po

mocy medycznej.

Tekst i foto: ART

Szkoły zapraszajq

Na dni otwarte
Publiczna Szkoła Podstawowa 

nr 9 w Kędzierzynie-Koźlu zaprasza 
rodziców i uczniów przyszłych klas 
pierwszych oraz wszystkich zainte
resowanych ofertą edukacyjną i wy
chowawczą szkoły na „Dzień otwar
ty” 16 marca w godz. 15.30 - 17.30.

W programie m.in. zajęcia dla dzie
ci: informatyczne, polonistyczno- 
matematyczne, językowe (język an
gielski, niemiecki, francuski); prezen
tacje prac koła plastycznego oraz ze
społu muzycznego. Ponadto losowa
nie nagród spośród kuponów, które 
zostały rozprowadzone w przed
szkolach.

***
Publiczna Szkoła Podstawowa 

nr 14 od wielu lat realizuje program 

„Otwarte drzwi dla sześciolatków”, 
który cieszy się niesłabnącym powo
dzeniem i umożliwia przyszłym 
uczniom i ich rodzicom poznanie 
szkoły i jej oferty edukacyjnej jesz
cze przed rozpoczęciem nauki. W 
tym roku drzwi dla przyszłych 
uczniów zostaną otwarte 16 marca o 
godz. 17.00.

Uczniowie i nauczyciele przygoto
wali atrakcyjne zajęcia, które pokrót
ce ukażą różnorodne formy pracy w 
„Czternastce”. Gdy sześciolatki będą 
uczestniczyły w zajęciach, rodzice 
uzyskają wyczerpujące informacje na 
temat szerokiej oferty edukacyjnej, 
którą proponuje swoim uczniom ta 
mała, ale bardzo atrakcyjna placówka.

Oprać. F
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To nie była kradzież, samochód 

czeka) na właściciela tam, gdzie ten 

go zostawi). Czy to wiosenne przesi

lenie, czy mnogość spraw na głowie 

sprawia, że nie zauważamy, co się 

wokół nas dzieje? W ten sposób sta- 

jemy się łatwym obiektem dla złodziei.

7 marca na Pogorzelcu policjan
ci zatrzymali 19-latka, który na tere

nie jednego ze sklepów ukradł pozo

stawiony na ladzie telefon komórko

wy. Właściciel wycenił stratę na ok. 

1200 z). Podobne zdarzenie miało 

miejsce w Koźlu w jednym ze skle

pów spożywczych. Złodziej ukradł 

pozostawiony na ladzie portfel z do

wodem osobistym i prawem jazdy. - 

Jest to dowód na to, że często 
zaabsorbowani różnymi proble
mami, nie zwracamy uwagi na 
swoje przedmioty. Stąd też apel, 
żeby jednak się pilnować, bo po
licjanci nie mogą być wszędzie - 
stwierdza Włodzimierz Kominek, 

rzecznik Powiatowej Komendy Poli

cji w K-K.

11 marca w godzinach popołu
dniowych na terenie Pogorzelca 
mężczyzna zaparkował samochód 

pod hipermarketem. Jednak, gdy po 

czterdziestu minutach wyszedł ze 

sklepu, nie znalazł już swojego auta. 

Zawiadomi) policję o kradzieży, która 

podjęła rutynowe czynności: penetra

cję terenu i blokadę miasta. - Po oko
ło dwóch godzinach ten pan po
nownie się pojawił i przeprosił za 
zrobienie szumu, ponieważ w 
amoku zakupów zapomniał, gdzie 
zaparkował. Samochód stał spo
kojnie pod innym wejściem do hi
permarketu - mówi Włodzimierz Ko
minek.

13 marca mężczyzna zgłosił kra
dzież elektronarzędzi oraz telefonu 

komórkowego. Poszkodowany osza

cował straty na około 400 zł.

Tego samego dnia mieszkaniec K- 

K zgłosi) oszustwo internetowe. 12 

stycznia wylicytował na Allegro kom

plet kąpielowy Leg i przesłał ok. 160 

złotych do oferenta. Od tamtej pory 

nie otrzyma) wylicytowanego towaru 

ani nie odzyska) przesłanych pienię

dzy.

Wczoraj na terenie Polskiej Ce
rekwi miało miejsce włamanie do bu
dynku plebanii. Sprawca po wybiciu 

szyby wszedł do pomieszczenia i 

ukradł 2 tys. zł.

W zeszłym tygodniu policja zatrzy

mała dziesięciu nietrzeźwych, w tym 

trzech rowerzystów. Rekordzista 

wśród tych trzech miał 3,36 promila 

alkoholu w wydychanym powietrzu. Z 

kolei 2,49 promila miał kierowca sa

mochodu, którego zatrzymano na ul. 

Wojska Polskiego.

- Zima może w końcu puści i ro
werzystów będzie więcej, więc 
zwracajmy uwagę na jednośla
dowców, bo może dojść do trage
dii - podsumowuje rzecznik.

Zebrała ASK

fhu STANGUM
(dawny OPON CAR) 

ul. Dunikowskiego 24 
47-200 KĘdzlerzyn-Każle

ciężarowy i osobowy
Tei./fax 077/ 482 96 08

W OFERCIE: FELGI, AKUMULATORY, KOŁPAKI
SEZONOWE PRZECHOWYWANIE OPON NISKIE CENY DUŻY WYBÓR

good^ead ;>nUNLOP "^DĘBICA Sjaoa.

W piętek część pielęgniarek i lekarze 
nie przyszli do pracy

Protest
przez urlop
Większość publicznych szpi
tali na Opolszczyźnie praco
wała w ubiegły piątek jak w 
dni wolne od pracy. Lekarze 
i część pielęgniarek zatrud
nionych w publicznych pla
cówkach ochrony zdrowia 
wzięli tego dnia urlopy na 
żądanie. Do protestu przyłą
czyło się również środowi
sko medyczne pracujące na 
terenie naszego miasta.

Rafał Olejnik, prze
wodniczący Zarzą
du Regionu Śląska 
Opolskiego Związ
ku Zawodowego 
Lekarzy: - Służba 
zdrowia w naszym 

kraju reprezentuje co

raz wyższy poziom. 

Mamy wysokospecja

listyczny sprzęt me

dyczny, możemy sto

sować nowoczesne
metody leczenia zachowawczego oraz operacyjnego; 

jednym słowem możemy wykonywać medycynę na 

europejskim poziomie. Niestety, często nie wystarcza 

środków na eksploatację sprzętu lub zastosowanie no

woczesnych metod operacyjnych. Zarobki środowiska 

medycznego są dalekie od poziomu europejskiego, a 

wymagania bardzo zbliżone. Nasz protest by) wyrazem 

determinacji naszego środowiska. Domagamy się go

dziwych wynagrodzeń, ale nie tylko. Chcemy, aby od 

lat niedofinansowana w Polsce służba zdrowia wresz

cie otrzymała należyte fundusze i zostały one spożyt

kowane racjonalnie na lecznictwo i płace. Nie możemy 

dopuścić, aby na opiekę zdrowotną przeznaczano nie

wiele więcej niż w Albanii. Będziemy walczyć o nasze 

i pacjentów racje.

Piątkowy protest był konkretnym 
sygnałem, który powinni zauważyć 
politycy, szczególnie szczebla cen
tralnego. Na razie protestują po
szczególne regiony, ale jeśli dalej pro
blemy służby zdrowiapozostaną nie
zauważone, to skończy się to prote
stem ogólnopolskim. Środowisko me
dyczne wystąpiło przeciwko zbyt 
niskim zarobkom. Żąda ono podwy
żek o 30 proc, do końca roku oraz 
planu realnego wzrostu płac do 100 
proc, w roku 2007.

- Nie chcemy niczego nadzwy
czajnego- powiedział nam Tomasz 
Wantuła, przewodniczący oddziału 

Związku Zawodowego Lekarzy w 
Kędzierzynie-Koźlu. - Nie może 
być tak, że lekarz ze specjalizacją 
zarabia 1400 - 1600 złotych brutto 
za etat, a wykształcona dyplomo
wana pielęgniarka zarabia w Pol
sce około 50 proc, średniej krajo
wej’ gdy w Unii Europejskiej jej 
wynagrodzenie to 130 proc, śred
niej w danym kraju. My chcemy 
tylko, żeby podobne proporcje obo
wiązywały u nas.

Według informacji Narodowego 
Funduszu Zdrowia lekarze poszli na 

urlop w 18 z 23 pu
blicznych szpitali w 
Opolskiem. Pacjenci nie 
zostali w nich jednak 
bez opieki. W każdym 
szpitalu na oddziałach 
pozostali lekarze dy
żurni. Normalnie funk
cjonowały również 
izby przyjęć i pogoto
wia ratunkowe. Odwo
łano jedynie planowe 
zabiegi oraz przesunięto 
wizyty w poradniach 
specjalistycznych. We
dług władz opolskiego 
oddziału NFZ piątko
wy protest nie zagrażał 
pacjentom.

- Szpitale funkcjo
nowały jak w dni wol
ne czy świąteczne - 
powiedział nam Kazi
mierz Łukawiecki, dy
rektor opolskiego od
działu Narodowego 
Funduszu Zdrowia. - W 
przypadkach ostrych i 
nagłych zachorowań 
pacjenci otrzymywali 
niezbędną pomoc.

A co na temat protestu lekarzy 
myślą pacjenci? Czy popierają go?

- Uważam, że lekarze zarabiają 
za mało i rozumiem ich żądania - 
powiedział nam Zbigniew Marszyń- 
ski, który w dniu strajku przebywał 
w szpitalu. - W końcu ci ludzie 
uczą się dużo dłużej niż inni i za 
swoją pracę, która niesie ze sobą 
ogromną odpowiedzialność, powin
ni być należycie wynagradzani.

Nieco mniej zadowoleni byli pa
cjenci przychodni specjalistycznych, 
którzy na wizytę u specjalisty czeka
li w kolejce trzy miesiące.

ADA

Coś dla wolontariuszy

Świecą przykładem
Obchodzący szóstą roczni
cę działalności w Polsce 
program „Make a Connec- 
tion - przyłącz się” roz
począł przyjmowanie wnio
sków od młodych wolonta
riuszy na pomysły kreowania 
zmian społecznych. Termin 
końcowy składania wnio
sków o dotacje upływa na 
początku kwietnia.

Liderkami programu w I LO były Marlena Stempel i Sandra Musioł, któ 
re otrzymały nawet stosowny certyfikat

Program jest wspólną inicjatywą 
Polskiej Fundacji Dzieci i Młodzieży 
oraz firmy Nokia. Stwarza on okazję 
młodym wolontariuszom do tworze
nia i wdrażania ciekawych projektów. 
W ciągu pięciu minionych lat ponad 7 
tysięcy młodych ludzi otrzymało 
wsparcie przy realizacji 200 projek
tów. „Make a Connection” promuje 
wśród młodych ludzi ideę wolontaria
tu poprzez dotacje i szkolenia przy 
realizacji najrozmaitszych przedsię
wzięć.

Przed rozpoczęciem projektu mło
dzież uczy się, jak zaplanować jego 
budżet, a następnie zarządzać finan
sami, poznaje tajniki pracy zespoło
wej i działań public relations.

- Wiemy, że „Make a Connec
tion - przyłącz się” ma już usta
loną markę - nie kryje satysfakcji 
Maria Holzer, dyrektor Polskiej Fun
dacji Dzieci i Młodzieży. - Już od 
kilku tygodni aktywni młodzi lu
dzie z całej Polski z niecierpliwo
ścią czekali na kolejne ogłoszenie 
konkursu. Cieszy, że program ten 
daje możliwość realizacji tak wie
lu społecznych projektów.

Pieniądze dla 
najlepszych
Program przygotowuje uczestni

ków do wprowadzenia zmian w ich 
społecznościach. Młodzi ludzie w 
wieku od 16 do 22 lat mogą ubiegać 
się o dotacje do 3 kwietnia 2006 r.

Przesłane wnioski zostaną podda
ne ocenie, a wybrane grupy dostaną 
od 2.000 do 4.500 zł na wprowa
dzanie swoich pomysłów. W pro
jektach zrealizowanych w poprzed

nich edycjach młodzież zaangażo
wała się m.in. w różnorodne akcje 
sportowe, promocję lokalnej kultu
ry i historii.

„Make a Connection” to inicjatywa 
mająca na celu popieranie właściwego 
rozwoju młodych ludzi poprzez 
umożliwienie im “połączenia się” ze 
swymi społecznościami, rodzinami i 
kolegami. Programy krajowe są obec
nie realizowane w 18 krajach na ca
łym świecie, m.in. w Argentynie, 
Brazylii, Kanadzie, Chinach, Korei

Południowej, Meksyku, Peru, RPA, 
Tajlandii i Filipinach.

Aktywne liceum
W naszym mieście „Make a Con

nection” realizowali uczniowie I Li
ceum Ogólnokształcącego im. Henry
ka Sienkiewicza.

- W ramach tego projektu ja i 
moja koleżanka Marlena udały
śmy się dwukrotnie do Warszawy 
na specjalne szkolenia, podczas 
których nabyłyśmy wiele cennych 
umiejętności - wspomina Sandra 
Musioł, wolontariuszka z I LO. - 
Nauczyłyśmy się m.in. walczyć ze 
stresem.

Akcja wolontariuszy z I LO pole
gała na realizowaniu konkretnych 
programów, na które otrzymali dota
cję w wysokości przeszło trzech ty
sięcy złotych. Pieniądze te zostały 
przeznaczone na prezenty dla dzieci, 
organizację mikołajek, Dni Godności 
itp. Młodzież poświęcała swój czas 
głównie chorym dzieciom. Najpoważ
niejszym przedsięwzięciem było 
przygotowanie Dni Godności, w któ
rych uczestniczyły dzieci z różnym 
stopniem upośledzenia. Impreza mia
ła charakter integracyjny. W całe to 
przedsięwzięcie zaangażowanych 
było ok. 30 wolontariuszy, z których 
każdy miał określony zakres obo
wiązków.

- Teraz chciałybyśmy się wpisać 
z Marleną do klubu alumnów, 
działającego w ramach programu 
„Make a Connection”. Jego człon
kowie przygotowują ogólnopolski 
projekt i zamierzamy w nim 
uczestniczyć - dodaje Sandra.

Tekst i foto: ANKO



Szkoła rodzenia: ćwiczenia dla ciężar
nych za darmo

Aktywny poród

Szkoła rodzenia przygotowuje przyszłe mamy do czekajgcego je po
rodu, a następnie opieki nad dzieckiem

Mieszkanka Długomiłowic oszukana w Niemczech

Praca za dopłatą

Szkoła rodzenia zaprasza ciężar
ne na zajęcia, podczas których pro
wadzone będą profesjonalne ćwi
czenia przygotowujące do aktyw
nego porodu. Rozpoczną się one 
4 kwietnia w kozielskim szpitalu.

Zajęcia będą prowadzone bezpłatnie 
w cyklach 10-tygodniowych, wzboga
cając program szkoły rodzenia. Mogą 
brać w nich udział, oprócz ciężarnych, 
również osoby towarzyszące.

- Udział w ćwiczeniach będzie cał
kowicie bezpłatny - powiedziała nam 
Gabriela Masztalerz, specjalistka z zakre
su opieki przed- i okołoporodowej. - Pa
nie będą mogły skorzystać z zajęć w 
ramach działającej w naszym mie
ście szkoły rodzenia.

Zajęcia w szkole rodzenia, mieszczącej 
się w przychodni „Piast-Med” przy ul. Lesz
ka Białego, odbywająsię w każdą środę.

- Podczas porodu widzimy ogromną 
różnicę pomiędzy ciężarnymi, które 
uczęszczały do szkoły rodzenia, a 
tymi, które w takich zajęciach nie 
uczestniczyły - twierdzi dr Jarosław Ka- 
roń, ordynator oddziału ginekologiczno-po
łożniczego kozielskiego szpitala - Szkoła 
rodzenia przygotowuje panie nie tyl

ko do samego porodu jako wydarzenia 
czysto fizjologicznego, ale także zapo- 
znaje z emocjami, które towarzyszą 
temu wydarzeniu.

Osoby zainteresowane udziałem w ćwicze

niach dla ciężarnych zapraszane są 4 kwiet

nia (czwartek) o godzinie 17.15do izby przy

jęć szpitala w Koźlu, pokój nr 7. 

Wszelkich informacji na temat zajęć 

udzielają:

1. Małgorzata Wiewiórska-0508 348 244

2. Dorota Hadaschil-0692 076 316

W szkole rodzenia położne opowiadają 
jak wygląda poród w szpitalu, z jakimi prak
tykami szpitalnymi można się spotkać, a 
także udzielają praktycznych wskazówek 
osobom, które planują poród w domu. Cię
żarne mogą się również dowiedzieć, jak ra
dzić sobie z bólem porodowym.

- Panie, które chciałyby uczest
niczyć w ćwiczeniach dla ciężar
nych, powinny zabrać ze sobą: za
świadczenie od lekarza prowadzą
cego ciążę, że nie ma żadnych 
przeciwwskazań do udziału w nich, 
strój sportowy, karimatę, ręcznik 
kąpielowy oraz coś do picia - wyli
cza Gabriela Masztalerz.

Tekst i foto: ADA 

Krystyna Jasiulek szukała 
pracy za granicą za pośred
nictwem raciborskiej agen
cji pracy Silesia Personal. W 
ciągu dwóch tygodni agen
cja miała powiadomić szu
kającą o ofertach pracy. Za
proponowano pani Krystynie 
wyjazd do Niemiec i zatrud
nienie na hali produkcyjnej 
przy sortowaniu wędlin i 
stawkę 5,80 euro za godzi
nę.

Wyjazd zaplanowano na ponie
działkowe popołudnie 20 lutego, do
trzeć na miejsce pani Krystyna mia
ła we wtorek i od środy zacząć pra
cę. W piątek 17 lutego okazało się, że 
nie ma transportu na poniedziałek, 
trzeba było podjąć szybką decyzję o 
wyjeżdzie w sobotę. Na miejscu 
przełożona przywitała panią Krysty
nę pytaniem, po co przyjechała szyb
ciej. Podobnie zachowywały się pra
cujące na miejscu Polki.

- Od razu pytały: „Po co tu przy
jechałaś? Chcesz nas wygryźć?” - 
opowiada Krystyna Jasiulek.

Przez pierwsze dwa dni nie było 
pracy, trzeba było czekać i płacić za 
hotel. Pani Krystyna poszła do pra
cy na siedem godzin w środę i w 
czwartek, dopiero po telefonie męża 
do biura: - Wcześniej nic nie robi
łam, czekałam. Niektórzy pracowa
li zaledwie 45 minut dziennie, bo 
nie było zajęcia. W biurze nam 
mówiono, że można pracować na
wet w niedzielę, bo jest dużo pra
cy-

Stawka za godzinę pracy zmniej
szyła się o 0,50 euro, a pracownicy 
podejmowali pracę, nim dochodziły 
wyniki ich badań lekarskich. Firma 
Pasternak Personal, działająca w 
Niemczech, obciążała pracowników 
takimi kosztami, jak 25 euro za szko

lenie, na które składa się projekcja fil
mu w języku niemieckim o słody
czach, zamiast o wędlinach.

- Przecież mówiłam w biurze 
pracy, że nie znam niemieckiego. 
Potem dostaliśmy jakieś kartki po 
polsku i to było całe szkolenie. 
Nikt nie tłumaczył, co mamy robić 
- pani Krystyna nie wiedziała, że na 
miejscu będzie musiała zapłacić za 
kurs.

Pracownicy musieli sobie kupić 
również buty, które kosztują 20 
euro, opłacać hotel (30 euro za ty
dzień) i czasowy meldunek (8 euro) 
oraz zapłacić za pranie fartucha 
(1,20 euro na dzień). Pani Krystyna 
spędziła za granicą tydzień i nie za
uważyła, by pracownicy codziennie 
dostawali świeże fartuchy. Ubra
niem służbowym pani Krystyny 
były za duże męskie ogrodniczki, 
biały fartuch, na to biały kombine
zon, kominiarka, maska na oczy i 
buty: - Musiełiśmy mieć trzy pary 
rękawiczek. Trudno było cokol
wiek złapać.

W pracy były ciężkie warunki. Po
lki pracujące na hali nastawiały ma
szynę na tak szybkie obroty, by 
nowi pracownicy nie nadążali. Mięso, 
które miało iść do zwrotu, kobiety 
okrajały i puszczały dalej, do pako
wania na tacki. - Ludzie nie wytrzy
mywali. Około 15 osób odeszło, 
tak jak ja; dwóch chłopaków odje
chało w nocy - pani- Krystyna nie 
widziała innego wyjścia.

W hotelu były dwie kuchnie na 48 
osób: kto pierwszy ten lepszy, inni 
nie ugotują sobie obiadu. Dwa razy w 
tygodniu pracownicy mieli pół godzi
ny na zrobienie zakupów. - Kto so
bie w piątek nie kupił chleba, ten 
do wtorku był głodny - opowiada 
Krystyna Jasiulek. - Przez tydzień 
schudłam trzy kilogramy, nie by
łam w stanie tam jeść.

Pani Krystyna zarobiła 74 euro. Po 
opłaceniu kosztów zostało jej zaled

wie 10, mimo że zabrała ze sobą pie
niądze: - Całe szczęście, że miałam 
bilet powrotny, bo inaczej bym nie 
wróciła.

Na stronie internetowej agencja 
pracy gwarantuje umowę zawartą 
bezpośrednio u pracodawcy. Biuro 
Silesia Personal informowało pracow
ników, że umowę dostaną na miejscu. 
Pani Krystyna zastanawia się, czy 
przez tydzień firma nie zdążyła jej 
wypisać umowy. Trudno również 
jedną panią siedzącąw biurze nazwać 
pomocą w kontaktach z lekarzem, 
urzędami oraz porozumieniu się w 
obcym języku.

Biuro w Raciborzu obiecywało tak
że odwiezienie pracownika na auto
kar powrotny do kraju.

- Nasz opiekun, pan Musioł, od
wiózł mnie na przystanek i wywa
lił z bagażami jak śmiecia - mówi 
Krystyna Jasiulek, której agencja Si
lesia Personal gwarantowała opiekę.

Mąż pani Krystyny, Mirosław 
Kustra, próbował odzyskać pienią
dze stracone w wyniku feralnego wy- 
jazdu, niestety, biuro zaproponowa
ło jedynie pracę w tej samej firmie co 
poprzednio. — Z rozmowy z panem 
Kurą z placówki w Raciborzu do
wiedziałem się, że on czuje się 
przeze mnie szantażowany - mówi 
oburzony pan Mirosław, który twier
dzi, że nie jest jedyną osobą składa
jącą reklamacje.

Lesław Kura, kierownik działu re
krutacji centrali Silesia Personal w 
Raciborzu, mówi, że relacje pracow
nicy i zatrudniającej jąfirmy różnią się 
od siebie: - Nie mam możliwości 
zweryfikowania przebiegu wyda
rzeń.

Pani Krystyna na razie nie myśli o 
powrocie do pracy za granicą, na 
pewno nie zdecyduje się już na wy
jazd sama, bez osoby towarzyszącej: 
- Co ja bym tam sama zrobiła, 
gdyby nie pomoc mojego męża?

Dagmara ŚWIRSKA

<DOM-POI> POKRYCIA DACHOWE <DOM-POL>

f / BALEX . ;

0 Najniższa cena 
w regionie

Roben
BOGCfl

TONDACH

• Transport z rozładunkiem gratis
• Wykonujemy pomiary wraz z kosztorysem.
• Gwarantujemy szybką obsługą oraz profesjonalne 

doradztwo. Możliwość zakupu na raty.
----------------- ----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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•BLACHĘ TRAPEZOWĄ 
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INFORMATOR GOSPODARCZY
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20 marto mija termin złożenia deklaracji PII-4 i wpłaty 

podatku dochodowego od osób fizycznych ■ wpłata kwot 

pobranych zaliczek no podatek dochodowy od pracowników 

zatrudnionych no umowę o pracę oraz z tytułu umów zlecenia 

i o dzieło wypłaconych w lutym 2006 r.

20 mora mija termin złożenia deklaracji i wpłaty podatku 

dochodowego od osób fizycznych i prawnych od dochodów 

osiągniętych z działalnoici gospodarczej w miesiącu lutym (PU 

WCIW).

ROK PODM W 2006

Koszty uzyskania przychodu 102,25 zt 

Podwyższone o 25% 127,82 d

Kwota zmniejszenia podatku 530,08 zł 

Minimalne wynagrodzenie brutto 899,10 zt

Podstawa obliczenia podatku w 

złotych
Podatek wynosi

Ponad Do

37.024,00

19% podstawy 

obliczenia minus kwota 

530,08 zl

37.024,00 74.048,00

6.504,48 + 30% 

nadwyżki ponad 

37.024,00 zl

74.048,00

17.611,68+40% 

nadwyżki ponad 

74.048,00 zł

Ubezpieczenie zdrowotne osób prowadzących dzioWnoIt 

gospodarczą oraz osób współpracujących Styczeń - luty 2006

Minimalne wynagrodzenie uczniów w miesiącach Grudzień 

2005-Luty 2006

I kłosa 2 klaso 3 klaso

93,89 zl 117,36 zl 140,83 zl

Podstawy składek no ubezpieczenie społeczne osób 

prowadzących dział, gosp. oraz osób z nimi współpracujących 

Grudzień 2005 - luty 2006

Ubezpieczenia społeczne 1.408,34 zl

Ubezpieczenie zdrowotne 1.871,73 zl

U jubilerów na razie spokój

Poszukiwacze złota
W czyje ręce trafi kozielski port?

Chętoych nie brakuje
Od ponad miesiąca Narodo
wy Bank Polski obserwuje 

masowy wykup złotych mo
net kolekcjonerskich. Na 
chwilę obecną w skarbcach 
oddziału NBP w Opolu nie 
ma żadnych złotych monet!

Złota biżuteria jest coraz droższa. Wszystko za sprawę 
rosnących cen złota na rynkach światowych

Bankowcy nie potrafią wytłuma
czyć tego zjawiska, tym bardziej że 
wbrew pozorom nie jest to obecnie 
najlepsza lokata kapitału.

Izabela Machecka, właścicielka 
trzech sklepów jubilerskich w na
szym mieście, nie zauważyła podob
nych tendencji w swojej branży: - 
Wręcz przeciwnie. W ostatnich ty
godniach sprzedajemy bardzo 
mało złotej biżuterii. My kupuje
my złoto coraz drożej. Za każdym 
razem o 2-3 zł więcej na gramie. 
Wyroby jubilerskie nie są już ta
kie tanie i ich ceny trochę odstra
szają ludzi. Poprawił się natomiast 

skup. Ludzie chętniej pozbywają 
się tego kruszcu. Może dlatego, że 
płacimy za niego więcej niż jesz
cze kilka miesięcy temu.

Zdaniem Izabeli Macheckiej cena 
złota jest mniej podatna na wszelakie 
zawirowania polityczno-gospodarcze 
w Polsce i na świecie niż na przykład 

wartość akcji 
oraz walut. 
Przed laty za 
najlepszą loka
tę kapitału 
uznawano 
właśnie złoto i 
dolary. Dziś są 
to głównie nie
ruchomości, 
fundusze in
westycyjne i 
obligacje.

Jestem 
zaskoczona 
tym maso
wym wyku
pem złotych 
monet w NBP 
- nie ukrywa 
pani Machec

ka. - Najprawdopodobniej wiąże 
się to z tym, że złoto jeszcze pod
rożeje. Potencjalni kupcy mogą 
więc na tym dobrze zarobić. Złoto 
cały czas idzie w górę, mniej wię
cej od października zeszłego roku. 
I należy oczekiwać, że ta tenden
cja utrzyma się jeszcze przez kil
ka tygodni.

W poprzednich latach przeważnie 
było tak, że cena złota rosła szczegól
nie przed końcem roku, a zaraz po
tem spadała. Tym razem było ina
czej, co pokazały ostatnie tygodnie.

Tekst i foto: ANKO |

Władze Kędzierzyna-Koźla 
podjęły już decyzję o rozpi
saniu przetargu na dzierża
wę kozielskiego portu. Inte
resuje się nim kilka zachod
nich firm, ale jak dotychczas 
ich zapał inwestycyjny ogra
niczał się jedynie do składa
nia pustych deklaracji.

W zeszłym roku pisaliśmy m.in. 
o firmie z kapitałem ukraińsko- 
szwąjcarskim, która niemal od zaraz 
chciała wykorzystać port do prze
ładunku węgla. Tak przynajmniej 
wynikało z rozmów, które przedsię
biorcy ci przeprowadzili z prezy
dentem Kędzierzyna-Koźla. Na
tychmiastowa realizacja pomysłu 
nie była jednak możliwa bez prze
prowadzenia czasochłonnej proce
dury przetargowej.

W ubiegłym roku nasze miasto od
wiedzali również krajowi biznesme
ni, którzy wiązali pewne nadzieje z 
kozielskim portem. Przez kilka lat in
teresowali się nim także Francuzi, 
Holendrzy, a nawet Amerykanie.

Bardzo poważnym kandydatem 
wydaje się być niemiecka firma 
“Tyssen”, która handluje złomem i 
rozważa utworzenie centrum prze
ładunkowego w naszym porcie. 
Właśnie z Koźla mogłaby wysyłać 
nagromadzony w porcie złom, któ
ry trafiałby na Zachód. Jego trans
port, z uwagi na możliwość skorzy
stania z infrastruktury portowej 
oraz bocznic kolejowych, odbywał
by się nie tylko barkami, ale i po
ciągami.

Przypomnijmy, od czerwca ze
szłego roku część kozielskiego portu 

dzierżawi spółka Karo. Umowa z 
tą firmą wygasa właśnie dzisiaj.

W ubiegłym tygodniu władze 
miasta zatwierdziły warunki prze
targowe. Zakładają one, że przetarg 
ma być dwustopniowy. Najpierw 
złożona zostanie oferta w sferze 
koncepcji zagospodarowania portu, 
wykonana na podstawie szczegóło
wej mapy inżynierskiej. Składa się 
ona z sześciu arkuszy formatu Al. 
Ponadto potencjalni inwestorzy 
będą musieli sprecyzować zakres i 
charakter swojej przyszłej działal
ności w porcie, ile osób zamierzają 
zatrudnić itp.

Inwestorzy zakwalifikowani do 
dalszego etapu zostaną powiado
mieni o terminie złożenia wadium i 
oferty do drugiego stopnia przetar
gu. W tym przypadku muszą za
proponować stawkę czynszu dzier
żawnego nie niższą niż 12 gr netto 
za m kw. Jest to kwota wyjściowa, 
którą wcześniej płaciła spółka Odra- 
trans. Zwycięży ten, kto da więcej J 

Zgodnie z wolą rady miasta po
tencjalny inwestor może liczyć je
dynie na 20-letnią dzierżawę portu. 
Kędzierzyńsko-kozielscy samorzą
dowcy nie wykluczają jednak 
sprzedaży tego terenu w przyszło
ści, ale pod warunkiem że przyszły 
dzierżawca zainwestuje tam duże 
pieniądze i stworzy nowe miejsca 
pracy.

Kto wydzierżawi port o pow. 
380 tys. m kw., przekonamy się 
najwcześniej w połowie tego roku. 
Na razie pozostają nam jedynie 
wspomnienia o dawnej potędze. 
Wszak był to kiedyś największy 
port śródlądowy w Polsce i drugi co 
do wielkości w Europie.

ANKO

oiEty i inzAłir
Dieto Nocleg Dojazd 

22,00 zl 33,00 zl 4,40 zt

Maksymalna sławka z 1 km przebiegu pojazdów prywatnych 

używanych do celów służbowych

Sam. Osób, do 900 cm3 0,4894 z)

Sam. Osób. pow. 900 cmJ 0,7846zt

Dla motocykla 0,2161 zl

Dla motoroweru 0,1297zł

Maksymalna miesięczna kwota ryczałtu 

za używanie ram. osob. w gminie i mielcie do 100 łys. 

Mieszkańców.

Do 900 cm! Powyżej 900 cmJ

limit 300 km 146,82 zl limił 300 km 235,38 zł

ODSłlKI

Ustawowe: od 15M2005 wynoszą 11,5%

Od zaległości podatkowych: od 01.03.2006 wynoszą 11,00%

Sion odsetek oraz pozostałych informacji na dzień 

!3.03.2006r.

Nie napawają optymizmem informacje dotyczące sytuacji na 
lokalnym rynku pracy. Porównując koniec grudnia 2005 r. z koń
cem stycznia br., przybyło nam aż 168 bezrobotnych.

Tym razem pytanie z naszej ankiety adresowanej do przedsię
biorców z powiatu kędzierzyńsko-kozielskiego nawiązywało do 
pierwszych stu dni rządu premiera Marcinkiewicza. Zdecydowa
na większość lokalnych firm przeciętnie ocenia swoje perspek
tywy funkcjonowania i rozwoju w kontekście dotychczasowej 
polityki gospodarczej rządu. W ocenie jednego z przedsiębiorców 
nie ma ona jednak większego znaczenia dla przyszłości zakładu.

ANKO

ANKIETA WŚRÓD PRZEDSIĘBIORCO w"

mnir

BIURO RACHUNKOWE

ul. Balwirczaka 1 47-200 K - Koźle 
(koło Banku Śląskiego w Koźlu) 

® 482-68-05 Sdomir@pro.onełjpl



Debata oksfordzka

0 kobietach w Dniu Ko
Po raz kolejny w I LO w Kę
dzierzynie-Koźlu odbyła się 
debata oksfordzka, która po
święcona była, jak przysta
ło na 8 marca, kobietom. 
Tym razem dyskutowano na 
temat „Równouprawnienie - 
prawda czy fikcja?”. Spotka
nie zostało zorganizowane 
przez szkolną grupę Amne- 
sty International.

Do udziału we wspólnej dyskusji 
zaproszeni zostali także uczniowie II 
LO w Kędzierzynie oraz ich opieku
nowie. Nad porządkiem obrad czuwa
li bezstronni marszałkowie: mgr Ma
rzanna Pogorzelska i mgr Jakub Mą- 
czyński.

„Kontrolują
nas bandyci”

Zarząd firmy AOOiM „ARSEN” 
Sp. z o.o. z siedzibą w Łodzi ul. 
Przybyszewskiego 99 zwraca się z 
uprzejmą prośbą do pana redaktora o 
zamieszczenie sprostowania do arty
kułu, jaki w „Gazecie Lokalnej” pt. 
„Kontrolująnas bandyci” ukazał się w 
dniu 22 lutego, a którego autorami są 
pan Artur Ściański i pan Krzysztof 
Bednarz.

Artykuł jest napisany tendencyjnie 
i po raz kolejny w tym roku ocenia 
firmę „ARSEN”, zajmującą się kon
trolą biletów na terenie Kędzierzyna- 
Koźla, w sposób negatywny, mało 
tego, z zamiarem wywołania niezdro
wej sensacji i wskazania, iż firma ge
neralnie współpracuje z Miejskim 
Zakładem Komunikacyjnym w spo-
sób niewłaściwy i drastycznie zły. Z 
takim osądem nie możemy się zgo
dzić, zamieszczenie tego artykułu 
spowodowało poruszenie wśród 400 
kontrolerów i windykatorów współ
pracujących z firmą „ARSEN”.

Ponadto pragnę pana poinformo
wać, iż wyjaśnienia i rozmowy pro
wadzone z panem redaktorem Sciań- 
skim niczemu nie służą, ponieważ 
tekst nie zawiera żadnego odniesienia 
się do informacji, które pan redaktor 
otrzymał bezpośrednio w firmie 
„ARSEN”. Jesteśmy zbulwersowani 
faktem, iż państwa gazeta pragnie 
wzbudzić niezdrową sensację i skie
rować uwagę całej Polski na Kędzie
rzyn-Koźle.

Nasza firma nie jest pracodawcą 
dla współpracujących z nami osób, 
nasza firma zawiera z kontrolerami 
umowy o dzieło i umowy-zlecenia, 
osoby podejmujące się wykonania 
tych umów muszą posiadać określo
ne predyspozycje, a przede wszyst
kim nie mogą być karane, gdyż taki 
jest wymóg podstawowy. Jeżeli do
szło do oświadczenia nieprawdy 
przez osoby, które same na łamach 
prasy chełpią się, iż musiały skłamać, 
to takie sytuacje mogłyby mieć miej
sce także wówczas, gdyby zaświad
czenia o niekaralności były przez 
specjalistów z tej branży sfałszowa-

- 8 marca to Międzynarodowy 
Dzień Kobiet, w czasie którego 
kobiety zwykle obdarowywane są 
kwiatami, a wokół można usłyszeć 
zachwyty i komplementy pod adre
sem płci pięknej - mówiła podczas 
debaty Marzanna Pogorzelska. - Jed
nak w związku z tą okazją warto 
głębiej zastanowić się nad rolą i 
miejscem kobiety we współcze
snym świecie, nad tym, czy pojęcia 
„równouprawnienie” i „prawa ko
biet” nie są tylko pustymi frazesa
mi. Rzeczywistość może skłaniać 
do wyciągania rozmaitych wnio
sków.

Debatę otworzyły krótkie przemó
wienia opozycyjnych wobec siebie 
trzyosobowych zespołów. Grupa 
„za” podała liczne argumenty po
twierdzające istnienie stanu równo- 

ne, ale w tej sytuacji mamy prawo 
przypuszczać, iż zgodnie z zasadą 
reprezentowaną przez pana pismo 
tym, który musiałby być winny, by
łaby także firma „ARSEN”.

Pragniemy zwrócić pana uwagę na 
fakt, iż kontrolerzy, którzy chełpili 
się tym, iż oszukali naszą firmę, skła
dając fałszywe oświadczenia, zrobili 
to po rozwiązaniu przez firmę „AR
SEN” umów z tymi osobami. Podno
simy także tę okoliczność, iż oświad
czenia miały charakter tymczasowy, 
osoby zawierające umowy o dzieło 
nie dysponują środkami na opłacenie 
zaświadczeń o niekaralności, z tego 
powodu są zobowiązani do ich do
starczenia w jak najszybszym czasie, 
a jedynie przez okres oczekiwania na
środki finansowe pozostają honoro
wane ich oświadczenia.

Panie redaktorze, prosimy o za
mieszczenie, iż kontrolerzy współ
pracujący z naszą firmą żądają za
mieszczenia ma łamach pana gazety 
następującego oświadczenia: "Wystę
pując jako kontrolerzy współpracują
cy z Agencją Ochrony Osób i Mienia 
„ARSEN” Sp. z o.o. z siedzibą w 
Łodzi przy ul. Przybyszewskiego 99, 
a przede wszystkim jako ludzie po
siadający takie same prawa jak inni, 
protestujemy przeciwko nazywaniu 
nas bandytami i kryminalistami. 
Oświadczamy, że jesteśmy osobami 
niekaranymi i takie sformułowania w 
prasie lokalnej bądź ogólnopolskiej 
godzą w nasze dobra osobiste. Z 
tych względów żądamy zamieszcze
nia sprostowania tych krzywdzą
cych i obrażających nas, jako uczci
wych ludzi, pomówień”. Przed 
oświadczeniem prosimy zamieścić 
informację, iż oświadczenie podpisała 
określona ilość osób będących kon
trolerami i windykatorami, w tym 
celu przekazujemy panu kopie 
oświadczeń ze złożonymi przez te 
osoby podpisami.

Tomasz Kurasiński, 
prezes Zarządu 

AOOiM „ARSEN” Sp. z o.o. 

uprawnienia kobiet. Mówiono o ob
szernym prawodawstwie: licznych 
ustawach, deklaracjach i rezolucjach, 
które stoją na straży praw kobiet i są 
gwarantowane zarówno przez rządy 
poszczególnych państw, jak i organi
zacje międzynarodowe. Zwrócono 
uwagę na to, że równouprawnienie 
oznacza równość wobec prawa. W 
związku z tym, że posiadamy usta
wodawstwo chroniące kobiety i ich 
interesy oraz zapewniające im swo
body obywatelskie i prawa politycz
ne na równi z mężczyznami, to rów
nouprawnienie jest faktem. Podano 
przykłady kobiet, które pełniły i peł
nią ważne role na arenie międzynaro
dowej, m.in. Condoleezy Rize czy 
Julii Tymoszczenko.

- Równouprawnienie nie znaczy, 
że jesteśmy równi - powiedział nam 
Daniel Bojar, jeden z uczestników 
debaty. - Kobiety i mężczyźni róż
nią się od siebie, mają odmienne 
predyspozycje fizyczne i psychicz
ne, które umożliwiają wywiązy
wanie się z różnych zadań nałożo
nych im przez naturę czy społe
czeństwo. Nie można o tym zapo
minać. Nie oznacza to absolutnie, 
że kobiety są gorsze. Każda ma 
prawo wybrać własną drogę 
życiową, i to właśnie oznacza rów
nouprawnienie.

Zwrócił on uwagę na społeczną i 
kulturową stronę równouprawnienia. 
Starał się wykazać, iż kobieta jest 
przede wszystkim strażniczką domo
wego ogniska, a równouprawnienie 
nie powinno oznaczać, iż zrezygnu
je ona z pełnienia swoich tradycyj
nych ról: matki i żony, by poświęcić 
się karierze.

Z kolei przeciwnicy tezy, iż rów
nouprawnienie w skali globalnej ist
nieje, rozpoczęli dyskusję od opisania 
sytuacji kobiet w krajach Trzeciego 
Świata. Mówiono o obrzezaniu ko
biet w Afryce, ich uprzedmiotowieniu

Sportowe ostatki w I LO

Najpopularniejsi wybrani
Nietypowy był koniec karna
wału w kozielskim ogólnia
ku. Odbył się tam długo 
oczekiwany, bo pierwszy w 
historii szkoły bal sportow
ca, połączony z wyborami 
najpopularniejszego ucznia- 
sportowca.

Imprezę zorganizował zarząd 
Szkolnego Klubu Sportowego „Lice
alista” wspólnie z nauczycielami wy
chowania fizycznego.

W trakcie balu, który odbył się w 
szkolnej sali gimnastycznej, ogłoszo
no wyniki plebiscytu na najpopular
niejszego sportowca I LO. Tytuły 
przypadły Patrycji Stochaj z III f 
oraz Adamowi Bzdak z III c. Zwy
cięzcy otrzymali oryginalne pluszo
we adidasy, w których przebiegli ho
norową rundkę wokół sali.

Po emocjach konkursowych przy
szedł czas na zabawę. Sygnał gwizd

Zorganizowana debata zgromadziła w auli I LO uczniów dwóch lice 
ów działających na terenie naszego miasta

w krajach muzułmańskich, stosowa
nej wobec nich przemocy, licznych 
gwałtach oraz nadużyciach seksual
nych. Zwrócono uwagę, że choć ist- 
niejąprawa broniące kobiet i ich rów
nego statusu, to nie są egzekwowane. 
W ogromnym stopniu wpływa na to 
świadomość wielu mężczyzn, stereo
typy, uwarunkowania kulturowe. W 
Europie kobiety wciąż nie mają moż
liwości równego startu z mężczyzna
mi na rynku pracy. Rzadziej obejmują 
stanowiska kierownicze, otrzymują 
niższe pensje. Poza tym sąm.in. ofia
rami przemocy domowej.

- Czy to, że posiadamy czek na 
milion dolarów, oznacza, że jeste
śmy bogaci? - pytała Dominika Bar
ton. - Otóż nie. Aby stać się czło
wiekiem bogatym, musimy naj
pierw zrealizować czek. Podobnie 
ma się rzecz z równouprawnie
niem. To, że istnieją akty prawne 
mające je gwarantować, nie ozna
cza, że równe prawa dla kobiet to 
fakt. Równouprawnienie istnieje 
wtedy, gdy są one egzekwowane i 
przestrzegane. Niestety, prawa te 
są albo łamane, albo w ogóle nie- 
przestrzegane.

Dyskusja była niezwykle burzli
wa. Zgromadzona w auli młodzież 
po wystąpieniach kolegów żywo 
włączyła się do rozmowy. Poruszo
no kwestię feminizmu, roli kobiety 

Uśmiechnięte miny uczestników balu świadczą o tym, że zabawa była 
przednia

kiem dał do tańca dyrektor Ryszard 
Więcek. Był też pokaz breakdance 
oraz różne konkurencje sprawnościo
we dla uczestników balu. Dla zmę

we współczesnym świecie, dyskry
minacji kobiet na rynku pracy oraz 
przemocy wobec kobiet. Rozmawia
no o tym, co rzeczywiście oznacza 
równouprawnienie, w jakich aspek
tach powinno się o nim mówić. Je
den z uczniów stwierdził w pew
nym momencie: - Czuję się jak na 
planie „Seksmisji 2”. Zastanów
my się, czy kobiety chcą równo
uprawnienia, czy raczej więk
szych praw dla siebie. Wywołało to 
nową falę dyskusji, w której zwró
cono uwagę na pomijanie kwestii 
praw mężczyzn w rozmowach o 
równouprawnieniu. Młodzież doszła 
jednak do wspólnego wniosku. Naj
ważniejsze jest, by każdy miał w 
życiu rówpy start, bez względu na 
płeć, by był czystą kartką, której 
sposób zapisu nie zależy od rodza
ju płci. Natomiast zjawiska dyskry
minacji i przemocy wobec kobiet 
muszą być raz na zawsze wyelimi
nowane z życia społecznego, nigdy 
nie powinno istnieć przyzwolenie 
na takie zachowania.

Równouprawnienie to temat bar
dzo szeroki i trudny, może nawet 
drażliwy. Cenne jest to, że młodzież 
chciała i potrafiła go poruszyć, i dojść 
do rozsądnych wniosków i consensu
su, pomimo ogromnej różnicy poglą
dów.

Tekst i foto: Agnieszka DRĄG

czonych zabawą nie zabrakło słodkie
go poczęstunku. Kolejny plebiscyt i 
bal sportowca już za rok.

Ł
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Co dalej z pawilonami na Wieczorka?

Zbliżenie stanowisk
Szukamy 8 Wspa
niałych

Ostatni
Nie ma już większych roz
bieżności pomiędzy kupca
mi a władzami miasta w 
sprawie zagospodarowania 
terenu w rejonie ul. Wieczor
ka na kędzierzyńskim os. 
Powstańców Śląskich. Na 

tamtejszym placu stoją pa
wilony handlowe, które trud
no nazwać wizytówką osie
dla.

Handlowcy od 10 lat walczą o wy
kup miejskich gruntów, na których 
stoją należące do nich sklepy. Ich ar
gumentacja była taka, że poczynią 
stosowne inwestycje i poprawią wy
gląd pawilonów dopiero wówczas, 
gdy staną się właścicielami ziemi. 
Władze gminy obawiały się jednak, 
że po tym, jak ziemia zostanie sprze
dana, nie będą już mogły wyegze
kwować obietnicy złożonej przez 
handlowców i utracą wpływ na to, w 
jaki sposób ów teren zostanie zago
spodarowany. Patowa sytuacja 
utrzymywała się przez wiele lat, aż 
do momentu, kiedy radni miejscy 
wyrazili zgodę na nabycie tych grun
tów przez 18 dotychczasowych 
dzierżawców w trybie bezprzetargo- 
wym.

Czas na koncepcję
Najpierw trzeba opracować kon

cepcję zagospodarowania tego tere
nu, która zadowoli wszystkie stro
ny. Z tym, że muszą one pójść na 
pewien kompromis, który na zeszło- 
tygodniowym spotkaniu przedsta
wiła zastępca prezydenta miasta 
Brygida Kolenda-Łabuś: - Mamy 
taką wolę, aby stworzyć tam cał
kiem ciekawy zakątek z pewnym 
ładem przestrzennym do zaak
ceptowania przez kupców. Dlatego 

też przez cały czas tworzenia tej 
koncepcji będziemy się z nimi 
spotykać, aby nie byli niczym za
skoczeni. Żeby jednak osiągnąć

Zeszłotygodniowe spotkanie przebiegało w spokojnej atmosferze. To 
dobrze wróży na przyszłość.

zamierzony efekt i nie narażać 
kupców najpierw na poniesienie 
wysiłku inwestycyjnego, a dopie
ro później kupienie działki, za
proponowaliśmy pewien kompro
mis. Uważam bowiem, że już po 
zaprojektowaniu pawilonu zgod
nie z planem i uzyskaniu pozwo
lenia na budowę można by sprze
dać kupcom te działki. Ponieważ 
wspomniane działania świadczyły
by o poważnym zamiarze inwesty
cyjnym.

W trakcie zeszłotygodniowego 
spotkania zdołano ustalić z kupcami, 
że projekty przyszłych pawilonów 
będą uwzględniały możliwość ich 
podpiwniczenia. Obiekty będą po
kryte dachem dwuspadzistym o ta
kim samym kącie nachylenia z obu 
stron. Kolorystyka elewacji sklepów 
będzie do siebie zbliżona (podobne 

odcienie). Natomiast stolarka 
drzwiowa i okienna ma być biała. 
Opracowywana koncepcja określi 
też powierzchnię, wysokość i loka

lizację poszczególnych pawilonów.

Obawy pozostały
Podczas spotkania kupcy obawiali 

się nieco przełomu kadencji i że 
nowe władze nie będą respektować 
decyzji podjętych przez obecną eki
pę rządzącą. Jeden z handlowców 
nie był do końca zadowolony z efek
tów ostatniego spotkania. Jego zda
niem w trakcie dyskusji skupiono się 
na mało istotnych szczegółach, tym
czasem za mało było konkretów. - 
To już trwa 10 lat. Jestem tym 
wszystkim zmęczony i zniechęco
ny. Opracowanie miejscowego 
planu zagospodarowania prze
strzennego gminy w przypadku 
naszego placu zostanie zakończo
ne już po wyborach. Tymczasem 
w naszym kraju nie ma ciągłości 
władzy. Przyjdą nowi i zaczną 

wprowadzać nowe koncepcje. 
Nowa miotła wszystko pozamiata 
i będzie problem. Tego się boję - 
przyznał jeden z dzierżawców.

Jego kolega był jednak większym 
optymistą. I to mimo że jest jednym 
z tych, którzy muszą całkowicie 
wyburzyć swój sklep i.postawić 
nowy.

- Z tym, że aby inwestować, mu
szę mieć pewność, że ta ziemia 
jest moja. Ten kompromis zapro
ponowany przez panią prezydent 
jest zadowalający. Pytanie tylko, 
czy te obietnice zostaną zrealizo
wane, bo nam już wiele naobiecy
wano - podkreśla Henryk Pendzich.

Zatem obecnie wszystko znajdu
je się na etapie opracowywania kon
cepcji. Zostanie ona przedstawiona 
na spotkaniu z kupcami w drugiej 
połowie kwietnia.

Co z parkingiem?
- Mam nadzieję, że wówczas 

dojdziemy już do jakiegoś con
sensusu i będziemy mogli sporzą
dzić ostateczny projekt planu - 
przekonuje Wanda Stolarska z war

szawskiej Pracowni Urbanistycznej. 
- Ze względu na ograniczoną wiel
kość tego placu nasze pole ma
newru jest niewielkie. Podziału 
nie zmienimy, zatem plac będzie 
mniej więcej w takim kształcie 
jak obecnie. Możemy jedynie my
śleć o nieco innych liniach zabu
dowy i o różnym usytuowaniu bu
dynków. Cały czas zastanawiam 
się też nad parkingiem, którego 
ze względu na brak miejsca nie 
mam gdzie usytuować. Tymcza
sem przepisy obligują nas do 
tego, aby zaprojektować tam par
king. Spróbujemy jakoś z tego 
wybrnąć.

Tekst i foto: ANKO

dzwonek

Jutro upływa termin zgłasza
nia kandydatur do Ogólno
polskiego Samorządowego 
Konkursu Nastolatków “8 
Wspaniałych”. W Kędzierzy
nie-Koźlu rozpoczęła się 
jego dziewiąta edycja.

Jeśli niesiesz pomoc słabszym, je
steś aktywny w swoim środowisku, 
dążysz do korzystnej zmiany swoje
go otoczenia, masz szansę zostać lau
reatem tego konkursu. Ósemka laure
atów pojedzie w nagrodę na wyciecz
kę zagraniczną.

Kandydatów ubiegających się o 
miano “Wspaniałego” zgłaszają na 
ogół szkoły i inne placówki oświato
wo-wychowawcze, organizacje poza
rządowe, rodzice, znajomi i parafie. 
Karty zgłoszeń można otrzymać i 
składać po wypełnieniu w wydziale 
oświaty i wychowania Urzędu Mia
sta w K-K. Są one również dostępne 
w sekretariatach większości szkół.

“8 Wspaniałych” to konkurs dla 
ludzi młodych (w wieku od 14 do 20 
lat) o niekonwencjonalnym nastawie
niu do życia, którzy potrafią zrobić 
coś pozytywnego dla swojego oto
czenia - osiedla, miasta, swoich rówie
śników, czy też osób potrzebujących 
pomocy.

Patronat medialny nad konkursem 
objęła “Gazeta Lokalna”.

ANKO

Zebrał ANKO

Dyżury rad osiedlowych i dzielnicowych
|Usiedle Dzień Miejsce Godzina Dyżury dzielnicowych

Koźle Zachód pierwsza i trzecia 

środa miesiąca
Piastowska 51 17.00 dyżur dzielnicowych - pierwszy i trzeci czwartek miesiąca godz. 17.00, to samo miejsce

Stare Miasto każda środa miesiąca 

miejsce
budynek przy ul. Planetorza 3 17.00 dyżur dzielnicowych - pierwsza i czwarta środa miesiąca w godz. 17.00-19.00, to samo

Koźle Rogi nie ma ze względu na remont domu kultury dyżuru dzielnicowych nie ma

Południe drugi wtorek miesiąca Dom Kultury “Koźle” I p. 18.00 - 20.00 dyżuru dzielnicowych nie ma

Klodnica pierwszy i ostatni 

wtorek miesiąca
budynek rady przy ul. Kłodnickiej 38 a 17.00 dyżur dzielnicowych - pierwszy i trzeci wtorek miesiąca, to samo miejsce

Śródmieście każdy wtorek al. Jana Pawła II 3 16.00 - 18.00 dyżur dzielnicowych - wtorki i czwartki w godz. 18.00-19.00 przy ul. Grunwaldzkiej 4 w 

budynku MZBK oraz poniedziałki i piątki w godz. 17.00-18.00 w Domu Kultury “Chemik”

Pogorzelec każdy poniedziałek miesiąca budynek przy ul. Reja 2a, parter p. nr 6 17.00-18.00 dyżur dzielnicowych - wszystkie wtorki i piątki w godz. 16.00 - 18.00, to samo miejsce

Piastów pierwsza środa miesiąca byłe przedszkole, obecnie WZDZ 

przy ul. Kazimierza Wielkiego 17
17.00 - 18.00 dyżur dzielnicowych - wszystkie poniedziałki ODK “Komes” w godz. 17.00 -18.00

Lenartowice każdy wtorek siedziba ŚHP 18.00 - 19.00 dyżur dzielnicowych - poniedziałki w godz. 17.00 - 18.00, to samo miejsce

Azoty raz w miesiącu termin zmienny, 

ustalany przez członków
siedziba rady przy

ul Waryńskiego 1-3 (hotel A i B)
dyżur dzielnicowych ■ wszystkie czwartki w godz. 17.00 - 18.00, to samo miejsce

Sławięcice każda środa miesiąca siedziba przy ul. Batorego 32 17.00 - 18.00 dyżur dzielnicowych - to samo miejsce i czas

Cisowa całą dobę dom przewodniczącego przy ul. Fredry 11 dyżur dzielnicowych - wszystkie poniedziałki w godz. 18.00 ■ 19.00 Dom Sportu 

dyżur dzielnicowych - to samo miejsce i czasKuźniczka wszystkie poniedziałki siedziba rady przy ul. Gajowej 16.00 - 17.00

Blachownia nie ma dyżur dzielnicowych - Dom Kultury “Lech”, wszystkie wtorki w godz. 17.00 -18.00

Miejsce Kłodnickie każdy poniedziałek remiza przy ul. Szpaków 18.00 - 19.00 dyżur dzielnicowych - w tym samym miejscu i dniu w godz. 19.00 - 20.00

Przyjaźni każdy pierwszy 

wtorek miesiąca

Szkoła Podstawowa nr 10 p. 104 17.00 dyżur dzielnicowych - Dom Kultury “Lech", wszystkie wtorki w godz. 17.00 -18.00
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POLSKA CEREKIEW: Sonda

Piraci szaleją 
po wioskach
Spytaliśmy mieszkańców gminy Polska Cerekiew, czy 
czują się bezpiecznie w swoim miejscu zamieszkania.

Leokadia Malajka, Łaniec: - Czuję się tutaj 
bezpiecznie. W naszej wsi żyją spokojni ludzie. 

Kilka lat temu Cyganie okradli starszą kobietę, 

ale w tej chwili, gdyby coś takiego się działo, 

od razu dam znać. Liczę na szybką interwen

cję policji. Na ulicy Raciborskiej jest większy 

ruch, dlatego nie chodzą tam Cyganie jak w 
Kozie, gdzie jest tylko jedna droga, i to mało 

uczęszczana.

Irena Kołek, Koza: - Nasz dzielnicowy odwie
dził kiedyś Kozę i powiedział, że gdyby się coś 

działo, to mamy się do niego zgłosić. Przyje

chał nawet wtedy, gdy interweniowałam w gminie 

w sprawie zabłoconej drogi. A gdy parę razy 

ktoś postraszył moją córkę, kiedy wracała ze 

szkoły, dzielnicowy powiedział, żeby go o tym 

powiadomić, a wtedy przyjedzie spatrolować 

naszą wioskę. Już nikt nie straszy mojej córki.

Jan Pyka, Mierzęcin: - Nie ma tu żadnego 
niebezpieczeństwa, jest spokojnie. Jeszcze nie 

zdarzyło się nic takiego, żeby musiała interwe

niować policja. Czuję się bezpiecznie. Oby tak 

dalej.

Franciszek Operskalski, Grzędzin: - Czuję 
się bezpiecznie. Nic takiego niebezpiecznego 

nie dzieje się w Grzędzinie. Nie mam wpraw

dzie swoich dzieci, ale mam aż setkę dzieci w 

szkole. Jestem tam woźnym i myślę, że bez

pieczeństwo dzieci w szkole we Wroninie jest 

dobre. Po gminie z kolei nie jeżdżę, bo nie mam 

na to czasu, więc nie widzę, czy policja robi 

patrole.

Pan Antoni, Dzielawy: - Prawie nigdzie nie 
chodzę, więc jestem bezpieczny, bo siedzę w 

domu. Kraty w oknach, pozostałe zamurowa

ne. Mieszkam tutaj już 50 lat i nie narzekam. 

Normalne jest natomiast to, że młodzi są pira

tami drogowymi. Znaki drogowe są bezużytecz

ne. Nikt się do nich nie stosuje i nie szanuje 
przepisów drogowych. Patrole policji kręcą się 

tutaj od czasu do czasu.

Mirosław Ptak, Polska Cerekiew: - O żad
nych przestępstwach ostatnio nie słyszałem: 

ani o rozbojach, ani o pobiciach. Jedynie o zła

paniu pedofila w Zakrzowie. Skoro otrzymali

śmy tytuł „Bezpieczna gmina”, to chyba na 

jakiejś podstawie. Jeśli chodzi o kierowców, to 

myślę, że wielu z przejeżdżających nie jeździ 

przepisowo. Nawet tiry nie jeżdżą pięćdzie

siątką naszą drogą krajową.

REŃSKA WIEŚ: Finał akcji Gazety Wyborczej

Gmina stała się przejrzysta
Reńska Wieś była jednym z kilku 

samorządów powiatu kędzierzyńsko- 
kozielskiego, które wzięły udział w 
akcji “Przejrzysta Polska”. Kilka dni 
temu w siedzibie pilotującej ją “Wy
borczej” pamiątkowy dyplom ode
brała sekretarz Maria Zaniewska.

Akcja ta trwała od października 
2004 roku do końca ubiegłego roku. 
Akces do niej zgłosiły 764 samorzą

dy, “które chciały lepiej sprawować 
władzę, sprawniej administrować 
oraz walczyć z korupcją”, jak podsu
mowała “GW”.

- W ramach akcji urząd gminy 
opracował m.in. katalog świadczo
nych przez siebie usług, kodeks 
etyczny pracowników, katalog gmin
nych firm czy książeczkę budże
tową, w której w przystępny sposób

wyjaśniono mieszkańcom, jak po- 
wstaje i jak jest dzielony gminny 
budżet. Wprowadzono też konkursy 
na wolne etaty - wyjaśnia Maria Za
niewska, koordynująca “Przejrzystą 
Polskę” w gminie Reńska Wieś.

W akcji wzięły też udział gminy 
Bierawa, Polska Cerekiew i powiat 
Kędzierzyn-Koźle.

JJ

ŁANY, PRZEWÓZ: Wznowiono gminne inwestycje

Budowlańcy zbudzili się ze snu
Niewielki wzrost tempera
tury pozwolił na wznowienie 
prac budowlanych po przy
musowej przerwie zimowej. 
Ruszyły zatem prace moder
nizacyjne w szatni LZS Vic- 
toria Łany i wykańczanie 
świetlicy wiejskiej w Prze
wozie.

Bardzo ładny obiekt sportowy 
powstaje systematycznie w Łanach. 
Na boisku zainstalowano już wcze
śniej krzesełka, sztuczne oświetlenie 
oraz kabiny dla rezerwowych. Stan
dard obiektu jest zatem znacznie 
wyższy niż w większości obiektów 
klasy B, w której grają piłkarze z 
Łan.

Sama szatnia została już ocieplo
na, wymieniono okna, położono 
nowy dach i wykonano dodatkowe 
zadaszenia. Obiekt wzbogaci się

również o porządną część sanitarną, 
nowe instalacje i szambo.

Prace w Łanach wykonuje firma 
“Golbud” z Kędzierzyna-Koźla. Ma 
je zakończyć do połowy maja. Inwe
stycja będzie kosztować 293 tys. zł. 
Prawie 200 tys. zł pozyskano z Sek
torowego Programu Operacyjnego 
“Restrukturyzacja i modernizacja 
sektora żywnościowego oraz rozwo
ju obszarów wiejskich 2004-2006”, 
resztę stanowi udział gminy.

Świetlica w Przewozie powstaje 
kosztem 79 tys. zł. 50 tys. zł dała 
Fundacja Rozwoju Śląska, resztę do
łoży gmina ze swojego budżetu.

Wiejski lokal mieści się w Domu 
Strażaka, którego budowę rozpoczę
to w 1988 roku, a przerwano dwa 
lata później. Do tej pory wykończo
na była jedynie część budynku, któ
ry wykorzystywała miejscowa OSP.

W pomieszczeniach przeznaczo
nych na świetlicę wstawiono zatem 
okna i drzwi, zamontowano ogrze

wanie, wylano posadzki i ułożono 
płytki. Zamontowano też wszelkie 
instalacje, sanitariaty i wybudowano 
szambo. Po zakończeniu prac murar
skich i wymalowaniu ma tam po
wstać duża sala spotkań z zaple
czem. Inwestycję realizuje firma 
“Szer” z Reńskiej Wsi.

Oprócz remontów wiejskich świe
tlic będzie też remontowana droga 
transportu rolnego Roszowice - 
Łany. Gmina uzyskała na ten cel 
prawie 400 tys. zł z Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych urzędu 
marszałkowskiego. Ponaddwukilo- 
metrowa droga zostanie częściowo 
utwardzona asfaltem i uzyska od
wodnienie.

Koszt prac wyniesie 670 tys. zł. 
Inwestycja powinna się zakończyć 
do czerwca. Przetarg nie został jesz
cze rozpisany, gdyż gmina znajduje 
się w trudnej sytuacji finansowo- 
prawnej.

JJ

GOŚCIĘCIN: Gmina przejmie ośrodek

Będą badania profilaktyczne
Rada Gminy Pawłowiczki 
podjęła działania w celu 
przejęcia od powiatu ośrod
ka zdrowia w Gościęcinie w 
zamian za wykupienie dla 
mieszkańców badań profi
laktycznych.

Radni z gminy Pawłowiczki podjęli 
uchwałę w sprawie wieloletniego pro
gramu badań profilaktycznych. W

zamian za ich wykupienie powiat 
przekaże gminie Pawłowiczki ośro
dek zdrowia w Gościęcinie.

- Nie wiemy jeszcze, jakie bada
nia będą prowadzone. Wystosowa
liśmy pisma do wszystkich lekarzy 
z terenu gminy, którzy przyjmują 
pacjentów, i oni mają nam dać pro
pozycje badań — powiedziała nam 
Helena Kochan, zastępca wójta gmi
ny Pawłowiczki

Lekarze zostali zobligowani, by do

20 marca przedstawić listę potrzeb
nych badań; wtedy zostanie podpisana 
umowa ze starostwem powiatowym.

Gmina w trzech kolejnych latach 
przeznaczy na badania 25 tys. zł 
rocznie. - Chcemy zrobić takie ba
dania, które będą przydatne miesz
kańcom - tłumaczy Helena Kochan

Być może do przekazania ośrodka 
w Gościęcinie dojdzie jeszcze w tym 
miesiącu.

ART

REŃSKA WIEŚ: Zebrania sprawozdawczo- 
wyborcze w OSP

Niewiele zmian we władzach
Zakończył się cykl zebrań, na któ

rych strażacy z gminy Reńska Wieś 
podsumowywali miniony rok. W ich 
trakcie odbyły się również wybory 
władz OSP na kolejną kadencję, na 
lata 2006-2010. Niewiele one zmieni
ły: tylko w jednej z ośmiu jednostek 
wybrano nowego prezesa, a w trzech 
nowych naczelników.

Jedyna zmiana szefa straży nastą
piła w OSP Długomiłowice. Waldemar 
Mrozek przekazał tu władzę w ręce 
Tomasza Golasza.

W pozostałych OSP prezesi zacho
wali swoje stanowiska. Strażą w Łężcach 
nadal kieruje więc Waldemar Gawlica, w 
Reńskiej Wsi Edward Pierzga, w Więk- 
szycach - Artur Poguntke, w Poborszo- 
wie - Hubert Bartetzko, w Gierałtowi
cach - Franciszek Tłuczykont, w Po
krzywnicy - Leon Linek i w OSP Mech- 
nica-Kamionka - Jan Greinert.

Strażacy wybrali też członków ko
misji rewizyjnych oraz przyjęli pla
ny działania na 2006 rok.

JJ

POLSKA CEREKIEW

Powstanie 
spis zabytków

Trzy i pół tysiąca złotych gmina 
Polska Cerekiew przeznaczy na 
sporządzenie kart ewidencyjnych 
zabytków na swoim terenie. Każda 
z gmin ma ustawowy obowiązek 
prowadzenia takiej listy. - Mogą 
się na niej znaleźć kościoły, ka
pliczki, pomniki - wymienia Kry
styna Helbin, wójt Polskiej Cere
kwi.

Termin opracowania kart wyzna
czono na 30 czerwca.

ASK
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CISEK: Radni zmienili zdanie

GOK wraca 
jak bumerang
Pod koniec stycznia cisec- 
cy radni przesądzili o likwi
dacji Gminnego Ośrodka 
Kultury. Na ostatniej sesji 
zdecydowali, że... GOK bę
dzie nadal istniał.

W lipcu ubiegłego roku radni pod
jęli uchwałę intencyjną w sprawie li
kwidacji ośrodka. Jak w niej zapisa
no, likwidacja miałaby nastąpić “z 
powodu braku środków na finanso
wanie jego działalności i niemożność 
dalszego finansowania jej z budżetu 
gminy”. Przeciwnicy dalszego istnie
nia placówki argumentowali też, że 
niewiele się w niej dzieje.

Pół roku później, po zaciętej dys
kusji, jeden głos przesądził o likwida
cji GOK-u. W jego miejsce radni po
wołali Gminną Bibliotekę Publiczną 
(GBP), gdyż dotychczas biblioteka 
działała w ramach ośrodka.

Bo premier zmarudził
Jak się jednak okazało, temat po

wrócił dzięki opieszałości... premiera 
Kazimierza Marcinkiewicza. Do dnia 
dzisiejszego nie mianował on bowiem 
osoby pełniącej obowiązki wójta.

- Nadzór wojewody wytknął, że 
skoro nie ma organu wykonawcze
go uchwały, czyli wójta lub jego 
p.o., to uchwała jest niewykonalna 
- wyjaśnia Jerzy Groeger, sekretarz 
gminy.

Obie uchwały powróciły zatem do 
poprawki. Jedyną zmianą, jaką mieli 
wnieść radni, było wprowadzenie in
nego terminu wejścia w życie uchwa
ły. Zamiast “z dniem podjęcia” sekre
tarz Groeger zaproponował wpisanie 
2 maja. Do tego momentu, zgodnie z 
ustawowymi terminami, w gminie Ci
sek muszą się odbyć wybory wójta, 
nawet w dwóch turach.

Jak się jednak okazało, ponowna 
debata nad uchwałąlikwidacyjnąoka- 
zała się “wodą na młyn” dla zwolen
ników GOK-u. Zwłaszcza że jeden z 
koronnych argumentów, czyli 
oszczędności na etatach, okazał się 
mocno wątpliwy.

O oszczędnościach można poma
rzyć

BIERAWA: Komisja rewizyjna nie bierze 
wolnego

Będą kontrolować do końca
Mimo że dobiega końca ka
dencja samorządu, regular
nie spotykają się komisje 
Rady Gminy Bierawa. Na 
brak zajęć nie cierpi z pew
nością komisja rewizyjna.

Radni z tej komisji najwięcej 
uwagi poświęcą sprawom budżeto
wym. Do końca marca muszą się 
oni wypowiedzieć co do wykona
nia ubiegłorocznego budżetu. Na tej 
podstawie cała rada gminy podej- 
mie decyzję o udzieleniu bądź nie

W świetle zamysłów likwidatorów 
kulturąmiał się bowiem zajmować je
den z gminnych urzędników, a księ
gowość biblioteki miał z kolei prowa
dzić urząd gminy. Tym sposobem 
chciano zaoszczędzić na etatach dy
rektora i księgowej, a uzyskane środ
ki przeznaczyć na działalność kultu
ralną.

W ciągu kilku tygodni okazało się 
jednak, że taka konstrukcja jest moc
no chwiejna. Na sesji dał temu wyraz 
Walter Oleks, przewodniczący komi
sji rewizyjnej, który zawnioskował o 
uchylenie obu uchwał.

- Ta uchwała (o likwidacji GOK- 
u - red.) nie da nam żadnych zy
sków - oszczędności szukajmy 
gdzie indziej. Gminna biblioteka 
musi mieć inną księgowość niż 
urząd gminy, niebudżetową. 
Uchwała o likwidacji była nieprze
myślana, nie zrobiono symulacji. 
GOK może przygotować duże im
prezy, a inspektor ds. kultury nie 
jest w stanie tego zrobić, mając do 
pomocy pół etatu sprzątaczki - ar
gumentował.

Tu wywiązała się gorąca debata. W 
końcu Paweł Ryborz, przewodniczą
cy rady gminy, poprosił o wypo
wiedź skarbnika gminy, Alinę Hanisz. 
Ta przyznała rację radnemu Olekso- 
wi: - Księgowość GOK-u możemy 
prowadzić, ale biblioteki już nie. 
Wprawdzie jest tak w gminach 
Polska Cerekiew i Pawłowiczki, 
ale budzi to zastrzeżenia kontro
lerów.

Sytuację próbował jeszcze ratować 
zdenerwowany sekretarz gminy. - 
Czy naprawdę nie można zlecić 
na zewnątrz prowadzenia księgo
wości biblioteki? - mówił Jerzy 
Groeger.

Ostatecznie sześciu radnych było 
za uchyleniem obu uchwał, a czterech 
przeciw. Tym sposobem GOK po
wrócił z “zaświatów”, a Gminna Bi
blioteka Publiczna, która nie zdążyła 
nawet zafunkcjonować, odeszła w 
niebyt. W Cisku nadal funkcjonuje 
zatem Gminny Ośrodek Kultury, ma
jący w swojej strukturze bibliotekę.

JJ

absolutorium wójtowi Henrykowi 
Chromikowi.

Komisja zbada też wykorzystanie 
i rozliczenie dotacji dla LZS-ów oraz 
udzielanie zamówień publicznych w 
jednostkach organizacyjnych gminy. 
Jesienią oceni również wykonanie 
budżetu za pierwsze półrocze.

Radni “rewizjoniści” w razie po
trzeby wykonają kontrole doraźne. 
Zajmą się także ewentualnymi skar
gami mieszkańców czy innych pod
miotów na funkcjonowanie gminy i jej 
organów.

JJ

POKRZYWNICA: Nowa pracownia kom
puterowa

Z Internetem za pan brat
Zespół Szkolno-Przedszkol- 
ny w Pokrzywnicy wzbogacił 
się o nową pracownię kom
puterową. Sfinansowały ją 
wspólnie Ministerstwo Edu
kacji i Nauki oraz Europej
ski Fundusz Społeczny.

o 
o

E
□
* 
c o 
o

Uczniowie pokrzywnickiej szkoły mieli już okazję przetestować nowy
sprzęt

- Dostaliśmy 10 stanowisk kom
puterowych z dostępem do Interne
tu, serwer, laptopa, wideoprojek- 
tor, skaner i drukarkę sieciową - 
wylicza Alicja Mielniczuk, dyrektor 
podstawówki.

Szkoła posiadała już sześć kompu
terów starszego typu. Ponieważ w

ZA KRZÓW: Remont pałacu

Uderzą do Odnowy Wsi
Gmina Polska Cerekiew 
przymierza się do remontu 
zakrzowskiego pałacu. 
Środki na tę inwestycję mają 

być pozyskane z programu 
Odnowa Wsi.

Potrzebna dokumentacja została 
opracowana jeszcze w ubiegłym 
roku, uzyskano też pozwolenie bu
dowlane. Problemem jest brak pienię
dzy.

- Planujemy remont dachu, ele
wacji, odnowienie stolarki okien
nej, częściową wymianę posadzek, 
malowanie wnętrz oraz wykona
nie nowej nawierzchni dróg dojaz
dowych i placu przed pałacem - 
mówi Ireneusz Smal, nadzorujący 
gminne inwestycje.

Koszt remontu oszacowano na 
689 tys. zł. 85 proc, tej kwoty ma 
być pozyskane z prowadzonego 
przez Urząd Marszałkowski w 
Opolu programu Odnowa Wsi, resz
tę gmina planuje dołożyć ze swoje
go budżetu.

REŃSKA WIEŚ: Remont świetlicy socjoterapeutycznej

Dzieci będą miały lepsze warunki
Rozpoczął się remont świetlicy so

cjoterapeutycznej, mieszczącej się w 
Gminnym Ośrodku Kultury (GOK). 
Sfinansuje go z pieniędzy wpłaco
nych przez przedsiębiorców handlu
jących alkoholem Gminna Komisja 
ds. Rozwiązywania Problemów Alko
holowych (GKRPA).

- W świetlicy wymienimy okna, 

najliczniejszej klasie jest 18 uczniów, 
oznacza to, że praktycznie każde 
dziecko będzie miało komputer dla 
siebie podczas zajęć.

- Dzieci będą korzystały z nowych 
komputerów podczas lekcji informa
tyki oraz zajęć indywidualnych. Zy
skają też nauczyciele, którzy będą 

mogli wyszukiwać w Internecie 
przydatne w nauczaniu informacje 
- mówi dyrektor Mielniczuk.

Nowy sprzęt kosztował prawie 
pięćdziesiąt tysięcy złotych. Został 
też już odpowiednio zabezpieczony 
przed amatorami cudzego dobytku.

Tekst: JJ

Remontu wymaga m.in. dach i elewacja zakrzowskiego pałacu

- Nie było jeszcze ogłosze
nia o naborze wniosków na 
ten rok - mówi Katarzyna Zo- 
remba, odpowiadająca w urzę
dzie gminy za pozyskiwanie fun

oświetlenie na energooszczędne, 
będzie cyklinowany parkiet, no i 
zostanie wymalowana - wylicza 
wicewójt Jan Domek, zarazem prze
wodniczący GKRPA.

Remont będzie kosztował 25 tys. 
zł i potrwa około dwóch tygodni. Z 
opłat za koncesje na alkohol zostanie 
też zakupionych 150 krzeseł, z któ

BIERAWA: Wyniki 
olimpiad przed
miotowych

Finał dla 
szczęśliwców
Piotr Gniady z Publicznego 
Gimnazjum w Bierawie jako 
jedyny zakwalifikował się do 
finału wojewódzkiego kon
kursu historycznego.

Pozostali uczniowie z gminnych 
szkół, często mimo uzyskania wyma
ganej liczby punktów, nie przeszli 
weryfikacji prowadzonych przez ko
misje konkursowe poszczególnych 
olimpiad. W finałach bierze zwykle 
udział tylko 40 najlepszych uczniów 
z całego województwa.

W międzyczasie odbyły się ostat
nie gminne eliminacje dla uczniów 
szkół podstawowych. W konkursie 
matematycznym najlepiej wypadła 
Małgorzata Rzytki (Zespół Szkół 
Dwujęzycznych Solamia). W konkur
sie przyrodniczym także wygrali so- 
larzanie: pierwsza była Paulina Paru- 
sel, drugi Dominik Dedek, a trzecia 
Katarzyna Nowatorska (SP Dziergo- 
wice). Największą znajomością an
gielskiego wykazał się Andrzej Janas 
(SP Stara Kuźnia).
_____________________ JJ 

duszy zewnętrznych.
Zakrzowski pałac jest siedzibą Lu

dowego Klubu Jeździeckiego “Lewa
da”.

Tekst i foto: JJ

rych będą korzystać goście GOK-u.
Do świetlicy w Reńskiej Wsi przy

chodzą dzieci i młodzież w różnym 
wieku. Do ich dyspozycji jest m.in. 
bilard, stół pingpongowy i piłkarzy- 
ki. Co pewien czas w świetlicy są or
ganizowane zawody dla najmłod
szych.

JJ
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BIERAWA: Wyższe podatki do zapłacenia PAWŁOWICZKI, TRAWNIKI: Za rok powtórka

Bardziej obciążyli 
przedsiębiorców

Wybrali miss gospodyń wiejskich

Bierawscy radni ustalili wyso
kość tegorocznych stawek podatko
wych na nieco wyższym poziomie 
niż w 2005 roku. Przedsiębiorcy 
zapłacą już 17,43 zł/m2 w budyn
kach, w których prowadzą działal
ność gospodarczą (wzrost o 43 gr). 
Za swoje domy mieszkańcy będą 
zaś płacić o dwa grosze więcej, 
czyli 0,54 zł/m2.

Nakazy płatnicze nieco radośniej 
przyjmą za to rolnicy. Ponieważ w 
ubiegłym roku spadły o prawie 10 zł

POLSKA CEREKIEW: Remont urzędu 
gminy

Zyskają urzędnicy i petenci

Budowlańcy czekają na lepszą pogodę, aby zrobić zadaszenie wejścia 
do urzędu gminy

Od sierpnia ubiegłego roku 
trwa remont Urzędu Gminy 
w Polskiej Cerekwi. Gmach 
otrzymał już nową elewację 
i został docieplony. Obecnie 
trwają prace wewnątrz bu
dynku. Kiedy temperatury 
będą wyższe, zostanie też 
dokończona rozbudowa wej
ścia do urzędu.

Prace wykonuje Zakład Malarsko- 
Tapeciarski “Wema” z Pokrzywnicy. 
Wyniosą one 294 tys. zł i potrwają 
do końca kwietnia.

Robotnicy wymienili już okna w 
budynku i wymalowali biura. Wyre

TENIS STOŁOWY: Liga międzygminna

Potknięcia liderów
Niżej notowane drużyny sprawiły 

niespodzianki w ostatnich kolejkach. 
Najpierw potknęła się Fortuna Witosła- 
wice, a później LZS Stare Koźle. Wyni
ki: Polska Cerekiew - LZS Stare Koźle 
6:9, Marco Polo Jaborowice - Fortuna 
Głogówek 9:7, Polska Cerekiew- Fortu
na Witosławice 8:8, Fortuna Głogówek 
- Kietrz 9:4, Marco Polo - LZS Ciso
wa 9:5, Kantory Progress Po-Ra-Wie 
Większyce - LZS Stare Koźle 4:9, LZS 
Stare Koźle - LZS Tłustomosty 8:8, 

ceny żyta (co z drugiej strony nie cie
szy producentów), przełożyło się to 
na niższą stawkę tegorocznego po
datku rolnego. Wynosi ona teraz 
69,70 zł za jeden hektar, kiedy w 
2005 roku płacono ponad 94 zł.

Bez zmian pozostały za to obcią
żenia dla właścicieli burków i azor- 
ków. Kto ma jednego psa, tego budżet 
gminy zostawia w spokoju. Każdy 
następny kosztuje już właściciela 40 
zł.

JJ

montowali też i przebudowali na biu
ra kilka innych pomieszczeń. Zniknę
ło istniejące w budynku mieszkanie i 
odrębna sala ślubów.

- W ubiegłym roku udzieliłam 
tylko sześciu ślubów cywilnych. W 
razie potrzeby przygotujemy do 
ceremonii salę obrad. Wszystkie 
akcesoria mamy przygotowane, 
wystarczy je tam zanieść i rozło
żyć - mówi Zofia Jużyca, kierownik 
Urzędu Stanu Cywilnego w Polskiej 
Cerekwi.

Przed budynkiem powstał też 
podjazd dla osób niepełnospraw
nych. Kiedy tylko pozwolą na to 
warunki pogodowe, wejście do urzę
du zostanie zadaszone.

Tekst i foto: JJ

Kietrz - Polska Cerekiew 6:9, LZS Ci-
sowa - Kantory Większyce 5:9, Fortu
na Witosławice -Fortuna Głogówek 9:3.
1. Fortuna Witosławice 13 25 116-35
2. LZS Stare Koźle 13 23 108-52
3. Marco-Polo Jaborowice 13 21 105-72
4. LZS Tłustomosty 13 17 98-62
5. Fortuna Głogówek 14 15 96-74
6. Polska Cerekiew 13 11 83-89
7. Kantory Większyce 14 4 48-113
8. Kietrz 13 2 48-113
9. LZS Cisowa 14 2 30-122

JJ

Zabawę w Pawłowiczkach zaczęto od kalamburów. Jakie przysłowie 
chciała zaprezentować Maria Kwalek?

Blisko 50 kobiet z gminy Pawłowiczki obchodziło w minioną 
sobotę swoje święto. Panie spotkały się w świetlicy po by
łej OSP w Pawłowiczkach. Imprezę zorganizowano po raz 
pierwszy, ale organizatorzy już zapowiadają powtórkę za 
rok. O paniach pomyśleli też mieszkańcy Trawników.

Wieczór upłynął przy wspólnych 
śpiewach, zabawach i konkursach. 
Grano w kalambury, rywalizowano w 
struganiu ziemniaka, nawlekaniu igły,

STEBLÓW: Obchody Dnia Kobiet

Pamiętali o żonach i matkach
Kilkadziesiąt osób z Sukowic, Ste- 

blowa i Zakrzowa spotkało się, aby 
uczcić Międzynarodowy Dzień Ko
biet. Nie zabrakło też proboszcza, ks. 
Stefana Jenka. Obchody w budynku 
po steblowskiej szkole zorganizowa
ło zakrzowskie koło DFK.

Impreza była okazją do kilkugo

GOŚCIĘCIN, NACZĘSŁAWICE: Znów czterech na pudle

Bryksjusz triumfuje na Śląsku
Z powodzeniem wystartowali 
w Mistrzostwach Śląska w 

Kolarstwie Przełajowym za
wodnicy LZS Bryksjusz Go- 
ścięcin - Naczęsławice. W 
zawodach rozgrywanych w 
Sosnowcu zdobyli dwa złote 
medale oraz srebrny i brązo
wy.

Najlepiej wypadli Oskar Grabski, 
który wygrał wyścig w kategorii do 
12 lat, i Michał Paterak, który 
triumfował wśród młodzików. Ten 
drugi wyprzedził na mecie klubowe
go kolegę - Wojciecha Malca. Na pu
dło załapał się też w kategorii ma
sters Andrzej Misina, który był trze
ci.

Pozostali zawodnicy Bryksjusza 
zajęli nieco odleglejsze lokaty. Na 10. 
miejscu przyjechał na metę młodzik 

naszywaniu łaty czy ubijaniu piany.
- To pierwszy taki Dzień Kobiet 

w Pawłowiczkach. Jestem zasko
czona frekwencją. Za rok powtórka 

dzinnego bardzo sympatycznego 
spotkania mieszkańców. Obecni mo
gli skosztować leczo, które wyjątko
wo powstało bez żadnego udziału 
pań.

- Nie jest to do końca to, co mia
ło być, ale cieszę się, że wam sma
kowało - podsumowywał żartem już

Finiszuje Mateusz Majdanik

Wiktor Mrozek. Szósty wśród junio
rów młodszych był Mateusz Majda
nik, a jedenasty Jacek Malczewski. 

- powiedziała nam uradowana Doro
ta Nowaczyńska, inicjator spotkania.

Impreza odbyła się dzięki pomocy 
życzliwych firm oraz samych pań, 
które ją urządziły. Święto kobiet zor
ganizowano także we wsi Trawniki, 
gdzie od dawna działa Koło Gospo
dyń Wiejskich. Przewodzi mu Wła
dysława Rum. Kobiety zrzeszone w 
kole odgrywają dużą rolę w tej miej
scowości. Dbająo wygląd swoich za
gród i ogródków przydomowych. To 
dzięki nim Trawniki są jedną z pięk
niejszych wsi w gminie Pawłowiczki. 
Wizytówką wioski jest kościół i dom 
kultury. Panie co roku obchodzą swo
je święto. Ósmego marca tego roku w 
miejscowym kościele odprawiona zo
stała msza święta w intencji kobiet 
przez ks. proboszcza Zygfryda Wa- 
skina. Po mszy odbyło się spotkanie 
w sali Wiejskiego Domu Kultury. Na 
początku Władysława Rum powitała 
wszystkich. Potem przedszkolaki i 
uczniowie wystąpili z programem ar
tystycznym. Następnie odbył się 
poczęstunek przygotowany przez 
gospodynie. Zorganizowano również 
wybory Miss Koła Gospodyń Wiej
skich. Pierwsze miejsce zdobyła 
Krystyna Hirchsz, drugie Stefania 
Ziegler, a trzecie Otylia Elbin. Przy 
muzyce i śpiewie młodzi strażacy 
wręczali wszystkim paniom kwiaty. 
Bawiono się wybornie do późnych 
godzin wieczornych.

ART, BIEL

po posiłku Andrzej Wieczorek, prze
wodniczący zakrzowskiej Mniejszo
ści Niemieckiej.

Dzień Kobiet świętowano też w 
innych miejscowościach gminy Cisek. 
Z tej okazji spotkały się m.in. panie 
z Roszowic i Nieznaszyna.

Tekst i foto: JJ

Dziewiątą lokatę zajął z kolei junior 
Karol Grześkowiak.

Tekst: JJ
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Dyżury
...aptek

W Kędzierzynie dyżuruje do piątku apteka 
„Centrum”, al. Jana Pawła II 3, w piątko-1 
we popołudnie zastąpi ją apteka „Jarand", 
ul. Bolesława Krzywoustego 17 B, której 
dyżur potrwa do 24 marca.
W Koźlu dyżurują następujące apteki: 
w środę 15.03 „A&S Kocotowie", ul. Pia
stowska 22
w czwartek 16.03 „Panaceum", Rynek 1 
w piątek 17.03 „Jantar”, ul. Piastowska 40 
w sobotę 18.03 „Aronia”, ul. Chrobrego 8 
w niedzielę 19.03 „Remedium”, ul. Roose- 
velta 4
w poniedziałek 20.03 .Aloes", ul. 24 Kwietnia 2 
we wtorek 21.03 „A&S Kocotowie”, ul. 
Piastowska 22.

...radnych
Jak w każdą środę, na sygnały od 

mieszkańców Kędzierzyna-Koźla czekają 
radni miejscy i powiatowi. Dziś w godz. 
14.00 - 16.00 w gabinecie przewodniczą
cego rady miasta (Urząd Miasta K-K, ul. 
Piramowicza 32) dyżurować będzie Włady
sław Haczek (SLD).

Oprócz tego w każdą środę w biurze 
rady miasta w godz. 10.00 - 13.00 dyżuru
je przewodniczący rady 
miejskiej Ryszard Pa- 
cult, czy też jego za
stępcy Hubert Maj- 
nusz lub Grzegorz 
Chudomięt.

B
Dziś dyżuruje 

Władysław Ha
czek (SLD)

Muzeum
Muzeum Towarzy

stwa Ziemi Koziel
skiej "Baszta". Za
praszamy do oglą
dania stałych ekspo
natów kozielskiego 
muzeum. Oferta 
zbiorów jest szero
ka: ód eksponatów 
archeologicznych

znalezionych w okolicach Koźla, jak na
rzędzia i naczynia pochodzące sprzed | 
tysiąca lat, przez liczące kilkaset lat me- j 
ble, naczynia i obrazy, po pierwsze eg
zemplarze aparatów telefonicznych. 
Niewątpliwie najciekawszymi ekspona
tami są: Szafa Gdańska oraz kopia ob
razu Wilhelma von Kobella przedstawia

jąca oblężenie Koźla przez oddziały na
poleońskie w 1807 roku. Miłośnicy Zie
mi Kozielskiej działają w czynie społecz
nym. Baszta jest dostępna dla zwiedza
jących w środy w godz. 10.00 - 17.00 
oraz w poniedziałki i w piątki w godz. 
10.00 - 15.00. Za zwiedzanie nie po
biera się opłat, ale mile widziane są 
wolne datki do skarbonki Towarzystwa.

Zaopiekuj się psem!

Dodo to młody kundelek średniej wielkości, 
rudy mieszaniec. Pies jest spokojny i bardzo to
warzyski. Lubi przebywać z ludźmi i szybko j 
przyzwyczaja się do nowego otoczenia.
Apel o pomoc
Pracownicy schroniska apelują o pomoc w zbiór- j 
ce żywnóści dla czworonogów. Najbardziej po- | 
trzebna jest: kasza, makaron, sucha karma, ryż. I 
Każda, nawet najmniejsza pomoc pozwoli rato- I 
wać psy.
Schronisko przy ul. Gliwickiej 20 czynne jest od I 
poniedziałku do piątku w godz. 8.00-17.00, w dni 
wolne od pracy w godz. 11.00-13.00. Telefon483 I 
8528.
Osoby lub firmy, chcące przekazać pieniądze na | 
rzecz schroniska, mogą dokonywać wpłat na kon- | 
to: BOŚ S.A. Warszawa Oddział Operacyjny Kę- I 
dzierzyn-Koźle 11 154012292946469016620003. | 

Tekst i foto:Ł

J-irty do djljdnty

„Zadyma 
w bursie”

Stanowisko Rady Pedagogicznej 
Bursy Szkolnej w Kędzierzynie- 
Koźlu

Rada pedagogiczna bursy na nad
zwyczajnym posiedzeniu w dniu 27 
lutego wyraża swój stanowczy protest 
przeciwko treściom zawartym w arty
kule „Zadyma w bursie” opublikowa
nym na łamach „Gazety Lokalnej”.

Przykro nam, że bez dogłębnego 
zbadania zamieszczonych treści zo
staliśmy w nim przedstawieni w bar
dzo złym świetle. Nasza placówka 
utraciła pozytywny wizerunek w 
środowisku.

Bardzo ubolewamy, że ucierpiała 
na tym młodzież mieszkająca w bur
sie. Również nasza praca wychowaw
cza została zdyskredytowana.

Fakty przedstawione w publikacji 
prasowej odnoszą się często do zda
rzeń sprzed kilku lat i zostały w 
znacznym stopniu przejaskrawione.

Jako pracownicy pedagogiczni bur
sy, będziemy się starali poprawić wi
zerunek placówki, chociaż zdajemy 
sobie sprawę, że będzie to bardzo 
trudne. Potrzebny nam jest spokój i 
wytężona praca wychowawcza, któ
ra z pewnością wpłynie na postawy 
młodzieży.

Rada pedagogiczna popiera stano
wisko dyrektora bursy oraz Młodzie
żowej Rady Bursy zamieszczone w 
„Gazecie Lokalnej” 1 marca 2006 r.

Członkowie Rady Pedagogicz
nej Bursy Szkolnej: Jolanta 

Andros, Danuta Nurska, Anita 
Śliwa, Iwona Kazanowska, Józef 

Pragłowski, Ryszard Młynarek

FUNDACJA

REGIONALNEJ AGENCJI 
PROMOCJI ZATRUDNIENIA

ZAPRASZA
MIKRO, MAŁYCH I ŚREDNICH PRZEDSIĘBIORCÓW

DO KORZYSTANIA Z BEZPŁATNYCH USŁUG INFORMACYJNYCH

SKORZYSTAJ Z BEZZWROTNYCH DOTACJI

Przedsiębiorco! Fundusze strukturalne Unii Europejskiej szansą rozwoju twojej firmy. 
Możesz uzyskać m.in.:

1. Dotacje na inwestycje do 65% kosztów.
2. Dotacje na doradztwo do 50% kosztów (np. wdrażania ISO).
3. Wsparcie udziału w targach i wystawach za granicą do 50% kosztów.
4. Dofinansowanie szkoleń i studiów podyplomowych do 80% kosztów.

Nie czekaj! Zgłoś się na bezpłatne konsultacje!

Udzielamy również informacji w zakresie:
- aktualnie funkcjonujących krajowych i unijnych funduszy pomocowych,
- administracyjno-prawnych aspektów wykonywania działalności gospodarczej (prawo, 

marketing, finanse, jakość),
- dostępnej oferty finansowania zewnętrznego, w tym także udzielanego na preferen

cyjnych warunkach,
- oferty usług specjalistycznych świadczonych w ramach sieci ośrodków KSU.

Aby skorzystać z usług świadczonych przez konsultantów PK, należy osobiście zgłosić 
się do Punktu lub umówić na spotkanie telefonicznie lub drogą elektroniczną. Przed spo

tkaniem zalecamy przygotować numer PKP Państwa firmy, NIP oraz dokładną datę 
rozpoczęcia działalności gospodarczej.

Zapraszamy

Od poniedziałku do piątku w godz. 8.00-16.00

47-220 Kędzierzyn-Koźle, ul. Grunwaldzka 27, li p.

Tel. 483 40 53 e-mail: pkkedzierzyn@fraoz.org.pl

Projekt współfinansowany przez 
UNIĘ EUROPEJSKĄ ze środków 
Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego

Instytucją Wdrażającą jest Polska Agencja Rozwoju ftzedsiębiorczości
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„Zadyma w bursie”
W artykule pod tytułem „Zadyma w 

bursie”, opublikowanym na łamach 
„Gazety Lokalnej” (nr 8/346/z 22 lute
go 2006 r.), zostały przedstawione pro
blemy, z jakimi spotykamy się w pra
cy od ponad 20 lat. Nie znaczy to, że 
dotyczą one wyłącznie lat przeszłych. 
Co roku bursę (poprzednio internat) 
zamieszkuje młodzież różna i z różnych 
środowisk. Zdecydowana większość to 
dobrze ułożeni młodzi ludzie, których 
nadrzędnym celem jest zdobycie wy
kształcenia i pożyteczne spędzanie cza
su wolnego. Zdarzają się również wy
chowankowie, wprawdzie nieliczni, z 
którymi od początku mamy problemy 
nie tylko natury dyscyplinarnej, i to 
naszym zadaniem jest rozpoznanie i 
zdefiniowanie problemu, co w konse
kwencji ma posłużyć do wspólnego jego 
rozwiązania z jak największą korzyścią 
dla młodego człowieka. Niestety, za
chowania niektórych z nich wpływają 
negatywnie na opinię o pozostałych 
wychowankach, jak i o pracy wycho
wawców i działalności całej bursy.

Treści zawarte w wymienionym ar
tykule dotyczą problemów istniejących 
w oświacie, a zachowania negatywne 
zostały nazwane przez redaktora A.

OD AUTORA
Czy “placówka utraciła pozytywny 

wizerunek w środowisku” na skutek ar
tykułu, który „GL” opublikowała w lu
tym, czy też winą za to należałoby 
obarczyć tę część młodzieży, która 
traktuje bursę jako miejsce do szukania 
przygód i mocnych wrażeń? Najwyraź
niej niektórzy sądzą, że winny jest 
dziennikarz, który nagłośnił sprawę, a 
nie chuligani? Bardzo ciekawa i odważ
na teza, szanowna Rado.

Przykro mi, ale bójki, wandalizm, 
kradzieże i narkotyki to nie są zjawiska

Punkt Konsultacyjny (PK) 
Fundacji Regionalnej Agencji 

Promocji Zatrudnienia 
W Kędzierzynie-Koźlu

UNIA DLA PRZEDSIĘBIORCZYCH 

Kopackiego po imieniu. Takie proble
my, choć nie na tak szeroką skalę, ist
nieją i w naszej placówce. Nie można 
twierdzić, że problemów nie ma, a tych, 
którzy o nich głośno mówią próbuje 
się krytykować i obarczać odpowie
dzialnością za zaniedbania innych. W 
naszej bursie należy stosować szeroko 
pojętą profilaktykę, a nie ograniczać 
się do leczenia tych skutków. Naszym 
zadaniem jest przede wszystkim zapew
nienie bezpieczeństwa wychowankom 
(tym przez wiele lat internat się szczy
cił) oraz atmosfery sprzyjającej ich 
rozwojowi, nauce i wypoczynkowi. Tak 
też od lat staramy się pracować, wyko
rzystując sprawdzone i skuteczne meto
dy wychowawcze stosowane w naszej 
bursie, bo tak pojmujemy naszą pracę. 
Młodzież i jej dobro zawsze były, są i 
będą dla nas najważniejsze.

Najistotniejszymi jednak czynnikami, 
mającymi decydujący wpływ na sku
teczność naszych oddziaływań wycho
wawczych, są i dyscyplina, i życzliwa 
atmosfera pomiędzy obiema stronami 
procesu opiekuńczo-wychowawczego. 
Kto tego nie rozumie lub nie chce zro
zumieć, powinien jak najszybciej zwe
ryfikować swoje poglądy i metody pra- 

sprzed lat. Stykacie się z tymi proble
mami obecnie, i nie ma co temu zaprze
czać. Inna sprawa, że jedni wychowaw
cy mówią o tych problemach otwarcie, 
a drudzy nie.

Być może w pierś powinien uderzyć 
się pan Ryszard Młynarek, podpisany 
pod stanowiskiem Rady bursy. Dyspo
nuję bowiem pisemnym oświadczeniem 
trzech pobitych w internacie kursantów, 
którzy twierdzą że gdy poinformowa
li pana Młynarka o tym chuligańskim 
incydencie, usłyszeli w odpowiedzi, i tu 
cytuję: “To czemu żeście się dali”. Ja 

Galeria MI99
Wstąp po tanią książkę, 
encyklopedię, słowniki, 

albumy, literaturę piękną, 
podręczniki szkolne.

Kędzierzyn-Koźle,
Ul. Grunwaldzka 2OA (obok kościoła ewangelickiego)
Tel. 0501 501 740

KREDYTY
KREDYTY HIPOTECZNE

na dowolny cel, także dla osób 
z nieterminową spłatą. 

Procedura uproszczona na oświadczenie. 

Kredyt gotówkowy do 60.000 zł 
już przy dochodach od 500 zł

Kredyt konsolidacyjny 
Spłacimy twoje inne kredyty 

+ dodatkowa gotówka

clo ‘

cy lub pomyśleć o innym zajęciu. Mło
dzież jest doskonałym obserwatorem i 
nie da się jej oszukać działaniami po
zornymi i na pokaz. W takiej placów
ce jak bursa powinna panować zgodna 
i życzliwa atmosfera pomiędzy wycho
wawcami i wychowankami!

Od pewnego czasu jest, niestety, ina
czej. Obecnie najważniejsze (dla niektó
rych) jest poprawienie wizerunku bursy 
w mediach i środowisku. A gdzie jest 
młodzież? Oczekujemy na wnikliwą 
analizę organu nadzoru pedagogicznego 
i wyciągnięcie właściwych wniosków 
przez organ prowadzący. Młodzież nie 
może być w żadnym przypadku „kartą 
przetargową”. Uwagi i treści zawarte w 
artykule „Zadyma w bursie” są dla nas 
bardzo krytyczne, co jednak przyjmu
jemy z należną pokorą ale też stano
wią dla nas cenną wskazówkę do dalszej 
pracy opiekuńczo-wychowawczej.

Jesteśmy wdzięczni panu redaktoro
wi Andrzejowi Kopackiemu za podjęcie 
tego tematu, dotyczącego funkcjonowa
nia naszej bursy. Jednocześnie jesteśmy 
pewni, że artykuł zgodnie z intencją 
autora spełnił swoje zadanie.

Andrzej Hepper, 
Andrzej Lachowicz

wprawdzie nie jestem pedagogiem, ale 
chyba zachowałbym się w tej sytuacji 
bardziej profesjonalnie.

Oburzenie w swoim liście wyraziła też 
Młodzieżowa Rada Bursy, czyli elita 
tejże placówki. Szkoda, że jej członko
wie pominęli pewien bardzo niewygod
ny fakt. Otóż udział w pamiętnej bój
ce brał udział nie kto inny tylko prze
wodniczący Młodzieżowej Rady Bursy, 
za co otrzymał karę nagany od znie- 
smaczonej moim artykułem Rady Peda
gogicznej. Nic dodać, nic ująć.

Andrzej KOPACKI

AUTORYZOWANA 
AGENCJA

KREDYTOWA 
077 481 03 05 

KĘDZIERZYN-KOŹLE 

ul. Damrota 12
(róg Damrota i Matejki)

mailto:pkkedzierzyn@fraoz.org.pl
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Nie chcemy być tylko cyfrq - twierdzq pacjenci

Nie chcemy do marszałka!
- Po raz pierwszy od lat na
sze dzieci mogły pojechać 
na wakacje i nikt nam nie 
zabrał funduszu socjalnego
- mówią pracownicy Szpita
la dla Nerwowo i Psychicz
nie Chorych w Branicach. - 
Od kiedy pracujemy w struk
turach SP ZOZ-u Kędzierzyn- 
Koźle, dostaliśmy wreszcie 
pierwsze od 10 lat podwyż
ki, a pacjenci odpowiednie 
ilości leków. Teraz, jak już 
pracowało nam się stabilnie 
i spokojnie, mamy wrócić 
pod zarząd urzędu marszał
kowskiego? Nie chcemy 
tego. Zrobimy wszystko, co 
w naszej mocy, aby tak się 
nie stało!

Do połączenia 
SP ZOZ-u w Kę
dzierzynie-Koźlu 
z placówką w 
Branicach doszło 
15 października 
2004 r. na podsta
wie uchwały Sej
miku Wojewódz
twa Opolskiego, 
a następnie Rady 
Powiatu Staro
stwa Powiatowe
go w Kędzierzy
nie-Koźlu.

W tym samym 
czasie urząd mar
szałkowski podjął 
uchwałę o wsz
częciu procesu li
kwidacji szpitala, 
którego był orga
nem założyciel
skim. Przez pół
tora roku nie zdą
żył jednak wyre
jestrować prowa
dzonej tam dzia

łalności, co uniemożliwiało zarejestro
wanie jej przez SP ZOZ Kędzierzyn- 
Koźle.

Rejestracja 
niemożliwa
- Każda próba rejestracji dzia

łalności w Branicach kończyła się 
odmową ze względu na fakt, iż w 
branickim szpitalu, według reje
stru ZOZ-ów, działalność nadal 
prowadził urząd marszałkowski - 
powiedział nam Anatol Majcher, dy
rektor SP ZOZ w Kędzierzynie- 
Koźlu. - W końcu doszło do sytu
acji, że organ rejestrujący, czyli 
Opolskie Centrum Zdrowia Pu
blicznego, wystosowało do nas pi
smo, w którym domagało się speł
nienia tej formalności w ciągu 7 
dni.

Wydając zgodę na przejęcie działal
ności medycznej w Branicach przez

W ramach terapii zajęciowej pacjentki szpitala tkajq 
i haftuję

Niegdyś branicki szpital potrafił równocześnie leczyć 2300 pacjentów

SP ZOZ Kędzierzyn-Koźle, urząd 
marszałkowski zobowiązał się do 
wyremontowania pomieszczeń szpi
tala. W momencie konieczności szyb
kiego uregulowania zapisów praw
nych okazało się, że władze woje
wództwa nie mają pieniędzy na re
mont. W związku z taką sytuacją SP 
ZOZ Kędzierzyn-Koźle postanowił 
prowadzić działalność w Branicach 
do 31 marca, a następnie przekazać ją 
z powrotem pod urząd marszałkow
ski, któremu w takiej sytuacji Opol
skie Centrum Zdrowia Publicznego 
uniemożliwiło wyrejestrowanie dzia
łalności, mimo zakończenia procesu 
likwidacji.

Szpital domem
- Przekaza

nie nas z po
wrotem urzędo
wi marszałkow
skiemu jest dla 
nas początkiem 
końca - twierdzi 
zgodnie personel 
medyczny. - 
Jak nie teraz, 
to za cztery lata 
zamkną szpital, 
bo nie dosto
sują go do obo- 
wiązujących 
norm. Ten szpi
tal daje zatrud
nienie 280 oso
bom. A czy ktoś 
pomyślał o pa
cjentach? Dla 
wielu to miej
sce jest domem.

Obecnie w 
branickim szpitalu może przebywać 
równocześnie 415 pacjentów: na 
dwóch oddziałach ogólnopsychia- 
trycznych, oddziale terapii uzależ
nień, rehabilitacji neurologicznej oraz 
trzech oddziałach zakładu opiekuń
czo-leczniczego. Placówka, mimo 
starań całego personelu, ciągle traci 
swoją dawną świetność.

- W naszym szpitalu w latach 
jego świetności przebywało 2300 
pacjentów - opowiada dr Waldemar 
Mrowieć, lekarz koordynujący bra- 
nickiej placówki. - Szpital posiadał 
pięć filii, m.in. obecne Centrum 
Terapii Nerwic w Mosznej. Nie
wiele osób wie, że na terenie kom
pleksu szpitalnego był ogród zoo

logiczny. To miejsce tętniło 
życiem, a teraz zaczyna umierać.

Półtora roku
stabilności
Światełko w tunelu zarówno pa

cjenci, jak i personel zobaczyli z 
chwilą przejęcia działalności medycz
nej szpitala przez SP ZOZ Kędzie
rzyn-Koźle. W tym czasie nie zlikwi
dowano żadnego oddziału, wynego
cjowano również korzystniejszy kon
trakt z Narodowym Funduszem 
Zdrowia.

- Przez ostatnie półtora roku 
czuliśmy się już bezpieczni. Sytu
acja w szpitalu była stabilna - po

W piśmie skierowanym do Marszałka Województwa przez pacjentów 
szpitala dla nerwowo i psychicznie chorych czytamy m.in.:

wiedział nam Hieronim Śliwiński, pa
cjent szpitala, redaktor naczelny wy
dawanej tam gazetki „Zygzak”. - 
Przez ten czas bardzo poprawiło 
się wyżywienie w szpitalu. Teraz 
znowu wróciła niepewność. Co z 
nami będzie, jak okaże się, że 
wcześniej czy później trzeba bę
dzie szpital zlikwidować?

Pacjenci nie chcą, aby traktowano 
ich jak nic nieznaczące cyfry. Swoje 
zdanie wyrazili w liście skierowanym 
do marszałka województwa. Chcieli- 
by, aby ich pobyt w placówce był 
spokojny i stabilny.

- A takie warunki starała się za
pewnić nam dyrekcja SP ZOZ-u w 
Kędzierzynie-Koźlu - powiedziała 

nam Bogusława Wolska, jedna z pa
cjentek szpitala.

Rozmowy w toku
Dlaczego urząd marszałkowski w 

swoim planie restrukturyzacji służby 
zdrowia nie wziął pod uwagę branic- 
kiego szpitala? Władze województwa 
starają się uspokoić pracowników i 
pacjentów.

Bogdan Toma
szek, wojewoda 
opolski: - Proces 
przekazania szpita

la w Branicach pod 

zarząd SP ZOZ 

Kędzierzyn-Koźle 

trwa już prawie dwa

lata. Nie rozumiem, dlaczego nie dopeł

niono wszystkich wymogów formal

nych. W tej chwili w związku z zaist

niałą sytuacją Opolskie Centrum Zdro

wia Publicznego, organ rejestracyjny 

ZOZ-ów, nie dopuści do wyrejestrowa

nia działalności przez urząd marszał

kowski, bo to oznaczałoby, że z dnia 

na dzień szpital przestałby istnieć. Po

staram się pomóc w rozwiązaniu tej 

sytuacji przede wszystkim ze względu 

na dobro pacjentów.

- Na razie prowadzimy rozmowy 
z Zarządem Powiatu Kędzierzyń- 
sko-Kozielskiego - twierdzi Grze
gorz Kubat, marszałek województwa

opolskiego. - Spotkaliśmy się dwu
krotnie. Wydaje mi się, że te roz
mowy potrwają kilka dni, do mo
mentu, kiedy dojdziemy do poro
zumienia, jaki jest zakres prac do
stosowawczych, bo o to głównie 
chodzi. Jeszcze raz chcę powie
dzieć: działalność medyczna, bez
pieczeństwo pacjentów i miejsca 
pracy były, są i będą.

Remont branickiego szpitala miał 
zostać w części sfinansowany ze 
sprzedaży gospodarstwa rolnego w 
Michałkowicach. Gospodarstwo 
sprzedano...

Tekst i foto: 
Adriana NURZYŃSKA



Biuro Podatkowe
HLT0X"

Alina Sennik 
Doradca Podatkowy

Nr wpisu 00485 ZWROT PODATKU

DOM WESELI\

- Rozliczenia roczne
- Prowadzenie ksiąg podatkowych
- Zeznania roczne
- Rozliczenia ZUS

Kędzierzyn-Koźle
Al. Jana Pawła II 22 (budynek Optyka)

Tel. 077/481 82 26, 481 09 08

47-200 Kędzierzyn-Koźle
ul. P. Sybiraków 2, pok. 4
Tel,/fax (077) 482 93 49
Kom. 506 569 914BIURO PODRÓŻY

ZALESIANI* 
ZALESIE, UL. ŚW. JADWIG11 

ORGANIZUJEMY: 
wesela 2-dniowe już za 85: 

komunie już za 50 zł 
inne imprezy okoliczności!

Zapewniamy smaczna kuchnię i mih\ 
ładny wystrój, klimatyzowany lń 

Informacje pod numerem 0604 903 491,1

ul. Limanowskiego 3 
Wejście od 

ul. Czerwińskiego 
Pasaż handlowy 

między PKS a rynkiem 
czynne od 9 do 17

ORGANIZACJA IMPREZ:
V WESELA
* KOMUNIE
♦ BANKIETY
ą JUBILEUSZE
V CATERING
* STYPY
♦ OBIADY ABONAMENTOWE

e-mail: kozle@sindbad.pl Tel./fax 077/482 14 43
WMO WlMlWTM&ISimMM WIS MW 2006

POSIADAMY ATRAKCYJNA 
OFERTĘ NA LATO 2006 |

RENOMOWANYCH BIUR TURYSTYCZNYCH ’ 
SINDBAD, OPEN TRAWEL, RAINBOW TOURS I

OASIS TOURS, EXIM TOURS I INNYCH I
Duże zniżki przy wcześniejszej rezerwacji 

niskie przedpłaty -

Bogaty wybór wczasów, wycieczek 
EUROPA, EGZOTYKA PROMOCJE WIOSENNE

Bilety autokarowe, lotnicze, karty EURO 26 
UBEZPIECZENIA TURYSTYCZNE

Telefoniczna rezerwacja biletów Sindbada

CODZIENNE
POŁĄCZENIA
OOKAROWI

—z ROZRUCHOWE -»■«■!!!?«*!!!.
z samochodów i maszyn

—/ STACJONARNE -głębokiego rozładowania 
—' > nw _ 1,0 zasilania kamer, zabawek,
'f oświetlenia, innych urządzeń

^>BMST0WNIKI, OOSTERY

serwis

Pn. - Pt. od 8°° do 17no 
Sobota od 9°° do 13,)O

ZPUH „RAWIS” S.o.
Kędzierzyn-Koźle
ul. Piastowska 40 

tel. 482 45 OO

F.H.U.

PCV / DREWNO
OKNA DRZWI

ROLETY 
PARAPETY 
ŻALUZJE 
DRZWI

Rai POL-sm

Oferujemy okna 

w najnowocześniejszych 

niemieckich systemach
Niskie ceny montażu

iman deceuninck

Kędzierzyn, ul,Kozielska °4™

Codziennie oferty LAST MINUTĘ 
Zapraszamy

ZAKŁAD
PIECZĄTKARSKO - POLIGM

47-220 Kędzierzyn-Koźle, ul. Gis

Całkowit

A
. I

sj

*

BEZ GWIAZDEK I UKRYTYCH KOSZTÓW

PRZYKŁADOWE OPROCENTOWANIE W PLN: 4,76% (WIB0R 6M Z 15.02.2006 R. + 0,5% MARŻY)

W PIERWSZYM ROKU KREDYTOWANIA

W WALUTACH RÓWNIE ATRAKCYJNY

SPRAWDŹ NAS - PUNKT PO PUNKCIE

PRZYJDŹ DO ODDZIAŁU LUB SKORZYSTAJ Z NASZEJ INFOLINII

mailto:kozle@sindbad.pl
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■ Ekologiczna strona ISPY

Oby się udało
■ Zwierzęta chronione

Nietoperze wśród nas
Do tego, że planowana w naszym mieście budo
wa kanalizacji sanitarnej i burzowej oraz moder
nizacja oczyszczalni ścieków w ramach progra
mu ISPA ma niebagatelne znaczenie dla ochrony 
środowiska, nie trzeba nikogo przekonywać. W 
związku z tym nie tylko ekologów, ale wszystkich 
mieszkańców Kędzierzyna-Koźla martwią sygna
ły o problemach związanych z realizacją tego wiel
kiego przedsięwzięcia.

Jeśli chodzi 
o aspekt eko
logiczny tej 
inwestycji, to 
każdy z 
trzech kon
traktów ma 
określony cel. 
Kontrakt 
pierwszy 
usprawni 
funkcjonowa
nie oczysz
czalni, która w 
efekcie 
wpuszczać 
będzie do 
Odry mniej 
szkodliwe dla 
środowiska 
ścieki. W ra
mach pierw
szego kontrak
tu przewiduje 
się także 
usprawnienie 
procesu utylizacji osadów po- 
ściekowych poprzez wybudo
wanie nowoczesnej suszarni 
osadów.

W przypadku kontraktu 
drugiego mówimy o budowie 
kanalizacji deszczowej, czyli 
uporządkowaniu gospodarki 
wodami opadowymi.

- Krótko mówiąc, odpo
wiednie wyloty z tejże kana
lizacji uzbroimy w urządze
nia podczyszczające, których 
zadaniem będzie usuwanie 
piasku i substancji ropopo
chodnych - wyjaśnia dyrektor 
spółki Miejskie Wodociągi i 
Kanalizacja w K-K Grzegorz 
Michałowski. - Z kolei inne 
wyloty zlikwidujemy. W ten 
sposób zmniejszymy ich licz
bę.

Koniec
z szambami?
Kontrakt trzeci obejmuje bu

dowę kanalizacji sanitarnej. W

Rolniku, zarejestruj się
Powiatowy lekarz weterynarii w Kędzierzynie-Koźlu prosi właścicieli gospodarstw rolnych, którzy sprze

dają swoje plony na rynek, aby dopełnili obowiązku rejestracji swoich gospodarstw w Powiatowym In

spektoracie Weterynarii w Kędzierzynie-Koźlu.

KAN

Jeśli ISPA zostanie zrealizowana, wówczas prawie 100 proc, gospodarstw 
domowych w Kędzierzynie-Koźlu będzie podłączone do kanalizacji sani
tarnej

tym przypadku chodzi o zor
ganizowane i uregulowane w 
sposób zgodny z prawem zbie
ranie, transport i utylizację 
ścieków z terenu całego miasta. 
Brak tej kanalizacji oznacza, że 
w wielu dzielnicach K-K wciąż 
funkcjonują szamba. Natomiast 
ściekami pochodzącymi z 
szamb gospodaruje się w róż
ny, czasami karygodny spo
sób.

- Jedyną właściwą metodą 
rozwiązania tego problemu 
jest budowa profesjonalnej 
kanalizacji, do której miesz
kańcy odprowadzają ścieki. 
One z kolei trafią do naszej 
oczyszczalni - wyjaśnia dy; 
rektor Michałowski, dodając, 
że z obecnego systemu kanali
zacji sanitarnej w K-K korzy
sta ok. 80 proc, mieszkańców. 
Natomiast pozostałe 20 proc, 
bez dostępu do kanalizacji za
mieszkuje głównie osiedla pery
feryjne z rozproszoną zabu
dową, przez co i nakłady inwe

stycyjne w tym przypadku 
będą bardzo wysokie.

Unijny wymóg
Jeśli ISPA zostanie zrealizo

wana, wówczas nasza gmina 
będzie skanalizowana prawie w 
100 proc. Takie są zresztą wy
mogi Unii Europejskiej. Jeśli 
się do nich nie dostosujemy, to 
za kilka lat nasze miasto musia- 

łoby płacić kary. Istnieje bo
wiem stosowna dyrektywa 
unijna.

Jeszcze w ramach negocjacji 
przedakcesyjnych Polska uzy
skała odpowiedni okres przej
ściowy, w trakcie którego musi 
dostosować swoje systemy 
ochrony środowiska - w tym 
kanalizację sanitarną - do odpo
wiednich standardów. Prak
tycznie wszystkie miejscowo
ści powyżej 200 mieszkańców 
muszą być wyposażone w 
systemy zbiorczej kanalizacji. 
Jednak mają na to nieco więcej 
czasu niż miasta powyżej 5 
tys. mieszkańców, które muszą 
się uporać z tym problemem 
do 2010 r. Kanalizacja sanitar
na spełnia jeszcze jedną bardzo 
istotną funkcję. Otóż ma ona za 
zadanie odizolować ścieki za
wierające bakterie chorobo
twórcze m.in. od gleby i wód 
podziemnych.

Tekst i foto: ANKO

Na terenie Kędzierzyna- 
Koźla występują nietoperze. 
Nie ma w tym nic dziwnego, 
zważywszy że 
miejsc, gdzie 
mogą hibernować, 
znalazłoby się kil
ka na terenie tak 
ogromnego mia
sta. Niestety, do- c 
tychczas nie ma < 
jednego miejsca, | 
w którym wystę- g 
powałaby ich g, 
duża kolonia i s o 
można by było o 
wziąć ją pod o, 
ochronę, tworząc i 
- powiedzmy - § 
rezerwat przyro- 
dy, jak to ma miej- o 
see w nyskich g 
fortach. Ostatnie c 
badania zimo- § 
wisk, prowadzo- jjj 
ne przez biolo- £ 
gów związanych ° 
z Uniwersytetem
Opolskim, wykazały tylko 
parę miejsc, w których znale
ziono kilka mopków i gacków 
brunatnych.

- Liczebność w kontrolowa
nych przez nas miejscach w 
Kędzierzynie-Koźlu jest za-

■ U progu nowego sezonu 2006

Naprzeciw rolnikom
Nowości na rynku ochrony roślin na spotkaniu zor
ganizowanym w hotelu “Centralny” prezentowała 
swoim kontrahentom firma Agrocentrum ze Strze
lec Opolskich. Spotkania takie firma organizuje 
raz do roku.

Agrocentrum działalność 
rozpoczęło w 1992 roku. Jest 
to firma rodzinna. Jej dyna
miczny rozwój od samego po
czątku sprawił, że obecnie jest 
liczącym się na rynku kontra
hentem.

- Zaczynaliśmy od wy
dzierżawienia pomieszczeń i 
sprzedaży nasion - powie
dział nam Aleksander Materia, 
właściciel Agrocentrum SA. - 
Powoli firma rozwijała się i 
zaczęliśmy zajmować się 
sprzedażą, szeroko rozumia
nym zaopatrzeniem rolnic
twa. Do ubiegłego roku były 
to środki głównie do rolnej 
produkcji roślinnej. Teraz 
do naszej oferty wprowadzi
liśmy również ofertę dla ho
dowców zwierząt, ponieważ 
uruchomiliśmy wytwórnię 
pasz. Zajmujemy się także 
produkcją mieszanek nawo
zowych.

wsze tak niska; w niektóre 
zimy nawet nic w nich nie 
siedziało - poinformował nas

Grzegorz Hebda, pracownik 
Uniwersytetu Opolskiego.

Nietoperze są zwierzętami 
bardzo szybko reagującymi na 
zmiany zachodzące w przyro
dzie. W latach 50. i 60., w okre
sie masowego stosowania w

Zgromadzeni na sali rolnicy mogli wysłuchać wykładów na 
temat nowości na rynku rolniczym w roku 2006

Firma zaopatruje głównie 
duże gospodarstwa rolne. Jej 
zaletą jest to, że rolnicy mogą 
liczyć na długie terminy płat
ności, czy też kredytowanie 
zakupu.

- Praktykujemy również 

rolnictwie i leśnictwie silnie 
toksycznych środków ochrony 
roślin, ich populacje zmniej

szyły się przynajmniej kilka
krotnie. Monitorując zmiany 
zachodzące w populacjach nie
toperzy, można oceniać ogólny 
stan środowiska przyrodnicze
go w naszym kraju.

KAN

rozliczenia barterowe - opo
wiada Aleksander Materia. - 
Rolnicy mogą rozliczać się z 
nami swoimi plonami.

Podczas zorganizowanego w 
naszym mieście spotkania 
swoją nową ofertę przedstawili 

najwięksi producenci środków 
ochrony roślin: Bayer Crop- 
Science, Rokita-Agro, Syngen- 
ta, Monsanto, Zakłady Che
miczne “Organika Sarzyna” 
oraz FMAgro.

Tekst i foto: ADA
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■ Kto chce sklepu ze zdrową żywnością?

Jeszcze się waha
Pewien przedsiębiorca z Borzysławic niedaleko Paw
łowiczek, specjalizujący się w produkcji ekologicznej 
żywności, zastanawia się nad otwarciem w naszym 
mieście sklepu. Oczywiście, sprzedawałby w nim swo
je produkty. Nie wie jednak, czy w Kędzierzynie-Koźlu 
jest w ogóle zapotrzebowanie na zdrową żywność.

W s p o - 
mniany rol
nik posiada 
certyfikat 
spółki Agro 
Bio Test z _ . ... .
Warszawy Czy zVwnosc ekologiczna znajdzie

y ’ nabywców w naszym powiecie?

wydany w potwierdzający naj- 
październiku wyższą jakość wy- 
ubiegłego roku, twarzanych produktów. Ów Test.(FAMET) Fabryka aparatury i urządzeń 

Z “FAMET” SA.

certyfikat obejmuje pszeni
cę, rzepak, ziemniaki, face
lię, fasolę, warzywa oraz 

owoce i jest gwarancją, 
że rolnik z Borzysła

wic prowadzi eko
logiczną produkcję 
żywności zgodnie 
z przyjętymi wy
mogami. Płody rol
ne z tego gospo
darstwa mogą 
być wprowa
dzane do obro
tu jako pro

dukty rolnictwa 
ekologicznego, certy

fikowane przez Agro Bio

Jest zatem szansa, że w 
naszym mieście zostanie 
otwarty sklep oferujący 
całą gamę ekologicznych 
produktów żywnościo
wych. Będą one nieco droż
sze, ale za to zdrowe. O 
opinię na ten temat prosi
my wszystkich Czytelni
ków, którzy mogą również 
wziąć udział w naszej inter
netowej sondzie, dostępnej 
na stronie „Gazety Lokal
nej” (www.lokalna.com.pl). 
Pytamy w niej, czy taki 
sklep jest w naszym mieście 
potrzebny.

Tekst i foto: ANKO

zatrudni na stanowisko:

KIEROWNIK PROJEKTU 
W BIURZE INŻYNIERSKIM

WYMAGANIA:

• wykształcenie wyższe techniczne-specjalność 
Aparatura Procesowa, Budowa Maszyn

• doświadczenie zawodowe w zakresie projektowania 
oraz koordynowania realizacji projektów

• dobra znajomość Języka angielskiego l/lub niemieckiego

OFERUJEMY:
• Interesującą pracę w dynamicznie rozwijającej się firmie
• możliwość stałego podnoszenia kwalifikacji zawodowych

Oferty pracy prosimy przesyłać do dnia 31.03.2006 na adres: 

Fabryka Aparatury I Urządzeń ‘FAMET S.A.
47-225 Kędzierzyn-Koźle, ul. Szkolna 15 a

tel.: 077 40 52145,077 40 52144, fax: 077 40 52 101

Chempest

Środki do produkcji rolnej: 
I środki ochrony roślin 
O nawozy
0 nasiona
O pasze
O maszyny

Powiatowy Bank Spółdzielczy 
»»’ Kędzierzynie - Koźlu

rok założenia 1903
ul. Rynek 6a
tel. 077 406 11 XX, fas. 077 406 11 X9 
c-mail: pbskkozleó? hoiiie.pl

Zapraszamy 
do składania wniosków 
o kredyty pomostowe 

związane z sektorowym 
programem operacyjnym 

“Restrukturyzacja i Modernizacja 
Sektora Żywnościowego 

oraz rozwój obszarów wiejskich 
2004 - 2006” SPO - Rolny.

Gwarantujemy atrakcyjne warunki, 
profesjonalną obsługę, 

szybkie podjęcie decyzji

ul. ŻBżowal

ekoterm

A PRO-NAFT
Sp. z o.o.

autoryzowany dystrybutor

Szczegółowe informacje uzyskacie Państwo pod numerami telefonów:
Oddział Kędzierzyn - Koźle: 077 472 24 40, 472 23 65
Oddział Polska < erekiew: 077 4X0 27 50. 4X0 27 51

oleju opałowego oraz oleju napędowego

tel./fax 482 75 12
482 65 44

kom. 0693 370 707

K-Koźle
ul. Kochanowskiego

http://www.lokalna.com.pl
hoiiie.pl
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■ Zbliża się termin odszczurzania

Szczury na celowniku
O konieczności przeprowa
dzenia deratyzacji w Kę
dzierzynie-Koźlu przypomi
nają władze miasta. Pierw
szy termin odszczurzania 
wyznaczono na kwiecień 
(od 1 do 21). Kolejny zapla
nowano na październik.

Uchwała rady miasta dotyczą
ca utrzymania czystości i po
rządku na terenie naszej gminy 
wprowadza obowiązek przepro
wadzenia deratyzacji we wszyst
kich nieruchomościach komunal
nych, państwowych, spółdziel
czych i prywatnych co najmniej 
dwa razy w roku. W przypadku 
pogorszenia się sytuacji epide
miologicznej ustalane są dodat
kowe terminy.

Przed rozpoczęciem akcji od
szczurzania każdy administrator 
budynku powinien dokonać grun
townego oczyszczenia poszcze
gólnych obiektów z nagromadzo
nych nieczystości. Również 
mieszkańców K-K zobowiązuje 
się do przestrzegania czystości w 
nieruchomościach. Ponadto nie 
powinni oni wrzucać resztek po
karmowych do pojemników na 
odpady podczas.trwania akcji w 
danym rejonie.

Rodzice muszą zwracać szcze
gólną uwagę na swoje pociechy i 
wmiarę możliwości uniemożliwić 
im dostęp do miejsc, gdzie wyło
żono trutkę na szczury. Miejsca 
te muszą być zabezpieczone 
przed dostępem ptactwa. W 
przypadku zwierząt domowych

Odszczurzanie w naszym mieście potrwa od 1 do 21 kwiet
nia, a następnie od 1 do 21 października

(głównie "kotów i psów) najlep
szym rozwiązaniem byłoby trzy
manie ich w zamknięciu.

Za prawidłowy przebieg akcji 
deratyzacyjnej, a w szczególno
ści wykładanie trutek oraz póź
niejsze ich zebranie odpowiada 
właściciel nieruchomości.

- Jeśli chodzi o ilość 
szczurów, to w Kędzierzynie- 
Koźlu nie mamy pod tym 
względem jakichś większych 
problemów - przekonuje kie
rownik wydziału ochrony środo
wiska i infrastruktury Urzędu 
Miasta w K-K Jan Kwiczak. - W 
zeszłym roku docierały do 
nas informacje, że było ich 
nieco więcej na osiedlu Pia-

Ułam

Drzewo oparło się warun
kom atmosferycznym, 
niestety, nie poradziło 

sobie w starciu z czyjąś 
niespożytą energią

Drzewko, które zostało za
sadzone przed Starostwem Po
wiatowym w Kędzierzynie- 
Koźlu w ramach akcji „Drzew
ko za butelkę”, zostało znisz
czone. Wandal ułamał je, pozo
stawiając krótki kikut pnia. 
Pracownicy starostwa nie po
trafili- określić, kiedy mogło to 
nastąpić.

Tekst i foto: KAN

■ Obszary chronione

stów, a ze dwa-trzy lata temu 
w Koźlu. Jednak dzięki dera
tyzacji wszystko jest pod 
kontrolą. Pewna liczba 
szczurów zawsze gdzieś się 
zagnieździ, ale nie jest to aż 
tak poważny problem. W ra
zie czego prezydent miasta 
może wyznaczyć dodatkowe 
terminy deratyzacji w celu 
zmniejszenia nadmiernej 
populacji szczurów.

Teoretycznie odszczurzaniem 
objęte są wszystkie nieruchomo
ści w K-K, ale w praktyce akcja 
przeprowadzana jest głównie w 
budynkach wielorodzinnych.

Tekst i foto? ANKO
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OCK Wronin tMęciowakrze
l'J|^erenro*‘Wę<^ierzyńsko-kozielskiego powiatu.
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Znajduje się on na granicy i 
jewództwem śląskim. Niesl 
ny pod koniec lat osiemdziesiątych, niewiele o nim 

wiadomo.
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Rolnicy się szkolą
Szkolenie rolników na temat uprawy zbóż, rzepa
ku i buraków cukrowych odbyło się 7 marca w 
sali Wiejskiego Domu Kultury w Gościęcinie.

Organizacją szkolenia zajęły 
się Łucja Szymańska i Włady
sława Chromczak z Terenowe
go Zespołu Doradztwa Rolni
czego w Kędzierzynie-Koźlu,

wykładowcami natomiast byli 
dr Kazimierz Pyziak, dyrektor 
Stacji Oceny Odmian w Głub
czycach, Jan Staroń, przedsta
wiciel firmy Suni-Agro-Poland

i przedstawiciel Zakładów Wa
pienniczych Grupy Lhoist w 
Polsce. Producenci rolni z 
uwagą wysłuchali wykładów 
przedstawicieli owych firm. 
Był też poczęstunek dla rolni
ków zorganizowany przez fir
my Suni-Agro-Poland i Lhoist 
w Polsce.

BIEL

Docenili rolników
Podsumowanie działalności Opolskiego Ośrodka 
Doradztwa Rolniczego z siedzibą w Łosiowie od
było się w Reńskiej Wsi.

leń rolników, natomiast dyrektor 
Henryk Zamojski wymienił te
maty, którymi zajmuje się ośro
dek doradztwa.

Na spotkaniu była duża frekwencja, co świadczy, że pro
ducenci rolni doceniają doradztwo instytucji rolnych

Wójt gminy Reńska Wieś Ma
rian Wojciechowski, który zabrał 
głos jako pierwszy, przedstawił 
działalność rolniczą w gminie.

Następnie Ryszard Paszkiewicz 
złożył sprawozdanie z działal
ności doradczej ODR, w którym 
podkreślił duże znaczenie szko-

Podczas zebrania wręczono 
również dyplomy wyróżniają
cym się rolnikom. Józef Gi- 
sman, starosta powiatu kędzie- 
rzyńsko-koziełskiego, poinfor
mował zgromadzonych o dzia
łaniu starostwa w zakresie służ
by zdrowia.

Przewodniczący Woje
wódzkiej Izby Rolniczej Her
bert Czaja w swoim wystąpie
niu mówił o organizowaniu 
imprez, dożynek i doradztwie 
izby. Sławomir Oczoś poin
formował rolników o wnio
skach obszarowych i dopła
tach. Powiedział, że będzie 
nowa ustawa w sprawie za
liczki na dopłaty. Jerzy Tref- 
fon przedstawił firmy handlo
we, których przedstawiciele 
prezentowali oferty.

Teks i foto:
Bonifacy POPIEL
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■ Nielegalne wysypiska

Wzdłuż pobocza alei Armii 
Krajowej, na wysokości sta
dionu miejskiego na osiedlu 
Kuźniczka, ktoś nielegalnie 
wysypuje gruz budowlany. 
Proceder trwa już od około ty
godnia. Zapytaliśmy admini
stratora drogi, czy przypad
kiem nie dzieje się tak w ra
mach jakichś wykonywanych 
prac. Okazało się, że nie. Jak 
poinformowano nas w General
nej Dyrekcji Dróg Krajowych i
Autostrad, powiadomiono już 
policję o trwającym nielegalnie 
procederze.

Tekst i foto: KAN

Z dnia na dzień kupa gruzu powiększa się. Kie
rowca czuje się bardzo pewnie, wyrzucając od
pady w tym miejscu
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Poniżej przedstawiamy ceny skupu zbóż, mię
sa oraz przetworów mlecznych i jaj, jakie obo
wiązują w województwie opolskim od 10 mar
ca 2006 r.

■ Ptasia panika

I. ZBOŻA
Zyj i pozwól zyc innymi

Na targowiskach 509 zł/t

Pszenica konsumpcyjna 412 zł/t

Pszenica paszowa 379 zł/t

ŻYTO:

Na targowiskach 368 zł/t

Żyto konsumpcyjne 295 zł/t

Żyto paszowe 298 zł/t

JĘCZMIEŃ:

Na targowiskach 472 zł/t

Jęczmień paszowy 357 zł/t

Jęczmień browarniany 512 zł/t

O działaniach prewencyjnych związanych z pta
sią grypą, prowadzonych na terenie powiatu, oraz 
paranoją podsycaną przez media rozmawiamy z 
Grażyną Włodarą, powiatowym lekarzem wetery
narii w Kędzierzynie-Koźlu.

- Co pani sądzim przypad
kach zgłoszenia padnięć po-

KUKURYDZA:

Na targowiskach 513 zł/t

Kukurydza paszowa 402 zł/t

OWIES:

Na targowiskach 411 zł/t

PSZENŻYTO:

Na targowiskach 454 zł/t

Pszenżyto paszowe 347 zł/t

II. ROŚLINY OLEISTE

RZEPAK (nasiona) 932,70 zł/t

OLEJ RZEPAKOWY 2474,60 zł/t 

ŚRUTA RZEPAKOWA 356zł/t

MAKUCH RZEPAKOWY 403 zł/t

III. JAJA
JAJA SPOŻYWCZE:

Klasa A (XL) 24,50 zł/100 szt.

Klasa B (L) 19,32 zł/100 szt.

Klasa C(M) 16,31 zł/100 szt.

Klasa A (S) 14,51 zł/100 szt.

JAJA DLA PRZETWÓRSTWA 2368,35 zł/t

IV. MLEKO
MLEKO SUROWE DO SKUPU

Ekstra 101,20 zł/100 kg

I klasa 65,74 zł/100 kg

Klasa S 5763 zł/t

Klasa E 5460 zł/t

Klasa U 5103 zł/t

Klasa R 4809 zł/t

VI. BARANINA
Jagnięta do skupu wg kategorii wagowych: 

13-16 kg 10329 zł/t

17-23 kg 9471 zł/t

24-30 kg 8322 zł/t

31-35 kg 5998 zł/t ’

36-40 kg 6327 zł/t

stępowania ewentual
nych chorób jest trud
ne. W kontaktach 
dzikimi zwierzętami 
trzeba zachować dy
stans i pamiętać o ta
kich chorobach, jak 
wścieklizna, a w przy
padku ptaków - omi- 
toza czy popularna .** 
salmouelloza.

- Na terenie mia
sta pojawiły 
ulotki,- I 

ptakami dziko żyjącymi, Polska pasożytnicze, wychudzenie- . rzeczach" o. 
została podzielona na dwie stre- - Czy to oznacza, że p° . ■
fy monitoringu: czynn^Hiiemą, ciężkiej zimie, jak: 
w zależności od wielkości skupisk śmy w ty m JToku 
dzikó żyjąeyeh ptakówczyn- podczas powrotu p 
nej strefie próby są pobierane na grująęych, może 

ów z grupy ryzy- tkać z większą i 
ka Tśąbadtme w instytucie wete- twych pt^óMwwszg 
ryu.u,i w Puławach. W strefie pow iedzmy, małą ilość p 
drugiej, gdzie występują niniejsze mu? 1 ’

"- Oczywiście, w każdym roku 
w momencie, gdy p*taki przyla
tują do Polski, częśóznich umie
ra z powodu wycieńczenia i in- 
nycłf chorób.

- Czy ptasia grypa powodu
je zachorowania u pojedyn
czych sztuk ptaków?

- Do tej pory nie zdarzyło się 
tak. by zaobserwowano przypa
dek zachorowania u jednej sztu
ki. W krótkim okresie pada 
większa ilość ptaków, które mia
ły ze sobą kontakt. Postępowa
nie służb ma na celu jak najszyb
sze wykrycie choroby. Znalezio
ne zwłoki martwych ptaków dzi-

- Co robią służby wetery
naryjne w ramach działań 
prewencyjnych związanych z 
ptasią grypą?

- W Polsce od kilkb łat pro
wadzone są badania monitoringo
we w kierunku wykrycia zakażeń 
wysoce zjadliwejgtypy ptaków u stwierdzono inne przyczyny" 
ptaków dziko żyjących i drobiu, padnięcia niż ptasia grvpa.,Były 
Jako ze wystąpienia łączy się z to urazy mechaniczne, choroby

nie tylko na ptasią grypę. Dzikie 
ptaki ze względu na srogą zimę 
padająz głodu. W ostatnim okre
sie na terenie powiatu znalezio
no martwe dzikie kaczki, łabę
dzia, jastrzębie i sowy. W wyni
ku przeprowadzonych badań

skupiska ptaków migrujących, do 
badania podejmowane sąyvszvst- 
kie padłę ptaki wodn we
i ptaki drapieżne.

- Jak to wygląda u n: 
jakiej jesteśmy strefK?

- W województwie opolskim 
"jesteśmy < drugiej strefie. 
Wszystkie padte ptaki dziko 

'żyjące ź grupy ryzyka są podej
mowane przez inspekcję wetery
naryjną do badań diagnostycz
nych. W naszym powiecie 
wszystkie zgłoszenia docierające 
do policji, straży pożarnej, stra
ży miejskiej, inspekcji weteryna- 
ryjnej, lekarzy weterynarii wol- 
nej praktyki albo urzędu miasta / ko żyjących z grupy ryzyka wy- 
CS/ gńuny sąJraktoyyańe bardzo śyłane. sąjo*2akładu Higieny 
poważnie. Wszystkie przypadki Weterynaryjnej w Opolu, gdzie 
są weryfikowane przezinspekcję 'specjaliści dokonują szczegóło- 
weterynaryjną. W tym zakresie wych badań. Wprzypadku wy- 
współpracujemy równieżz koła- stąpienia jakich'EolwieVpó3ej-

rzeń próby wysyłane są do insty
tutu w Puławach.

- Wspomniała pani, że 
ptaki chorują nie tyko na 
ptasią grypę, wcześniej jed
nak nie mówiło się o tym tak 
jak teraz.

|S, w

mi łowieckimi i ornitologami.
- Co stwierdzono dotych

czas u znalezionych mar
twych ptaków, które po
chodzą z naszego terenu?

- Do dnia dzisiejszego w pró
bach pobranych z terenu powia-

łego nadzoru, ponieważ prze
mieszczają się bez ograniczeń w 
środowisku. Zdiagnozowanie wy- jedynczych ptaków typu gfr 

• łąb, wróbel szpak? 
To zupełnie nie- 

potrzebna panika. 
Grupą wysokiego ry
zyka są pta^Unigru- 
jące, dziko zż^ące. 
■feyędyncze przypad
ki ufJdków ptaków 
nie sugerują Włazu, 

'Łra, powiało?” * d^‘° do 2a^e‘ 

wy lekarz we- nJa P*^ ^PA-
. terynarii w Kę- bardzo

oczywisty eh, jak ; żarnej wszystkie n 
mySi®kr^k po. kon-^. z^jpszenia są załatwiam: zgod-. 

mięsem czy jajami? nic z obowiązującymi proc.cdu:. 
alfeenii^łóiSegfTińśpek- ramii

jttóręw związku / ostrtj

z zachowa- 
higieny. 

armiać w 
od do* 

zycjagać

6- zimą nadal można

awsze:
egaąace
spoży-

owywaćciem
oddzielnie, bez kontaktu z goto
wymi produktami spożywczymi.

- Ostatnio pojawiły się in
formacje o niszczeniu bocia
nich gniazd przez spaniko
wanych ludzi. Czy można 
powiedzieć, że zachowując 
zdrowy rozsądek, ptasia gry
pa jest dla człowieka nie
groźna?

- Uważam, że wystarczy za
chowywać podstawowe zasady 
ostrożności w kontaktach z 
dzikim ptactwem oraz przyto
czone zasady higieny. Nie po
winniśmy ulegać panice. Nie 
powinniśmy również zachowy
wać się agresywnie w stosunku 
do ptaków dziko żyjących.jDne magazynach. Nie należy tego 
mają takie samo prawo do żjdią traktować już w kontekście, że 
na Ziemi jak człowiek. Należy jeśt tó zdarzenie chwilowe, trze- 
po prostu przestrzegać zaleceń ba sobie wyposażyć gołębnik i 
głównego lekarza weterynarii kurniki do kolejnych zakazów, 
dla rolników utrzymujących Takie same zaostrzenia mogą 
drób i gołębie, przestrzegać za- być wprowadzone jesienią.
sad kontaktu ze zwierzętami - Czyli ptasia grypa to nie 
dziko żyjącymi. To powinno chwilowe zagrożenie i musi- 
wystarczyć jako zabezpieczenie my się nauczyć z tym żyć?

- Zągrożenie pochodzi od dzi-

mostw, tak
ich do granicy zabudowania. 
Trzeba również zafeez^czyć 
gołębie i drób przed kontaktem 
z dzikim ptactwem. PtakTjjo- 
winny przebywać w zamknięciu 
lub na zewnątrz pod warun
kiem, że wybieg będzie ogro
dzony drobną siatką, która za
bezpieczy przed kontaktem z 
każdym dziko żyjącym ptac
twem. Musi istnieć również za
bezpieczenie od góry przed 
kontaktem z kałem przelatują
cych ptaków. Karmienie i poje
nie powinno odbywać się we
wnątrz zabudowań, a przecho
wywanie paszy w zamkniętych

przed ptasią grypą. Nie należy
tu kędzierzyńsko-kozielskiego - Generalnie zasada jest taka, ■ . , . , , ,.K
nie stwierdzono występowania ^ż'e,cztowiek nie pówhW doły-* “ 'V Przeszkadzać klch Ptakow migrujących, więc
wysoce zjadliwej gryfły.ptakóW. kać bezpośredni ^e^iko oć Ludzic
Ptaki chorująnaró^ę^y. zyjących.TMię.^na nad ąimistd- u. Pt lal Kamil'NOWAK

Objawy kliniczne ptasiej grypy u drobiu są mało charaktery

styczne i zróżnicowane w zależności od szczepu wirusa wywołu

jącego chorobę, gatunku i wieku ptaków oraz warunków środowi

skowych. Główne objawy kliniczne wysoce zjadliwej grypy pta

ków u drobiu to m.in.: depresja, gwałtowny spadek (a nawet utra

ta) produkcji jaj, miękkie skorupy jaj, silne łzawienie, kichanie, 

duszność i biegunka.

Wirusy grypy są wrażliwe na powszechnie stosowane środki 

dezynfekcyjne oraz detergenty. Zgodnie z zaleceniami głównego 

lekarza weterynarii producenci drobiu powinni rozłożyć przed wej

ściami do budynków ferm maty nasączone środkiem dezynfekcyj

nym.

Najbardziej musimy uważać na dzikie ptactwo, które przenosi wirusa 

‘ \ ■' *

, jaj. nicprzeworżonych-pjór. ściwej obróbce mięsa dfobio-,
t pier^. puchu oraz trofeom w^o prawdopodobieństwo

- .............................. .

ftg. ................ : . ......

1 Ptasia grypa nam niestraszna

Chcesz ustrzec Się ptasiej-grypy? drobiem (d^i.nożę, talerze), .wania dzikiego ptactwa, ferm 
Wystarczy przestrzegać kilku żale- c.'° lstolne- zamrożenie mięsa . drobiu.itp.. ■ ': *
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Marek 47-220 AL. JANA PAWŁA II 17, tel. 4811457 BIURO TURYSTYCZNE
Koncesjonowane Biuro Turystyczne “MAREK”

Mamy już propozycje na LATO 2006!!! 
SINDBAD, ITAKA, TRIADA, ORBIS, ECCO HOLIDAY i inni. 

Super ceny i bogaty wybór przy wcześniejszej rezerwacji! 
Wczasy i obozy zimowe zapraszamy.

Tam gdzie ciepło: Tunezja, Egipt: 7 noclegów, 
wyżywienie, od 1099 zł, Cypr, Wyspy Kanaryjskie od 1690 zł 

Egzotyka na zimę:Kuba, Dominikana, Margarita, 
Meksyk, Brazylia, Kenia z SAFARI, Tajlandia, Maroko 

rewelacyjne ceny i atrakcyjne promocje!
Bilety autokarowe: cala EUROPA, wszyscy przewoźnicy, promocje i zniżki 

Bilety lotnlćże cały ŚWIAT, ubezpieczenia turystyczne, karty Euro<26 
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OPOLE, ul. Damrota 10 pok/7 II p..; 
077) 453 95 57, (077) 453 9f845sij- 

ul. Drzymały 38/3 tel. (032)

^port niemiecki, dyspozycyjność

0889 633 835

HURTOWNIA MOTORYZACYJNA

CZĘŚCI DO SAMOCHODÓW: JAPOŃSKICH, 
KOREAŃSKICH, EUROPEJSKICH, 
BLACHY, ZDERZAKI, LAMPY, 
REFLEKTORY, CHŁODNICE, HAMULCE, 
SPRZĘGŁA, AMORTYZATORY I INNE.

WYTWÓRNIA FILTRÓW
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accept®
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Międzynarottowa agencja 
pośrednictwa pracy

Accept Polska Sp. z .0.0. 
(fc. nr 944/1b) 

poszukuje do pracy w Holandii 
z NIEMIECKIM paszportem:

spawaczy, 
zbrojarzy, 
monterów 

izolacji budowlanych, 
cieśli

□ferujemy bardzo dobre warunki 
współpracy, zadzwoń i sprawdź !

Accept Polska Sp. z o. o„
ul. Wiejska 73, Jemielnica 

bezpł. infolinia 00 800 458 78810 
tel. kom. 510198 800,

510 198 700 
tel. 077/463 23 75 
faks. 022 828 08 78 

e-mail; praca@accept-jobs.pl, 
www.acoeptiobs.com

TEAfót&ORK

Holenderskie 
Rozliczenia Podatkowe 

Całkowity koszt 120 zł

Polskie
Rozliczenia Podatkowe

(przez biuro rachunkowe)

Korespondencja, 
pisma, 

wyjaśnienia 
w języku holenderskim

Praca w Holandii
Wymagany paszport niemiecki

- pakowanie warzyw
i owoców

- zbiór pieczarek

K-Koile, Ul. Matejki 9 
tel; 077-4838506

Opole, Ul. Oamrota 10 
tel: 077-4531167

Racibórz, Ul. Pocztowa 14 
tel: 032-4153290

“i® 5 URODZINY18.03.2006 (sobota) „lxl,
PARKU WODNEGO'”s ______

Szkoła JazdyXXL
Hotel Pałac Kawalera 

Restauracja Dromader 
KAFFKA Sport 

FUH Scorpic
rt-Style

Solarium Ha na Sun 
FUH Stan^Gabinet

MIEJSCE:
HALL GŁÓWNY I HALA BASENOWA

CEL:
DOBRA ZABAWA
A W PROGRAMIE:
- GRY I ZABAWY
- TORT
- KONKURSY
- CENNE NAGRODY
-ANIMATORZY I I *7 Al A RJlll

muzyka - dj gee ŚWIĘTUJ Z NAMI!
Tarnowskie Góry, ul. Obwodnica 8^ tel. 32/393-39-31
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CYTAT TYGODNIA:

Zdzisław Styś: - Jestem alkoholi

kiem, odszedłem od rodziny i nie 

mam się gdzie podziać

List otwarty

Do Rady 
Nadzorczej 
i Zarządu 
RSM „Chemik”

W artykule pt. „Dodatkowa opłata 
za wodę”, zamieszczonym w „GL” z 
dnia 1.03.2006 r., poruszono sprawę, 
która zbulwersowała wielu członków 
RSM „Chemik”. Według wyjaśnień pre
zesa Janusza Kmieciaka problem istnieje 
w około 30 proc, budynków, gdzie wy
stępują różnice pomiędzy pomiarami 
liczników głównych a zużyciem wody 
według liczników zamontowanych w 
mieszkaniach. Nasuwa się zatem pyta
nie, co zrobili pracownicy zarządu i ad
ministracji osiedli, aby wyjaśnić, skąd 
biorą się te różnice. Czy przeprowadzo
no w tych budynkach kontrole:

- instalacji wodnych,
- prawidłowości pomiaru liczników 

głównych,
- prawidłowości zamontowania i po

miaru liczników w mieszkaniach.
Nieprawdopodobne jest, aby miesz

kańcy 30 proc, budynków zamontowali 
sobie niedokładnie mierzące wodomie
rze. Jeżeli pracownicy administracji 
osiedli natrafili na sposoby oszukiwania 
liczników, to jakie wyciągnięto z tego 
wnioski oraz konsekwencje wobec osób 
winnych? Nie ma żadnych podstaw do 
stosowania zbiorowej odpowiedzialno
ści. Zamiast problem zbadać i rozwią
zać, sięga się do kieszeni spółdzielców. 
Spółdzielcy oczekują odpowiedzi na za
sadnicze pytanie, na jakiej podstawie 
prawnej spółdzielnia żąda dodatkowych 
opłat za wodę, skoro mają liczniki le
galizowane oraz zaplombowane przez 
pracowników administracji osiedli. 
Spółdzielcy oczekują od pracowników 
zarządu i administracji osiedli, aby pro
blem różnic w pomiarach wody był fa
chowo i rzetelnie zbadany i rozwiązany, 
a nie wymyślania teoryjek na ten te
mat.

Należałoby także rzetelnie zbadać i 
ustalić przyczyny nieuzasadnionego 
wzrostu kosztów eksploatacji, w tym 
kosztów utrzymania zarządu, oraz dla
czego wzrost tych kosztów jest częścio
wo „rekompensowany” obniżką opłat 
na fundusz remontowy, w sytuacji gdy 
potrzeby remontowe rosną, a prezes 
namawia członków spółdzielni do za
ciągania kredytów hipotecznych na li
kwidację płyt azbestowych i docieplenie 
budynków. Zaciąganie kredytu powodu
je dodatkowy wzrost kosztów o prowi
zje i odsetki bankowe. Spółdzielnia 
łamie prawo, nie przedstawiając swoim 
członkom pisemnych uzasadnień 
wszystkich zmian składników opłat, w 
tym opłat za eksploatację i na fundusz 
remontowy. Rada nadzorcza nie ma 
prawa ustalać jakichkolwiek opłat w 
sposób dowolny, a każda zmiana skład
ników opłat powinna być uzasadniona 
na piśmie.

Od Rady Nadzorczej i Zarządu RSM 
„Chemik” spółdzielcy oczekują informa
cji o działaniach i środkach zaradczych 
podjętych w powyższych sprawach.

Prezydium Społecznego Komitetu 
Osiedlowego: Lech Ciemiecki, Stanisław 
Jemioła, Stanisław Skrzyński, Mieczy
sław Tomanek

Mieszkańcy dworców, ulic i zakamarków

Czekanie na koniec
Śpią na dworcach lub w sta

rych opuszczonych budyn
kach, byleby było ciepło. 
Jedzą to, co dostaną od ludzi, 
a niewielu jest skłonnych do 
pomocy. Nie kryją alkoholi
zmu. Na pytanie, jak się tu 
znaleźli, Zdzisław Styś otwar
cie i bez zastanowienia od
powiada: - Jestem alkoholi
kiem. Odszedłem od rodziny. 
Nie mam się gdzie podziać.

Pan Zdzisław nie chciał zatruwać 
życia rodzinie alkoholizmem. Obec
nie nie ma wcale kontaktu z najbliż
szymi. - Żałuję, że tak się stało, 
ale nie mam na tyle siły, żeby wró
cić do rodziny - opowiada. Próby 
wyjścia z uzależnienia od alkoholu 
spełzły na niczym, potem nastąpił 
etap godzenia się z losem. Razem z 
towarzyszami niedoli, Ryszardem 
Pałaszewskim i Janem Waleczkiem, 
pan Zdzisław sporo czasu spędza na 
dworcu kolejowym lub tuła się po 
mieście. Dobytek noszą przy sobie 
w foliowych reklamówkach.

Zimą bezdomni najbardziej szukają 
ciepła.

— Sokiści nie pozwalają nam 
siedzieć w poczekalni, wyganiają 
nas. Możemy stać przy wejściu 
koło kaloryfera, ale kto wystoi 12 
godzin, jak jest zimno? - skarży 
się pan Zdzisław. - To zależy jesz
cze, na jaką zmianę SOK się tra
fi. Czasami są dobrzy, przymkną 
oko. Oni dobrze wiedzą, że nie pa
limy i nie pijemy na dworcu, tylko 
idziemy gdzie indziej.

Szaleństwo decoupage, czyli ze starego coś nowego

Obudź w sobie artystę
W ubiegłym tygodniu 
uczniowie i nauczyciele 
szkoły podstawowej nr 12 
na świetlicowym spotka
niu mieli okazję przeko
nać się, że decoupage 
(czyt. dekupaż ) to techni
ka nawet dla tych, którzy 
nie mają talentu plastycz
nego.

Podajemy poprawny numer konta bankowego Polskie
go Związku Niewidomych w związku z przekazaniem 
jednego procenta podatku dla OPP: PeKaO S.A. II o/ 
Opole NRB nr: 08 1240 3103 1111 0000 3483 0859

Jerzy Zagozda, komendant zmiany 
kierujący posterunkiem SOK, widzi 
problem w tym, że bezdomni wracają 
po wypiciu alkoholu: - Nie ma po
trzeby ich wyprowadzać, kiedy ni
komu nie wadzą. Jednak gdy jest 

Mieszkajg w opuszczonych budynkach...

inaczej, to musimy. Taką mamy 
pracę.

Podczas mrozów dyżurni zmiany 
SOK zawiadamiali policję, obawiając 
się, że ktoś może zamarznąć, a ta od
woziła bezdomnych do placówek 
opieki społecznej.

- Mówię swoim pracownikom, 
żeby w pierwszej kolejności byli 
ludźmi, a nie bezdusznymi maszy
nami. Nie chcę, żeby ktoś za
marzł. Też jestem człowiekiem i 
ich rozumiem - mówi komendant 
Zagozda.

Gościem spotkania była Aleksandra 
Wiśniewska. Artystka studiowała hi
storię sztuki na Uniwersytecie Wro
cławskim, a w jej twórczości główną 
inspiracjąjest człowiek. Na ogół prefe
ruje duże formaty i stosuje różne tech
niki: olej, pastel suchy i tłusty, ołówek, 
gwasz oraz ulubione techniki mieszane, 
a od niedawna jej hobby to właśnie de
coupage. Samo słowo pochodzi z języ
ka francuskiego i dosłownie oznacza 
wycinanie. Pierwotnie technika ta wzię

Na samym dworcu, mimo że jest 
ogrzewany, są przeciągi i wieje chło
dem. Sposób na mróz to ubierać się 
„na cebulkę”; panowie mają na sobie 
po trzy pary spodni, po kilka swe
trów i dwie kurtki. Przeżyć pomagają 

im obcy ludzie. Czasem ktoś da coś 
do jedzenia, inny da parę groszy. 
Każdy z nich ma własny kawałek 
kartonu z prośbą o wsparcie.

— Stoimy pod sklepem, żeby na 
życie zarobić, żeby było co zjeść i, 
nie ma co oszukiwać, na alkohol - 
opowiadają. - Obsługa dworcowej 
toalety nawet wody nam nie da. 
Jest tylko pewna pani, która nam 
pomaga, zrobi gorącą herbatę, da 
czasem coś do zjedzenia.

Właścicielka niewielkiego kiosku na 
dworcu jako jedna z niewielu intere

ła swą nazwę ze specjalnego ozdabiania 
powierzchni, na które były naklejane 
powycinane obrazki z różnych materia
łów, w tym i z serwetek - stąd jej ko
lejna nazwa: technika serwetkowa. To 
technika dla każdego, kto chce obudzić 
w sobie artystę.

W prosty sposób można samemu 
odmienić np. meble i inne zwykłe 
przedmioty: drewno, metal, szkło, 
porcelanę, kamionkę, świece. Trzeba 
tylko wziąć obrazek i nakleić go na 
daną powierzchnię, a potem polakie- 
rować. Im więcej warstw lakieru, 
tym dekoracja jest lepiej zabezpie
czona. Oryginalny włoski decoupage 
ma aż 40 warstw lakieru, w prakty
ce już 5-10 warstw wystarczy, po
nieważ papierowe serwetki są tak 
cienkie, że efekt łudząco przypomina 

suje się losem ludzi pozbawionych 
środków do życia: - Na noc zamy
ka się poczekalnię, przecież oni 
mogliby tam posiedzieć w cieple. 
Nikt im nie pomoże. Tylko się ich 
przegania, zamiast rozwiązać 
jakoś problem.

Kobieta przynosi z domu obiad, 
kanapki, ale nie daje pieniędzy, które 
mogliby wydać na alkohol: - Trzeba 
nie mieć serca, żeby nie pomóc. 
Innym się wiedzie lepiej niż mnie, 
a nic nie robią.

Zdzisław Styś jest w stanie zarobić 
parę gorszy w sezonie wiosenno-let
nim: - Na dworcu mówią na mnie 
„Balonik”, bo czasem sprzedaję 
balony, ale z tym też trzeba uwa
żać, bo straż miejska przegania.

Żeby móc korzystać z pomocy 
opieki społecznej, trzeba być w miej
scu, gdzie jest się zameldowanym. 
Niestety, wielu bezdomnych nie chce 
wracać do rodzimych miast z wielu 
powodów. — Po prostu mi wstyd 
tam wrócić, przed ludźmi, znajo
mymi, przed własną rodziną - tak 
pan Zdzisław tłumaczy swój wielo
letni pobyt w Kędzierzynie. - Ja po
chodzę z Tarnowa Opolskiego, ale 
teraz jestem stąd - mówi pan Ry
szard. - W moim mieszkaniu 
mieszka ktoś obcy, nawet nie wiem 
kto. Jestem z zawodu piekarzem- 
cukiernikiem, ale nic teraz z tego 
nie mam; nikt mi nie da pracy.

Bezdomni po latach walki nie mają 
już sił, ani nawet ochoty toczyć da
lej batalii o powrót do normalnego 
życia. Niedawno umarł jeden z towa
rzyszy niedoli. Podzielenie jego losu 
to jedyne co, według nich, może ich 
spotkać; nie widzą innych perspek
tyw: - Nie mamy dostępu do leka
rza, nie mamy się gdzie umyć, wy
prać ubrania, co to za życie?

Szansę na lepsze życie Zdzisław 
Styś widzi jedynie w totolotku: - 
Jakbym wygrał, to mógłbym kupić 
mieszkanie i założyłbym dom po
mocy społecznej.

Tekst i foto: DAG

rysunek. I o to właśnie chodzi!
- To nie jest kosztowne hobby. 

Jedynie tylko pierwsze zakupy to 
większy wydatek, jak klej do deco
upage, patyna, preparat nadający 
efekt spękania powierzchni. Pa
pier do wycinania motywów czy 
serwetki mają przystępne ceny, a 
przedmioty można wykorzystać ta
kie, jakie ma się już w domu - 
mówi Aleksandra Wiśniewska.

Dzieci nie tylko mogły zobaczyć, 
jak artystka wykonuje kolejne czyn
ności tą techniką, ale i same mogły 
spróbować, czy faktycznie jest to 
łatwe. Każdy miał własne pomysły, 
co można ozdobić. Wszyscy byli za
chwyceni. Uczniów opanowało małe 
szaleństwo decoupage!

Bożena Mościcka-Motyka
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Załącznik do Zarządzenia Nr 2153/PMS/06 Prezydenta Miasta Kędzierzyn - Koźle z dnia 8 marca 2006r

Ogłoszenie otwartego konkursu ofert
na wsparcie realizacji zadań publicznych Gminy Kędzierzyn-Koźle w zakresie profilaktyki

i rozwiązywania problemów alkoholowych i narkotykowych

Na postawie art. 13 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności po
żytku publicznego i o wolontariacie ( Dz.U. Nr 96, poz.873) art.23 ust. 1. 
pkt.la ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. Przepisy wprowadzające ustawę o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie ( Dz. Nr 96 poz. 874, Nr 
202 poz.1956, Nr 228 poz. 2262)

Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle
ogłasza konkurs na wsparcie realizacji niżej wymienionych zadań 

publicznych Gminy Kędzierzyn-Koźle w zakresie profilaktyki i roz
wiązywania problemów alkoholowych i narkotykowych.

W konkursie mogą wziąć udział organizacje pozarządowe oraz osoby praw
ne i jednostki organizacyjne, o których mowa w art. 3 ust. 2 i 3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, oraz jednostki organiza
cyjne Gminy Kędzierzyn-Koźle.

I. Prowadzenie dwóch świetlic socjoterapeutycznych w okresie 2006r. 
jako formy opieki nad dziećmi w wieku szkolnym (uczniowie szkół 
podstawowych i gimnazjalnych) z terenu osiedli miasta Kędzierzyn- 
Koźle w następujących rejonach:

• Zachód i Stare Miasto łącznie,
• Śródmieście.

1. Zakres zadania

Praca socjoterapeutyczna polegająca na działaniach profilaktyczno-eduka
cyjnych wobec skierowanych do świetlicy dzieci i młodzieży z rodzin do
tkniętych chorobą alkoholową lub będących ofiarami przemocy w rodzinie; 
prowadzenie działań informacyjno-edukacyjnych wobec rodziców lub opie
kunów dzieci i młodzieży korzystającej ze świetlicy; łagodzenie niedostat
ku wychowawczego w rodzinie; wyrównanie zaległości w nauce dzieci; po
moc psychologiczno-edukacyjna dzieciom; rozwój zainteresowań i uzdolnień 
własnych dzieci; dożywianie dzieci; promowanie zdrowego stylu życia wśród 
dzieci poprzez w szczególności zajęcia sportowe, edukacyjne, gry i zabawy. 
Do świetlicy kierowane są dzieci pochodzące z rodzin z zagrożoną choroba 
alkoholową, nadużywających alkoholu oraz rodzin, w których panuje prze
moc.
Podstawą do przyjęcia dziecka do świetlicy jest skierowanie wystawione 
przez pedagoga szkolnego, poradnię psychologiczno-pedagogiczną i inne 
specjalistyczne placówki.
Skierowanie dziecka powinno zawierać podstawowe informacje o przyczy
nach skierowania do placówki i sytuacji rodzinnej dziecka. Skierowanie po
winno być podstawą do opracowania indywidualnego planu pracy z dziec
kiem, a także bieżącego kontaktu ze szkołą macierzystą dziecka oraz ro
dziną.

2. Wysokość dotacji
1) Wysokość środków przeznaczonych na zadanie w 2005r. - 148.500 zł.
2) Wysokość środków przeznaczonych na zadanie w 2006r. - 237.600 zł.

( nie więcej niż 59.400 zł na 1 świetlicę uzależnione od daty 
zawarcia umowy )

3. Cele zadania
• zapewnienie opieki wychowawczej,
• kształtowanie właściwych postaw społecznych oraz propagowa

nie wśród dzieci i rodziców zdrowego stylu życia,
• kształtowanie umiejętności współżycia w grupie, umiejętności in

terpersonalnych, komunikacyjnych, asertywności,
• podnoszenie poziomu wiedzy i przezwyciężanie trudności szkol

nych w celu uzyskiwania przez dziecko lepszych wyników w na
uce i promocję do klasy następnej (potwierdzone opiniami dyrek
tora szkoły, wychowawcy i pedagoga szkolnego przekładanymi 
każdorazowo podczas rozliczeń dotacji),

• wyrównanie zaległości w nauce,
• motywowanie rodziców do podjęcia leczenia,
• promowanie zdrowego stylu życia,
• tworzenie warunków do samokontroli i samorealizacji w rozwoju 

psychofizycznym,
• pomoc w rozwiązywaniu trudnych sytuacji życiowych,
• wyrównywanie braków i zaległości w rozwoju fizycznym i umy

słowym,
• zapoznanie młodzieży z możliwościami zdrowego i pożytecznego 

organizowania sobie i innym wolnego czasu, przyswajanie do
brych nawyków w tym zakresie, przygotowania do podejmowa
nia odpowiednich wyborów życiowych,

4. Przedsięwzięcie realizowane w ramach zadania
• prowadzenie zajęć pozalekcyjnych w świetlicy,
• organizowanie zajęć pedagogiczno-edukacyjno-wychowawczych,
• organizowanie zajęć socjoterapeutycznych dla dzieci z rodzin z 

problemem alkoholowym, prowadzenie profilaktycznej działalno
ści informacyjno-edukacyjnej w zakresie rozwiązywania proble
mów alkoholowych i przeciwdziałaniu narkomanii,

• prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych dla uczęszcza
jących do świetlicy,

• dożywianie dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach 
opiekuńczo-wychowawczych i socjoterapeutycznych,

• udzielanie wszechstronnej pomocy psychologiczno-pedagogicz
nej dzieciom'pochodzącym z rodzin z problemem alkoholowym,

• motywowanie do zainteresowań twórczych,
• podnoszenie wiedzy o chorobie alkoholowej i współuzależnieniu,
• współpraca z rodzicami w zakresie pomocy psychoedukacyjnej

5. Koszty pokrywane z dotacji
1) wynagrodzenia (bez kosztów składek na ZUS i Fundusz Pracy obcią
żających wypłacającego wynagrodzenie) psychologów, pedagogów i socjo- 
terapeutów realizujących zajęcia profilaktyczno -edukacyjne i socjoterapeu
tyczne posiadających stosowne kwalifikacje do realizacji zadań w zakresie 
profilaktyki alkoholowej, narkotykowej i pomocy psychospołecznej oraz wy
nagrodzenia osób prowadzących zajęcia sportowe posiadających stosow
ne kwalifikacje ( wyższe magisterskie w zakresie wychowania fizycz
nego z przygotowaniem pedagogicznym, tytuł zawodowego trenera 
lub instruktora w określonej dyscyplinie sportu ) do prowadzenia ta
kich zajęć - do wysokości:
- 25 zł za jedną godzinę zegarową pracy socjoterapeuty, w tym liczba 

godzin pracy socjoterapeuty w jednej świetlicy finansowana z dotacji nie 
może przekroczyć 12 godzin tygodniowo,

- 25zł. za jedną godzinę zegarową pracy psychologa, w tym liczba godzin 
pracy psychologa w jednej świetlicy finansowana z dotacji nie może prze
kroczyć 2 godzin tygodniowo

- 20 zł za jedną godzinę zegarową pracy wychowawcy i osób prowadzą
cych zajęcia sportowe,

Ogółem liczba godzin pracy wychowawców, socjo- 
terapeutów oraz osób prowadzących zajęcia sporto
we w jednej świetlicy, finansowana z dotacji nie 
może przekroczyć 48 godzin tygodniowo.

2) ryczałt za obsługę finansową i administracyjną -
300 zł. za miesiąc i 3.600 zł na cały okres realiza
cji zadania dla jednej świetlicy,

- ryczałt ten nie przysługuje za miesiące, w których 
świetlica nie będzie działała.

3) zakup materiałów i drobnych elementów wyposażenia przydatnych w za
jęciach profilaktyczno-edukacyjnych związanych z problematyką uzależ
nień od alkoholu oraz w zajęciach sportowych - do wysokości 2.400 
zł dla jednej świetlicy na cały okres realizacji zadania,

4) koszty najmu pomieszczeń i zaopatrzenia świetlicy w media - do 7.200 
zł dla jednej świetlicy na cały okres realizacji zadania

6. Warunki, jakie winien spełniać podmiot ubiegający się o dotację 
na realizację zadania

1) dysponowanie kadrą posiadającą kwalifikacje do prowadzenia socjoterapii 
w zakresie profilaktyki alkoholowej i narkotykowej i zajęć wyrównawczych 
z indywidualizacją nauczania oraz kwalifikacje do prowadzenia zajęć spor
towych potwierdzone odpowiednimi kwalifikacjami (wyższe magister
skie w zakresie wychowania fizycznego z przygotowaniem peda
gogicznym, tytułem zawodowego trenera lub instruktora w okre
ślonej dyscyplinie sportu ),

2) dysponowanie lokalem składającym się z co najmniej dwóch niezależ
nych pomieszczeń; w tym sali do zajęć wyrównawczych i sali do zajęć 
socjoterapeutycznych i pracy indywidualnej, kuchenką lub aneksem ku
chennym wyposażonymi w sprzęt umożliwiający przygotowanie prostych 
posiłków oraz sanitariatami - udokumentowane stosownym tytułem praw
nym ważnym przez cały okres realizacji zadania,

3) dysponowanie wyposażeniem obejmującym:
stoliki, krzesła, sprzęt audiowizualny, 
zestaw komputerowy z oprogramowaniem edukacyjnym i socjotera
peutycznym, 
materac do prowadzenia zajęć socjoterapeutycznych i sportowych, 
elementarny sprzęt sportowy do prowadzenia zajęć sportowych, udo
kumentowane oświadczeniem podmiotu,

4) posiadanie co najmniej rocznego doświadczenia w realizacji zadania o
podobnym charakterze, udokumentowane referencjami.

II. Prowadzenie klubu młodzieżowego w okresie 2006r. jako formy 
opieki nad młodzieżą w wieku ponadgimnazjalnym z terenu Gminy 
Kędzierzyn-Koźle.

1. Zakres zadania
Praca socjoterapeutyczna polegająca na działaniach profilaktyczno-eduka
cyjnych wobec skierowanej do klubu młodzieży z rodzin dotkniętych cho
robą alkoholową lub będących ofiarami przemocy w rodzinie; prowadzenie 
działań informacyjno-edukacyjnych łagodzenie niedostatku wychowawczego 
w rodzinie; pomoc psychologiczno-edukacyjna rozwój zainteresowań i uzdol
nień własnych dzieci; promowanie zdrowego stylu życia tworzenie warun
ków do samokontroli samorealizacji w rozwoju psychofizycznym.
Do klubu kierowana jest młodzież pochodząca z rodzin zagrożonych choro
ba alkoholową nadużywających alkoholu oraz rodzin, w których panuje prze
moc.
Podstawą do przyjęcia młodzieży do klubu jest skierowanie wystawione przez 
pedagoga szkolnego, poradnię psychologiczno-pedagogiczną i inne specja
listyczne placówki.
Skierowanie młodzieży powinno zawierać podstawowe informacje o przyczy
nach skierowania do placówki i sytuacji rodzinnej młodzieży. Skierowanie 
powinno być podstawą do opracowania indywidualnego planu pracy z mło
dzieżą a także bieżącego kontaktu ze szkołą macierzystą młodzieży oraz 
rodziną.

2. Wysokość dotacji
1) Wysokość środków przeznaczonych na zadanie w 2005 r. - 33.200 zł.
2) Wysokość środków przeznaczonych na zadanie w 2006r. - 39.840 zł.
( uzależnione od daty zawarcia umowy )

3. Cele zadania
• zapewnienie opieki wychowawczej,
• kształtowanie właściwych postaw społecznych oraz propagowa

nie zdrowego stylu życia,
• kształtowanie umiejętności współżycia w grupie, umiejętności 

interpersonalnych, komunikacyjnych, asertywności,
• promowanie zdrowego stylu życia,
• tworzenie warunków do samokontroli i samorealizacji w rozwoju 

psychofizycznym,
• pomoc w rozwiązywaniu trudnych sytuacji życiowych,
• wyrównywanie braków i zaległości w rozwoju fizycznym i umy

słowym,
• zapoznanie młodzieży z możliwościami zdrowego i pożytecznego 

organizowania sobie i innym wolnego czasu, przyswajanie 
dobrych nawyków w tym zakresie, przygotowania do podejmo
wania odpowiednich wyborów życiowych,

4. Przedsięwzięcie realizowane w ramach zadania
• prowadzenie zajęć pozalekcyjnych w klubie,
• organizowanie zajęć pedagogiczno-edukacyjno-wychowawczych,
• organizowanie zajęć socjoterapeutycznych dla młodzieży z rodzin 

z problemem alkoholowym, prowadzenie profilaktycznej działal
ności informacyjno-edukacyjnej w zakresie rozwiązywania proble
mów alkoholowych i przeciwdziałaniu narkomanii,

• prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych dla uczęszcza
jących do klubu,

• dożywianie młodzieży uczestniczącej w pozalekcyjnych progra
mach opiekuńczo-wychowawczych i socjoterapeutycznych,

• udzielanie wszechstronnej pomocy psychologiczno-pedagogicz
nej młodzieży pochodzącej z rodzin z problemem alkoholowym,

• motywowanie do zainteresowań twórczych,
• podnoszenie wiedzy o chorobie alkoholowej i współuzależnieniu,
• współpraca z rodzicami w zakresie pomocy psychoedukacyjnej,
• samopomocowe grupy młodzieżowe,
• udzielanie porad indywidualnych

5. Koszty pokrywane z dotacji
1) wynagrodzenia (bez kosztów składek na ZUS i Fundusz Pracy obciąża

jących wypłacającego wynagrodzenie) pedagogów i socjoterapeutów 
realizujących zajęcia profilaktyczno -edukacyjne i socjoterapeutycz
ne posiadających stosowne kwalifikacje do realizacji zadań w zakre
sie profilaktyki alkoholowej, narkotykowej i pomocy psychospołecz
nej) oraz wynagrodzenia osób prowadzących zajęcia sportowe po
siadających stosowne kwalifikacje (wyższe magisterskie w zakre
sie wychowania fizycznego z przygotowaniem pedagogicznym, 
tytułem zawodowego trenera lub instruktora w określonej dys
cyplinie sportu ), do prowadzenia takich zajęć - do wysokości:

- 25 zł za jedną godzinę zegarową pracy socjoterapeuty w tym liczba go
dzin pracy socjoterapeuty z dotacji nie może przekroczyć 8 godzin 
tygodniowo,

20 zł za jedną godzinę zegarową pracy wychowawcy, osób prowadzą
cych zajęcia sportowe oraz osób udzielających porad indywidual
nych,

Ogółem liczba godzin pracy wychowawców, socjoterapeutów, osób prowa
dzących zajęcia sportowe oraz udzielających porad indywidualnych finan
sowana z dotacji nie może przekroczyć 60 godzin tygodniowo,
2) ryczałt za obsługę finansową i administracyjną - 300 zł. miesięcznie, i

3.600 zł. na cały okres realizacji zadania,
- ryczałt ten nie przysługuje za miesiące, w których Klub nie będzie dzia

łać.

3) zakup materiałów i drobnych elementów wyposażenia przydatnych w za
jęciach profilaktyczno-edukacyjnych związanych z problematyką uzależnień 
od alkoholu oraz w zajęciach sportowych - do wysokości 2 400 zł na 
cały okres realizacji zadania
4) koszty najmu pomieszczeń i zaopatrzenia klubu w media - do 7.200 zł 
na cały okres realizacji zadania,
5) telefon - do wysokości 600 zł. na cały okres realizacji zadania.
6. Warunki, jakie winien spełniać podmiot ubiegający się o dotację 
na realizację zadania

1) dysponowanie kadrą posiadającą kwalifikacje do prowadzenia socjote
rapii w zakresie profilaktyki alkoholowej i narkotykowej i kwalifikacje do 
prowadzenia zajęć sportowych potwierdzone odpowiednimi kwalifikacjami 
( wyższe magisterskie w zakresie wychowania fizycznego z przygo
towaniem pedagogicznym, tytułem zawodowego trenera lub in
struktora w określonej dyscyplinie sportu ) oraz kadrę do porad in
dywidualnych,
2) dysponowanie lokalem składającym się z co najmniej dwóch niezależ
nych pomieszczeń; w tym sali do zajęć wyrównawczych i sali do zajęć 
socjoterapeutycznych i pracy indywidualnej, kuchenką lub aneksem ku
chennym wyposażonymi w sprzęt umożliwiający przygotowanie prostych 
posiłków oraz sanitariatami - udokumentowane stosownym tytułem praw
nym ważnym przez cały okres realizacji zadania,
3) dysponowanie wyposażeniem obejmującym:

stoliki, krzesła, sprzęt audiowizualny, 
zestaw komputerowy z oprogramowaniem edukacyjnym i 

socjoterapeutycznym,
materac do prowadzenia zajęć socjoterapeutycznych i sportowych, 
elementarny sprzęt sportowy do prowadzenia zajęć rekreacyj

no-sportowych, 
udokumentowane oświadczeniem podmiotu,
4) posiadanie co najmniej rocznego doświadczenia w realizacji zadania o 
podobnym charakterze, udokumentowane referencjami.

SKŁADANIE OFERT

1. Kompletne oferty (podpisane przez osoby uprawnione do reprezentacji 
oferenta w zakresie składania oświadczeń woli, zgodnie z odpisem Krajowego 
Rejestru Sądowego lub innego rejestru obowiązkowego dla oferenta) nale
ży składać na formularzu stanowiącym załącznik do niniejszego ogłosze
nia w nieprzekraczalnym terminie do dnia 14.04,2006r. w Wydziale Polity
ki Mieszkaniowej, Spraw Socjalnych i Zdrowia Urzędu Miasta Kędzierzyn- 
Koźle, ul. Piramowicza 32, pokój nr 19.

2. Do oferty należy dołączyć następujące załączniki:
odpis z Krajowego Rejestru Sądowego lub innego rejestru obowiąz
kowego dla oferenta, wystawiony nie wcześniej niż 3 miesiące przed 
datą wyznaczoną na złożenie ofert,

b) sprawozdanie merytoryczne i finansowe za ostatni rok działalności ofe
renta,
c) statut oferenta,
d) tytuł prawny do lokalu, w którym oferent zamierza prowadzić oferowaną 
działalność.

3. Do ofert na realizację zadań w zakresie prowadzenia świetlic socjotera
peutycznych (zadanie I) i klubu młodzieżowego (zadanie II) należy dołączyć: 
- kopie dyplomów, świadectw i certyfikatów, o których mowa w opisie wa
runków, jakie powinien spełniać podmiot wykonujący te zadania,

udokumentowany tytuł prawny do lokalu o którym mowa w pkt. I, 
II, III 6.2) .

4. Do ofert na realizację zadań w zakresie prowadzenia świetlic socjotera
peutycznych (zadanie I) oraz prowadzenia klubu młodzieżowego (zadanie II) 
należy dołączyć:

oświadczenie, o którym mowa w pkt I i II.6.3, 
referencje, o których mowa w pkt. I i II 6.4, winne zawierać jedno
znaczne potwierdzenie co najmniej rocznego doświadczenia w zakre
sie socjoterapii prowadzonej w ramach własnej działalności oferenta 
(obejmujące okres w/w działalności),
program zajęć socjoterapeutycznych, program zajęć informacyjno- 
edukacyjnych,
program zajęć sportowych.

5. Kopie dokumentów dołączanych do oferty powinny być poświadczone 
za zgodność z oryginałem.

6. Oferty wraz z załącznikami należy umieścić w zamkniętej kopercie z na
pisem „Konkurs na realizację zadań publicznych Gminy Kędzierzyn-Koźle 
w zakresie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i narkoty
kowych".

TERMIN, TRYB i KRYTERIA ROZPATRYWANIA OFERT.

1 Rozpatrzenie ofert nastąpi w dniu 18.04.2006r. przez komisję konkursową 
powołaną przez Prezydenta Miasta.

2. Gmina zastrzega sobie prawo wezwania oferenta w celu uzupełnienia oferty 
lub złożenia wyjaśnień

3. Oferty kompletne i spełniające wszystkie wymogi formalne oceniane 
będą według następujących kryteriów:

a) merytoryczna wartość oferty i jej zbieżność z celami zadania,
b) zapotrzebowanie społeczne na oferowane zadanie (mierzone po

ziomem dostępności do usług, określonych w ogłoszeniu o kon
kursie, na terenie Gminy lub na wskazanym osiedlu),

c) możliwości realizacji zadania przez oferenta przy uwzględnieniu 
jego zasobów kadrowych, bazy materialnej i doświadczenia w 
realizacji zadań podobnych,

d) wysokość, celowość i efektywność kosztów realizacji zadania,
e) udział środków własnych oraz innych niż dotacja źródeł finan

sowania zadania (dot. również pracy wolontariuszy),
f) zgodność oferty z celami statutowymi oferenta.

POSTANOWIENIA KOŃCOWE

1. Gmina zastrzega sobie możliwość zamknięcia konkursu w poszczegól
nych zadaniach bez wyboru oferty.

2. Kwota przyznana na wsparcie realizacji zadania objętego umową może 
być niższa od wskazanej w ogłoszeniu

3. Szczegółowe ustalenia dotyczące formy i terminów przekazywania do
tacji, trybu oraz terminów jej rozliczenia zostaną określone w umowach zle
cających realizację zadania.

4. Dodatkowych informacji na temat warunków uzyskania dotacji udzielają 
pracownicy Wydziału Polityki Mieszkaniowej, Spraw Socjalnych i Zdrowia 
Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle, ul Piramowicza 32, pokój nr 19, tel. 40- 
50-316.

5.Obowiązujący formularz oferty dostępny jest pod adresem wskazanym 
w pkt. 4.



STR. 18 OGŁOSZENIA 15 marca 2006 11 (349)

MIEJSKI ZAKŁAD CMENTARNY
kompleksowe usługi pogrzebowe po ną|niższych cenach

Kędzierzyn-Koźle,

ul. Bałtycka 2

tel. 483 40 76 (do 15.30)

483 55 41 (po 15.30)

0602 620 338

Szanowni Odbiorcy!

Miejskie Wodociągi i Kanalizacja w Kędzierzynie-Koźlu Spółka z o. o. 

informują swoich Odbiorców, że Uchwałą nr XLV/594/06 Rady Miasta Kędzie- 
rzyna-Koźla z dnia 23 lutego 2006 roku w sprawie zatwierdzenia taryfy cen i 
opłat za usługi zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadza
nia ścieków świadczone przez Miejskie Wodociągi i Kanalizację w Kędzierzy
nie-Koźlu Spółkę z o. o. w okresie od dnia 1 maia 2006 roku do 30 kwietnia 2007 

roku wprowadzone zostaną nowe taryfy cen i opłat za świadczone usługi.

ZESTAWIENIE TARYF
dla wszystkich grup Odbiorców

Dostawa 1 m3 wody Odbiór 1 m3 ścieków

2,34 zł 3,25 zł

MIESIĘCZNE OPŁATY STAŁE

Średnica wodomierza w mm Wysokość opłaty

15/20 3,00 zł
25 6,96 zł

30/32 11,98 zł
40 20,00 zł
50 29,96 zł

. 80 59,95 zł
100 99,90 zł

Opłata miesięczna za lokal mieszkalny dla użytkowników lokali mieszkalnych w 

budynkach wielolokalowych, z którymi zawarto umowy na podstawie art. 6 ust. 6 ustawy 

o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i odprowadzaniu ścieków, wynosi - 2,00 zł.

Podane stawki są stawkami netto, do których należy doliczyć obowiązujący

i należny podatek od towarów i usług - VAT.

Dyrektor Miejskich Wodociągów i Kanalizacji 

w Kędzierzynie-KoźluSpółka z o.o.

k KOMPUTEROWY 
K. OŚRODEK
■k SZKOLENIOWY 
W® tel.

4-810-820
Kędzierzyn-Koźle, ul. Harcerska 13

INTERNET
RADIOWY

antena małego zasięgu: 
teraz tylko

antena dużego zasięgu: 
teraz tylko

Miesięczny abonament: 59,-zł(brutto

Firma remontowo-budowlana

„TY-BUD”
z 60-cio letnią tradycją oferuje:

- panele i gładzie gipsowe

-docieplanie elewacji
- budowę od podstaw
- drobne remonty
- wymiana drzwi, okien
- tynki agregatem

Tel.487-58-36 po godz. 18 
0608-867-889

Ogłoszenie
Stosownie do art. 35 ust. 1 ustawy z 

dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami Prezydent Miasta 

Kędzierzyn-Koźle zawiadamia, że na 

tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta przy 

ul. Piramowicza 32 oraz ul. Piastow

skiej 17 wywieszono wykazy nieru

chomości przeznaczonych do sprze

daży - oddania w użytkowanie wie

czyste.

Wykazy te wywieszono na okres 21 

dni i obejmują następujące nierucho

mości:

- lokale mieszkalne przeznaczone do 

sprzedaży na rzecz najemców, po

łożone w budynkach przy ulicach:

Orzeszkowej 2-10 

Piramowicza 18

Wójt Gminy Reńska Wieś, działając na podstawie art. 37 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierp
nia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (tekst jednolity Dz.U. z 2004 r. Nr 261 poz. 
2603) oraz § 3 ust. 1 rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 14 września 2004 r. w 
sprawie sposobu i trybu przeprowadzania przetargów oraz rokowań na zbycie nierucho
mości (Dz.U. Nr 207 poz. 2108),

ogłasza
Pierwszy przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż 

nieruchomości stanowiących własność gminy.

Przetarg odbędzie się 12 kwietnia 2006 r. w budynku Urzędu Gminy w Reńskiej Wsi ul. Pawłowicka 1
odrębnie na każdą z niżej opisanych działek:

U»-
Godzina 

przetargu

Nr działki Powierzchnia 
wm2

Nr księgi 

wieczysłej

Położenie Przeznaczenie 
w planie

Rodzaj 

zabudowy

Cena nieruchomości 

+ koszt wyceny

l 900 946/2 1500 35810
Długomiłowice 

ul. Długa
Brak planu Niezabudowana 22.470 zł+ 300 zł

2 9'5
947 400 35810

Długomiłowice 

ul. Długa
Brak planu Niezabudowana

7160 zł +

300 zł

W przetargu mogą brać udział osoby fizyczne i prawne, jeżeli wniosą w gotówce w kasie Urzędu Gminy w Reńskiej Wsi wadium 

w wysokości 5 % ceny wywoławczej.

Termin wpłacenia wadium upływa w dniu 7-04 -2006 r.

Wpłacone wadium zostanie:

- zaliczone na poczet ceny nabycia, jeżeli osoba wpłacająca wadium wygra przetarg.

- zwrócone nie później niż przed upływem 3 dni od dnia zamknięcia przetargu, jeżeli osoba wpłacająca wadium nie wygra 

przetargu,
- wadium ulega przepadkowi w razie uchylenia się uczestnika, który wygrał przetarg, od zawarcia umowy notarialnej.

Francusko-niemiecka telewizja ARTE, w związku z realizacją cyklu filmów 
dokumentalnych „Wesela w Europie”, poszukuje pary, która bierze ślub w 

drugiej połowie czerwca 2006 r. Zainteresowanych prosimy o kontakt: 
032 3921820,0609766218.

TRANSPORT
TOWAROWY 1,5 T

Zarząd Spółki Zakłady Azotowe Kędzierzyn Spółka Ak
cyjna z siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu (47-220) ul. Mo
stowa 30 A, działając w imieniu Ministra Skarbu Pań
stwa

na podstawie ustawy z dnia 30 sierpnia 1996 r. o komercjalizacji i prywatyzacji (tekst 

jedn. Dz.U. z 2002 r. Nr 171, poz. 1397zpóźn. zm.) oraz § 14 ust. 1 rozporządzenia 

Ministra Skarbu Państwa z dnia 29 stycznia 2003 r. w sprawie szczegółowych zasad 

podziału uprawnionych pracowników na grupy, ustalania liczby akcji przypadających 

na każdą z tych grup oraz trybu nabywania akcji przez uprawnionych pracowników 

(Dz.U. Nr 35, poz. 303),

ogłasza o przystąpieniu do nieodpłatnego 
zbywania uprawnionym pracownikom

810 385 (słownie: ośmiuset dziesięciu tysięcy trzystu osiemdziesięciu pięciu) akcji 
zwykłych imiennych serii A,

Spółki Akcyjnej Zakłady Azotowe Kędzierzyn S.A. z siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu 

(tj. ZAK S.A.), o wartości nominalnej 25 zł (słownie: dwadzieścia pięć złotych) każda.

1. Umowy nieodpłatnego zbycia akcji można zawierać od dnia 3 kwietnia 2006 r. 
w siedzibie ZAK S.A. w budynku 177 w pok. nr 8-9 w dni robocze w godzinach od 700 

do 1500 w terminach wskazanych w poniższym harmonogramie:

Osoby 0 nazwiskach 

zaczynających się na litery:

Data

A-G 3-18 kwietnia 2006 r.

H-J 19-21 kwietnia 2006 r.

K 24 kwietnia-9 maja 2006 r.

L-N 10-17 maja 2006 r.

O-R 18-26 maja 2006 r.

S-U 29 maja-5 czerwca 2006 r.

W-Z 6-13 czerwca 2006 r.

2. Osoby zgłaszające się w celu zawarcia umowy nieodpłatnego nabycia akcji 

winny legitymować się dowodem osobistym z wpisanym numerem PESEL.

3. W przypadku braku możliwości osobistego stawiennictwa osoba uprawniona 

może wyznaczyć pełnomocnika do zawarcia umowy, złożenia stosownych oświad

czeń, odbioru odcinka zbiorowego akcji oraz złożenia wniosku o wpis do księgi akcyj

nej. Wzór pełnomocnictwa można uzyskać w Spółce w Biurze Polityki Personalnej w 

budynku 110 w pok. nr 16 oraz wewnętrznych stronach Intranetu. Pełnomocnictwo 

powinno być udzielone w formie pisemnej oraz powinno zawierać wymagane dane 

mocodawcy, tj.: nazwisko, imię, numer dowodu osobistego, PESEL, adres zameldo

wania. Do pełnomocnictwa należy dołączyć znaczek opłaty skarbowej o wartości 15 zł 

oraz kserokopie stron dowodu osobistego mocodawcy i pełnomocnika, zawierających 

dane osób wpisane do pełnomocnictwa.

Po upływie terminów określonych w ww. harmonogramie informacja o miejscu i 

terminach podpisywania umów z uprawnionymi pracownikami, którzy nie zgłosili się w 

podanych powyżej terminach, zostanie podana na tablicy ogłoszeń w siedzibie ZAK 

S.A., dodatkowo informacje w tej sprawie można będzie zasięgnąć w ZAK S.A. pod 

nr. tel. 077/4813152,077/4812958 oraz w Domu Maklerskim PENETRATOR SA pod 

nr. tel.: 012 62 92 400.

4. Spadkobiercy uprawnionych pracowników mogą zrealizować prawo do nieod

płatnego nabycia akcji, o ile przedstawią prawomocne postanowienie sądu o nabyciu 

spadku. Jeżeli nie dysponują prawomocnym postanowieniem sądu, spadkobiercy upraw

nionych pracowników powinni niezwłocznie złożyć we właściwym sądzie wniosek o 

stwierdzenie nabycia spadku, nie później jednak niż do dnia 15.12.2006 roku. Informa

cje szczegółowe dotyczące nieodpłatnego nabywania od Skarbu Państwa akcji przez 

spadkobierców uprawnionych pracowników można uzyskać w siedzibie ZAK S.A. w 

Biurze Polityki Personalnej w budynku 110 w pok. nr 16, pod nr. tel. 077/4813152,077/ 

4812958, w punkcie podpisywania umów - w terminach określonych w powyższym 

harmonogramie, a także w Domu Maklerskim PENETRATOR SA pod nr. tel.: 012 62 

92 400.

5. Prawo do nieodpłatnego nabycia akcji Spółki może być realizowane do 
dnia 15.12.2006 roku. Po upływie tego terminu prawo do nieodpłatnego naby
cia akcji wygasa.

Zarząd Spółki Zakłady Azotowe Kędzierzyn S.A
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CM Rozliczanie wody

Nie masz licznika - płacisz za nieuczciwych
Na ukończeniu jest proces 
rozliczania zużycia wody za 
rok 2005 przez mieszkań
ców Blachowni.

Część najemców i właścicieli nie
cierpliwi fakt, że jeszcze nie dotarły 
do nich rozliczenia za zużycie wody 
w roku 2005. Uważają, że trwa to 
zbyt długo.

- Aby rzetelnie rozliczyć wodę, 
musimy przede wszystkim mieć 
stany liczników. Miały być poda
wane przez mieszkańców do koń
ca 2005 roku. Gdyby wszyscy do 
tego podeszli odpowiedzialnie, to 
już byłoby po wszystkim. Tymcza
sem ogromna ilość odczytów dotar
ła do nas pod koniec stycznia. Nie
którzy podali nam stany liczników 
pod koniec lutego, a inni nie zro
bili tego wcale - powiedziała nam 
Joanna Kwaśnicka, pełnomocnik za
rządcy nieruchomości.

Aby solidnie rozliczyć wodę w ca
łym budynku, trzeba znać stany 
wszystkich liczników indywidual
nych oraz głównego w bloku. Dopie

ro wtedy można wyliczyć zużycie 
wody mieszkańców nieposiadąjących 
liczników, poprzez odjęcie od całko
witego zużycia sumy metrów sze
ściennych z liczników indywidual
nych.

- Oczywiście, można było iść po 
najmniejszej linii oporu i np. roz
liczyć tych zapominalskich wg ry
czałtu, czyli 7 m sześć, miesięcznie 
na osobę. Obawiam się jednak, że 
wówczas dopiero byłby rwetes, bo 
wiadomo, że wtedy najprawdopo
dobniej płaciliby znacznie więcej, 
niż istotnie zużyli, a przecież nam 
nie o to chodzi - dodała Joanna 
Kwaśnicka.

W tym roku po raz pierwszy każ
da wspólnota rozliczana jest oddziel
nie. Aby to mogło się stać, trzeba było 
wdrożyć nowy program komputero
wy, potem wprowadzić do niego 
stany liczników z początku roku, 
kwietnia i końca roku. Ogrom pracy, 
zważywszy że na osiedlu jest kilka 
tysięcy liczników. W ten sposób 
przeprowadzone rozliczenie jest rze
telne, a poza tym pozwala wyłapać 
pewne nieprawidłowości w odczy

tach wskazań wodomierzy. Zdarza 
się, że ktoś podaje stan licznika i jest 
on mniejszy niż kilka miesięcy wcze
śniej. Bywa, że niektórzy wykazują 
bardzo małe zużycie wody, co też 
budzi podejrzenia.

- W roku 2004 pracownicy ADM 
Blachownia dokonywali odczytów i 
już wtedy wyłapaliśmy sporo nie
prawidłowości. Niestety, nie wszy
scy są uczciwi i robią różne sztuki 
z licznikami. Okradają w ten spo
sób swoich sąsiadów, którzy nie 
mają liczników, bo to oni za nich 
płacą. Zastanawiamy się, jak roz
wiązać ten problem. Niewykluczo
ne, że pójdziemy śladami spół
dzielni mieszkaniowych, które 
już wprowadzają w życie przepis 
mówiący, że mieszkańcy nieposia- 
dający liczników będą obciążani 
do maksymalnego zużycia wody 
na osobę, czyli 7 m sześć. Wynikłą 
różnicę będzie się dzielić równo 
na wszystkich pozostałych miesz
kańców budynku. Najlepiej byłoby 
jednak, aby po prostu ludzie za
kładali sobie liczniki. Będziemy, 
jako ADM, starali się pomagać na

jemcom w tym przedsięwzięciu, 
chociażby rozkładając ten wydatek 
na raty - powiedział nam Tadeusz 
Witko, prezes ADM Blachownia.

Montaż liczników nie do końca 
uchroni nas przed nieuczciwymi są
siadami, bo i tak za to, co oni zużyli, 
płacić będą wspólnie pozostali. Jest 
to problem ogólnokrajowy i nad jego 
rozwiązaniem głowiono się już od 
dłuższego czasu.

- W tej chwili są już w sprzeda
ży wodomierze odporne na działa
nie magnesów neodymowych i 
trzeba by iść w stronę montażu tyl
ko takich, a poza tym są także już 
u nas tzw. wskaźniki antymagne- 
tyczne na liczniki, które utrud
niają manipulowanie, a na doda
tek wskazują poprzez zmianę bar
wy, jeśli coś z licznikiem było ro
bione - powiedziała Joanna Kwa
śnicka. Wskaźniki te mają postać na
klejki, którą można zamocować na 
każdym urządzeniu. Ponieważ rocz
ne zebrania wspólnot już się odbyły, 
będzie się tę sprawę omawiać na ze
braniach roboczych w trakcie roku.

Zofia WISŁA

Już w gminie

Prezentowana na zdjęciu droga dojazdowa do bloków 18-20 i 16-14 
przy ul. Wyzwolenia jest ciemna i pełna dziur

Kolejny etap leczenia

Oskar bez odporności

Zgodnie z wcześniejszymi 
przewidywaniami 3 marca 
tego roku doszło do notarial
nego przekazania gminie 
Kędzierzyn-Koźle kolejnych 
działek należących do spół
ki ADM Blachownia. Tym ra
zem były to drogi dojazdowe 
do posesji i garaży, między 
innymi do “boninów”, a tak
że stadion osiedlowy wraz z 
obiektem socjalnym i tere
ny zielone.

- Wpis do ksiąg wieczystych 
zajmie kilka miesięcy. Potem 
nastąpi fizyczne przekazanie 
wraz z całą dokumentacją, jaka 
jest w naszym posiadaniu, doty
czy to zwłaszcza stadionu. Bę
dziemy musieli także ustalić za
sady funkcjonowania obiektu i 

działalności klubu TKKF Bla- 
chowianka - powiedział nam pre
zes Tadeusz Witko.

Łącznie przekazano gminie oko
ło 7 hektarów gruntu. W tej chwili 
w dyspozycji ADM-u pozostaje 
część działek użytkowych i bu
dynki mieszkalne.

- Spółka będzie się starała po
móc gminie w utrzymaniu po
rządku na przekazanych tere
nach. Chętnie wykorzystamy do 
tego bezrobotnych, ale oczywi
ście gmina będzie im płacić - 
dodał Witko.

Mamy nadzieję, że przekazanie 
terenów wyjdzie na dobre miesz
kańcom, bo to jest przecież naj
istotniejsze. Spraw do załatwienia 
będzie sporo, m.in. na niektórych 
drogach dojazdowych, które ciem
ne i dziurawe, są utrapieniem loka
torów.

Tekst i foto: ZET

W piątek 17 marca miną 
dwa tygodnie od przeszcze
pu szpiku kostnego Oskaro
wi Ćwilichowskiemu, trzylat

kowi z Blachowni choremu 
na przewlekłą białaczkę 
szpiku kostnego. Dawcą 
była jego sześcioletnia sio
stra Gabrysia.

W tej chwili Gabrysia jest już w 
domu, a chłopczyk przebywa nadal 
w Szpitalu Onkologii i Hematologii 
Dziecięcej we Wrocławiu. Wszystko 
odbyło się bez problemów. Teraz jest 
trudny moment, gdyż organizm 
chłopczyka nie posiada w tej chwili 
żadnej odporności i to, co dla zdrowe
go człowieka nie jest groźne, organi

oczko

płot nie chroni małych 
dzieci zmierzających do 
szkoły.

ZET

zmowi po przeszczepie może przy
sporzyć wielu problemów. Oskar 
wraz z tatą żyją teraz w zupełnej se
paracji od świata zewnętrznego, w 
sterylnym pomieszczeniu. Ojciec po 
każdym wyjściu z pokoju musi za
kładać nową sterylną odzież, specjal
ne ochraniacze na nogi, rękawice, ma
seczkę, czepek na głowę. Tak samo 
postępują lekarze i pielęgniarki.

- Wszystko to jest bardzo obci
słe, niewygodne, ale tak musi być, 
aby nie narażać dziecka na żadne 
zagrożenie. Wiem, że jak na razie 
przeszczep został odrzucony, ale to 
jest normalna reakcja organizmu 
- powiedziała nam Julita Ćwilichow- 
ska, mama Oskara, która opiekuje się 
w domu dwójką małych dzieci. Przy- 
pomnijmy, że 5 lat temu pani Julita 

Osiedlowe 
wodne, znajdujące się 
między ścieżką prowa
dzącą do szkoły i pagór
kiem za ul. Wyzwolenia, 
jest częstym tematem 
zebrań wspólnotowyth. 
Mieszkańcom nie podo- 

w wodzie jest

także walczyła z białaczką. Na szczę
ście wyszła z tego pojedynku zwy
cięsko. Wierzy, że jej synek również 
sobie poradzi i niedługo wszystko 
wróci do normy.

Dopóki nie zostanie uruchomione 
konto w fundacji o zasięgu ogólno
polskim, na leczenie dziecka wpłat 
można dokonywać na konto Fundacji 
“Bądź Człowiekiem” z Kędzierzyna- 
Koźla z dopiskiem “Dla Oskara”. 
Numer konta: 32 8882 1032 2001 
0025 3637 0001.

Już wpływają pierwsze wpłaty, 
dzięki czemu mama mogła w ubie
głym tygodniu pojechać w odwiedzi
ny do synka. W imieniu rodziców 
Oskara bardzo dziękujemy za każdą 
darowiznę.

Zofia WISŁA
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Chcesz sprzedać, kupić, zamienić?

(nie ograniczamy liczby słów)

Nie zwlekaj przyjdź
- al. Jana Pawła II 27 pokój 31.

UWAGA: Ogłoszenia w rubryce PRACA zamieszczamy bezpłatnie!

Ogłoszenia drobne SMS-em
Czytelnicy, którzy chcą nadać ogłoszenie drobne, mogą to zrobić wysyłając SMS pod numer 7260 (koszt 

2.44 z VAT) o treści: lokalna plus dowolna treść, np. lokalna sprzedam fiata 126p w dobrym stanie...
Ogłoszenie ukaże się jednorazowo.
Jeżeli nadawca chce, aby w treści został podany numer, z którego SMS został wysłany, nie musi go 

wpisywać ponownie w treści. Jeśli podanych ma być więcej numerów lub jeśli nie należy podawać numeru, 
z którego zostało nadane ogłoszenie, należy to w treści uwzględnić. Jeżeli treść ogłoszenia nie mieści się 
w jednym SMS-ie, należy wysiać kolejny. Treści ukażą się łącznie.

Aby ogłoszenie ukazało się w środę, należy nadać je do poprzedzającego ją piątku do godz. 
16.00.

Ogłoszenia drobne można też przynosić osobiście do siedziby redakcji (adres w stopce).

Uprzejmie informujemy naszych Czytelników, że od 1 maja zmieniamy cenę za 

ogłoszenia drobne. Zwykle ogłoszenie będzie kosztowało 2 zł za jedną emisję, 

ogłoszenie tłustym drukiem - 5 zł za jedną emisję.
________ Ogłoszenia typu dam pracę, szukam pracy pozostają bezpłatne.

© Domy.com
www.eDomy.com

Bezpłatnie przyjmujemy oferty kupna, sprzedaży domów, 
mieszkań, działek, obiektów.

Tel./fax: 077/ 483-16-66, O 508 15 17 84 
Al. J. Pawła II 7 (p.19) K-Koźle (budynek banku BPH)
1. Śródmieście, 3-pok. (62m2); ll/IVp; c: 65tys
2. Piasty, 3-pok. (56m2); par/Xp; c: 75tys
3. Piasty. 2-pok. (48m2); l/IVp; c: 73tys
4. Leśna, 3-pok. (48m2); IV/IVp: c: 70tys
5. Azoty. 2-pok. (33m2); ll/IVp: c: 34tys
6. Pogorzelec. 4-pok. (80m2)< par/lp: c: 80tys
7. Dom. Kędzierzyn. 4.4a. 170m2. c:260 tys
8. Dom. Pogorzelec. 120 m2 dz: 7a, c:250 tys
9. Dom. Sławięcice, 170 m2dz: 8a, c:240tys
10. Dom. Sławięcice. 300 m2dz: 24a c:380tys
11. Dom, Kobylice. 150 m2dz: 8a. c:110 tys
12. Dom, gmina Cisek, 110 m2dz: 49a. c: 110 tys
13. Dom. Klodnica. 180 m2dz: 10a, c:280 tys«
14. Dom. Poborszów. 120 m2dz: 47a, c:140 tys 

Pełna lista ofert na stronie lub w biurze 

Jeszcze w miesiącu marcu 2006r
Możesz rozpocząć naukę

Zajęcia w K-Koźlu Tel. 48-348-95, 48-10-300 ,48-340-53

budową. 077/482 54 35 lub 077/481 83 74

Zamienię mieszkanie komunalne 35 m kw., 

podwyższony standard, po remoncie, duży 
pokój, kuchnia, balkon na 3-, 4-pokojowe. Tel. 

0602525836 po15.00
Kupię niedużą kawalerkę na NDM-ie lub w 

centrum. Tel. 077/483-17-47 lub 601-482-331
Szukam kawalerki do wynajęcia w K-K. Tel. 

0660431 359
Kupię mieszkanie w Kędzierzynie od 45 m 

kw. do 52 m kw. Tel. 501 248 448

Zamienię mieszkanie komunalne M-1,38 
m kw. na II piętrze przy ul. 1 Maja na 2 pokoje. 
Tel. 507 029 049

Poszukuję mieszkania do wynajęcia dwu-

BIURO OBROTU NIERUCHOMOŚCIAMI 
CARDOM

Elżbieta Gepert-Broj, lic. mw. m 708Rok zał. 1991

Kędzierzyn-Koźle, Plac Wolności 6-7 
(budynek PeKaO S.A.) 

tel./fox 077/483 72 04. 0602 379 056

1. Piasty Wsch. - 52 m2, 2-pok., VIII p. - 69.000
2. Azoty - 52 m2 , 2-pok. , II p„ nowe okna - 65 000
3. Pogorzelec - 80 m2.4-pok„ I p„ do rem. ■ 75.000
4. Śródmieście - 84 m2, 4-pok., I p., balkon - 140.000
5. Klodnica - dz. 30a - rzemieśln.-mieszk. - 100.000
6. gm. Leśnica - dom 120 m2 , 1965 r„ dz. 30 a - 

190.000
7. k/Raciborza - posesja: dom nowy 500 m2, atrakcyj

ny, basen odkryty, staw , teren ogrodzony 2 ha - 
cena 2 000 000 PLN

ujuiuu.corcJom.pl
Pełno lisia zawiera ok, 100 oferł sprzedaży

150x55x50. Sprzedam dla psa smycz, obrożę, 
kaganiec, itd., cena 30 zl, tel. 0663 600 103 

lub 077/481 9858
Sprzedam całą wyprawkę dla niemowlaka: 

śpioszki, kaftaniki, pajacyki, zabawki, wanien
kę, nosidełko, rożek usztywniany, suknię cią
żową - bardzo tanio. Tel. 0663600103

Sprzedam mało używany automat. Tel. 

0510097129
Ciągnik Zetor 8011 sprzedam. Tel. 077/487 

92 79
Sprzedam króliki - olbrzym belgijski. Nr tel. 

077/4820536
Sprzedam kojec dla psa 2x2 z dachem. Tel. 

077/48222 40

Motoryzacyjne
Sprzedam fiata 126p ELEGANT 1997 r. 73 

tys. przebiegu, stan DOBRY, kolor NIEBIESKI 
+ (hak) GARAŻOWANY. Cisek 077/4871 -522, 

0606584 841
Sprzedam fiata UNO, poj. 1108 cm3, rok 

prod. 1994, przebieg: 113,4 tys. km, radio, dwa 
komplety opon, zabezpieczenie przed kra-

SKUP 126p, 125p, Polonezów

i innych samochodów. 

Stan obojętny, 

tel. 0511 617 850

dzieżą, bezwypadkowy, stan b. dobry. Cena: 

4500 zł. Tel. (077) 4834506; kom. 697159328 
Sprzedam haki holownicze org. mercedes 

sprinter, mercedes 124 osobowy, fiat dukało. 
Tel. 077/482 22 40

Sprzedam samochód Audi A6, rok 2000 

kombi, poj. 1,9 TDI. Tel. 077/482 22 40

Sprzedam opla astrę dassic rok produkcji

Czyszczenia pierza 
i szycie kołder 

Punkt przyjęć 

w Kędzierzynie-Koźlu 

Czynne we wtorki 

od 15.00 do 16.00

PARKING obok PŁYWALNI 

Oferujemy

Wsypy tradycyjne i kolorowe

Tel. 077/44019 46

1999,1,4, kolor szampan, 66 tys. km. Tel. 077/ 
481 7045,0504230 725

Kupię auta uszkodzone całe, na polskich lub 
zachodnich tablicach, również fiaty, polonezy 
itp. Wyrejestrowywanie samochodów, własny 

transport, skup zużytych katalizatorów. Tel. 466 
62 22, 0691 875 772

Skup powypadkowych do wyrejestrowania. 

Natychmiastowy przyjazd, płatne gotówką. Tel. 

032/232 83 83,0502 765 255
Sprzedam fiata 126p rocznik 1984, prze

gląd do marca 2006 r. Stan dobry. Cena 400 

zł. Tel. 502 637 834
Sprzedam mitsubishi galant, rok prod. 1995,

KREDYTY SAMOCHODOWE, 
K-Kożle, al. Jana Pawła I114/2, 

tel/fax 483 84 87 
BANKOWE KREDYTY SAMOCHODOWE, 

SZEROKI WYBÓR.
TEL 483 84 87

gaz, klimatyzacja, elektryczne szyby i lusterka, 
szyberdach, srebrny metalik. Tel. 0602 395 455

Nieruchomości
Poszukuję mieszkania do wynajęcia. 2-po- 

kojowe w Kędzierzynie, najchętniej na os. Pia

stów. Tel. 0691 834 186
Kupię mieszkanie trzypokojowe ok. 55 m 

kw. w Kędzierzynie lub w Koźlu. Piętro I-II. Tel. 

0606-857-884

SKUP SAMOCHODÓW 

SKORODOWANYCH, 

POWYPADKOWYCH, 

DO REMONTU 

ORAZ WYREJESTROWANIA.

tel. 0511 617 850

Nadaj ogłoszenie 

lub reklamę 

bez wychodzenia 

z domu 

poprzez internet: 

www.tmh.pl 

lub telefonicznie: 

0801425120

Kupię działkę lub dom w Dziergowicach i 

okolicach Dziergowic. Kontakt: 0508758739 po 

15.00
Wynajmę działkę na działalność gospodarczą 

o powierzchni 12 a wraz z halą 180 m kw., w 
tym biuro i zaplecze socjalne w Kędzierzynie. 
Tel. 0512 213 758

Wynajmę pokój z kuchnią, umeblowany w 
Kędzierzynie-Koźlu. Tel. 0510 211 568, 077/ 
481 1318

Do wynajęcia kawalerka 35 m kw. na tere

nie Kędzierzyna. Odstępne 250 zł + czynsz i 
opłaty. Tel. 0886 707 446

Sprzedam garaż na osiedlu Powstańców 
Śląskich przy ul. Królowej Jadwigi. Tel. 077/ 

4831423
Do wynajęcia sklep 50 m kw. (obok par

king) w centrum Kędzierzyna. Tel. 0506 

496 888
Do wynajęcia pomieszczenie biurowe w 

centrum Koźla I p. Tel. 0602 628 773
Do wynajęcia pomieszczenie handlowe w 

centrum Koźla, mały metraż. Tel. 0602 628 773
Sprzedam dom na Żabieńcu 120 m kw. na 

działce 10-arowej. Tel. 0888 82 007
Sprzedam dom do remontu + działka 23 

ary. Korzonek. Tel. 0605 576 663

Kupię mieszkanie 2-, 3-pokojowe w Kędzie

rzynie-Koźlu. Tel. 0694 463 293
Pilnie kupię małe mieszkanie, mogą być

ZAKŁAD POGRZEBOWY 
KORA & GWÓŹDŹ

47-220 Kędzierzyn-Koźle, ul. Judyma tel. 483 21 65 
WF 47-200 Koźle, ul. Racławicka 6 tel. 482 92 59

Przewozy autokarawanem w kraju i za granicą 
Posiadamy prosektorium, kaplicę i chłodnię na zwłoki 

Usługi cmentarne i kamieniarskie (grobowce, pomniki i nagrobki)

Informacja całodobowa i przyjmowanie zleceń
Tel. 482 34 23 kom. 0602 641 448

w 1,5 roku będziesz technikiem BHP
Zapraszamy na kursy i szkolenia:

• Spawanie E,G,MAG,TIG- zaświadczenia w języku 
niemieckim lub angielskim.

• Kierowców wózków jezdniowych -certyfikaty honorowane 
w krajach Unii Europejskiej.

• Elektryczne, energetyczne, obsługi wind i suwnic.palaczy i 
obsługi pił spalinowych, pierwsza pomoc przed lekarska.

• Samodzielnej księgowej, asystentka menedżera.
• Pielęgniarek środowiskowych i opiekunek społecznych

ZAPRASZAMY!! ZAPRASZAMY !!!

piece lub poddasze, płacę gotówką. Tel. 0888 

682007
Kupię mieszkanie na NDM-ie, kawalerkę z 

balkonem, I, II p., do 40 m kw. Tel. 0507 

264 441
Do sprzedania lub wynajęcia kiosk wolno 

stojący 10,5 m kw. na działce 8,5 a. Tel. 077/ 

481 82 75
Kawalerkę w Koźlu sprzedam lub wynajmę. 

Tel. 077/483 76 28
Gliwice - Sośnicowice, działka rekreacyjna 

2.100 m kw., z domkiem letnim wszystkie

PRYWATNY GABINET 

PSYCHOLOGICZNY 

mgr Joanna Więcek - Mikka 

specjalista psychologii klinicznej 

psychoterapeuta 

Przyjmuje w środy 

w godz. 15.30-18.00 

Koźle, przychodnia „B-med”, 

ul. Racławicka 1 
Rejestracja telefoniczna: 

077/482 4752,0505688 966

media, zezwolenie budowy, obok lasy, stawy, 
atrakcyjne położenie - sprzedam. Cena do 

uzgodnienia. Tel. 077/483 41 21
Sprzedam działkę 18 arów z rozpoczętą 

pokojowego na terenie Kędzierzyna-Kożla. 
Tel. 077/482 49 40 lub 0506 038 126

Kupię lub wynajmę mieszkanie w Kędzie
rzynie. Tel. 502 299804

Zamienię mieszkanie własnościowe 38 m 
kw., 2 pokoje z kuchnią, parter, na większe 3- 
4 pokoje lokatorskie na os. Leśna. Tel. 077/ 

481 45 37,0698 704 975
Kupię lokal użytkowy w centrum Kędzierzy

na. Tel. 0604412155
Okazja! Sprzedam w centrum Koźla lokale 

użytkowe o pow. 63 m kw., wszelkie media. 
Tel. 0512 193 950, 077/482 63 98, 077/482 

30 39
Sprzedam działkę rekreacyjną na akwenie 

Dębowa z dostępem do jeziora. Tel. 0512193 

950, 077/482 63 98,077/482 30 39
Wynajmę lub sprzedam lokale mieszkalne 

o pow. 20 m kw., 60 m kw., 90 m kw. oraz 
lokale handlowe o pow. 60 m kw. i 196 m kw. 
w Koźlu, wszelkie media. Tel. 0512193950, 
077/482 63 98, 077/482 30 39

Kupię
Kupię pilnie procesor AMD AthtonXP2400+

SocketA 133FSB. Tel. 0605 647 878

Kupię książki używane Kędzierzyn-Koźle, ul.
Wojska Polskiego 10. Antykwariat. Tel. 0508 

245 450

Sprzedam
Sprzedam lodówkę firmy ARDO wys.

K KOMPUTEROWY 
OŚRODEK ■L SZKOLENIOWY 'WtSW 4-81Ś-8Ż0 

Kędzierzyn-Koźle, ul. Harcerska 13

KURS KOMPUTEROWY 
PODSTAWOWY

1ERA2 TANIEJ

Zapisy do 31 marca

Nauka
GEOGRAFIA - przygotowanie do matury, 

korepetycje, solidnie, korepetytor z 2-letnim 
doświadczeniem. Tel. 0691 834 186

Nauczyciel matematyki udzieli lekcji na każ
dym poziomie zaawansowania. Tanio i solid
nie! Tel. 0507061971

Korepetycje z matematyki. Tanio. Tel. 077/ 

481 15 89,0660590 396
Udzielę korepetycji dobrze i solidnie z języ-

Usługi podnośnikiem PI83

Reńska Wieś,
Tel. 0605 072 039

ka angielskiego. Tel. 077/481 77 55, lub 0697 

077755

Różne
Mgr Beata Korzeniowska, psycholog. Dia

gnoza i terapia dzieci i młodzieży, poradnictwo 
psychologiczne. Tel. 0606 425180

Usługi dekarsko-blacharskie, remont da
chów papowych papą termozgrzewalną. Poło

żenie 1 m kw. z materiałem 16 zl oraz przemu- 

rowywanie kominów. Tel. 0607 479 293
Malowanie elewacji budynków, doaeplanie, 

tapetowanie, malowanie mieszkań, gładzie, 
tynki ozdobne, natryskowe. Tel. 0502 280 427, 
077/4871789

Przewóz osób pod wskazany adres piątek - 
Berlin - Krapkowice, niedziela Krapkowice - 
Berlin. Tel. 0889 738 269

Fachowe remonty i odnawianie mieszkań. 
Tel. 0514 991 495,0888 770 702

Dotacje unijne - pomoc w pozyskaniu do
tacji z funduszy strukturalnych UE dla mikro- 

przedsiębiorców. Tel. 0608 612 645
Przyjmę osobę samotną, mężczyznę lub 

kobietę, domator, udostępnię mieszkanie w 

zamian za częściową opiekę do osoby rucho
wo niepełnosprawnej. Kędzierzyn. Tel. 077/482 

13 54 od 13.00-15.00
Morze - Jarosławiec, nocleg z wyżywieniem 

33 zł, kolonie od 28 zl/osoba. Tel. 059/810 94 
23,0508328 839

„ KOMPUTEROWY 
k OŚRODEK

SZKOLENIOWY

WW
tel.

4-810-820
ul. Harcerska 13

Kawiarenka Internetowa 
CZYNNA CODZIENNIE

DO GODZ. 20:00

Domy.com
http://www.eDomy.com
ujuiuu.corcJom.pl
http://www.tmh.pl
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DAM PRACĘ
Poszukujemy osób na stanowisko kontroler/ 

windykator, bezpłatne szkolenie, wysokie prowi

zje. Tel. 077/483 52 52 wew. 59

Zatrudnimy samodzielnego montażystę drzwi 

i paneli. Oferujemy profesjonalne narzędzia, 

samochód, telefon komórkowy i umowę o pra
cę. Tel. 0606 693333

Poszukiwany pracownik biura ogłoszeń, wy

magania: doświadczenie w poszukiwaniu reklam. 

Zainteresowane osoby prosimy o przesłanie CV 

na adres: Silesia Press sp. z o.o., ul. Konopnic

kiej 6, 45-004 Opole, tel. 077/40 210 49

Firma ochroniarska zatrudni licencjonowa

nych pracowników ochrony do pracy z bronią, 

praca w K-K. Tel. 077/40 60 021

Zatrudnię panią na myjnię samochodową w 

Krapkowicach. Tel. 0505 428 759

Zatrudnię na umowę o pracę młodą kobietę 

(do 30 lat) po szkole gastronomicznej do pracy 
w lokalu gastronomicznym. Tel. 0609 664 736

Niemcy - praca w ogrodnictwie. Paszport 

niemiecki. Tel. 077/4829635

Firma handlowo-usługowa z Kędzierzyna- 

Koźla zatrudni pracowników. Wymagane wy

kształcenie średnie lub wyższe, prawo jazdy ka

tegorii B, dyspozycyjność, samodzielność, dobra 

organizacja pracy i umiejętność pracy w zespo

le. Tel. 0601 059 135 do 16.00

Poszukuję wokalistki do zespołu muzyczne

go, obsługa wesel, studniówek, zabaw okolicz

nościowych itp. Tel. 077/482 49 91 po godz. 

19.00 oraz 0607 169 850
Zakład wędliniarski zatrudni osobę na sta

nowisko sprzedawcy do sklepu mięsno-wędliniar- 

skiego w Kędzierzynie. Wymagane doświadcze

nie w handlu i aktualna książeczka zdrowia. Tel. 

032/430 49 60, 032/430 82 52

Praca w Anglii (dla osób z polskim paszpor

tem) dla analityków finansowo-kredytowych w 

banku (miejsce pracy Londyn lub Manchester. 

Tel. 077/482 93 49 od poniedziałku do piątku, 

0506 569914

Austria - do rozbiórek budynków zatrudnię. 

Tel. 0695 985 466

Firma handlowo-usługowa zatrudni pracow

ników. Wymagania: wykształcenie średnie lub 

wyższe, prawo jazdy kat. B. dyspozycyjność, 

samodzielność, dobra organizacja pracy, umie

jętność pracy w zespole. Tel. 0601 059 135

Praca w Czechach: Biuro Euroregionu Pra

dziad informuje, że posiada informacje nt. ofert 
pracy w Republice Czeskiej (mesto Albrechti- 

ce). Oferta obejmuje: - spawaczy MIG-MAG 

posiadających uprawnienia EN287-1 metoda 

135 i 2-letnią praktykę, wynagrodzenie 12000- 

17000 KC, akord, 3 zmiany, lakierników - wy

nagrodzenie 10000-12000 KC, akord, 3 zmia

ny, specjalistów obróbki metalu - wynagrodze

nie 10000-12000 KC, akord, 3 zmiany, pracow

ników przemysłowych wynagrodzenie 10000- 

12000 KC, akord, 3 zmiany (doświadczenie w 

branży metalowej, elektrycznej i elektronicznej 

będzie dodatkowym atutem). Tel. w Prudniku 

077/436 79 77

Zatrudnię rencistę lub emeryta na stanowi

sko laborant-konserwator. Tel. 488 65 64

Zatrudnię do rozwożenia książek telefonicz

nych i ulotek na terenie K-K i okolic. Tel. 0606 

967 402

Szkoła językowa zatrudni lektorów języka 

angielskiego. Wymagania: doskonała znajomość 

języka angielskiego, komunikatywność, dyspo

zycyjność, miła aparycja. Tel. 0502 646 373,483 

32 22
F. H. PARTNERS 45-864 Opole, ul. Nie

modlińska 91
Praca w Holandii, warsztaty i hale, 0602 

333 281,474 10 71
Zatrudnię młodą osobę na stanowisko bar

mana. Tel. 482 15 17

Pracownik ochrony, wymagana licencja, po

zwolenie na broń. Praca na etat w K-K. Tel. 

07740 60021

Pracownik ochrony, wymagana niekaralność, 

mile widziany stopień niepełnosprawności, pra

ca Baborów i Polska Cerekiew. Tel. 40 60 021 

Firma finansowa przyjmie do działu analiz 

na umowę o dzieło praca dodatkowa lub pod

stawowa. Tel. 0501 087 956

SZUKAM PRACY
40-letnia kobieta zmotoryzowana poszukuje 

pracy popołudniami i w weekendy. Oferty sek
sualne wykluczone. Tel. 0696 651 781

Podejmę od zaraz pracę przy odkamienianiu 

instalacji wodnych. Tel. 0600 460 882

Młoda rencistka, ukończone studia zawodo

we marketing i zarządzanie (licencjat), podejmie 

pracę na pół etatu, znajomość obsługi kompu

tera i urządzeń biurowych. Tel. 0665 277 910

Mężczyzna lat 30 szuka pracy jako pracow

nik fizyczny - prace porządkowe, fizyczne, re

montowo-budowlane, malowanie pomieszczeń, 

dodeplanie budynków mieszkalnych. Tel. 0698 

160 612 lub 077/483 27 16
28-letnia kobieta szuka pracy, bardzo dobra 

znajomość obsługi komputera, szybkie przepisy

wanie tekstów, dyspozycyjność, prawo jazdy kat 
B. Tel. 0886 323 155

40-letnia kobieta zmotoryzowana poszukuje 

pracy popołudniami i w weekendy. Tel. 0696 

651 781

Kierowca kat. A, B, C, świadectwo kwalifi

kacyjne szuka pracy. Tel. 0508 132 319

Masz dziecko, chcesz iść na zakupy, a może 

do kina? Dzwoń po babcię. Tel. 077/483 51 97

Fachowiec szuka pracy w kafelkowaniu, 

malowaniu, panelach itp. Tel. 0888 770 702
Szukam dodatkowej pracy w zawodzie kra

wiec odzieży lekkiej, bez ubezpieczenia. Posia

dam maszynę do szycia. Tel. 0502 634 356

Szukam pracy na terenie Niemiec, Austrii! 

Dobra znajomość języka niemieckiego, 26 lat, 

wykształcenie śred. mech., bez nałogów, zjazd 

co weekend! Tel. 774848711 lub 0505 964 528
Dyplomowana higienistka stomatologii po

szukuje pracy jako asystentka stomatologiczna. 

Tel. 483 62 53

Mężczyzna lat 25 poszukuje pracy na terenie 

Kędzierzyna-Koźla z zawodu ślusarz, posiadam 

również uprawnienia na wózki widłowe o napę

dzie akumulatorowym, spalinowym i gazowym, 

w tym wymiana butli, posiadam również prawo 

jazdy kat. B. Mam uregulowany stosunek do 

służby wojskowej. Tel. kontaktowy: 0606654230

Młody mężczyzna poszukuje jakiejkolwiek 

pracy od zaraz na terenie Kędzieizyna-Koźla, tel. 

0601474952

Opiekunka z długoletnim stażem i referen

cjami poszukuje dziecka do opieki. Tel. 483 12 

66 po godz. 18.00

Kobieta 25 lat poszukuje pracy od 7 do 15 

na terenie Kędzierzyna-Koźla. Tel. 0600122 263

Nauczyciel języka francuskiego szuka pracy. 
Tel. 483 27 16

www.toyota.pl
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ZAPRASZAMY DO SALONÓW:
AUTORYZOWANA STACJA DEALERSKA TOYOTA KONSEK stacja kontroli pojazdów wszystkich marek

44-263 RYBNIK, ut. Prosta 100, tel. (032) 432 90 40, fax (032) 432 90 66

MIEJSKI ZAKŁAD CMENTARNY
kompleksowe usługi pogrzebowe po nąjniższych cenach

Kędzierzyn-Koźle,

ul. Bałtycka 2 

tel. 483 40 76 (do 15.30) 

483 55 41 (po 15.30)

0602 620 338

wwwfoliaDoSianokiszonki.pl 
teL (085) 65-38-943 KAMIENIARSTWO KRZYŻYK

Jako średniej wielkości przedsiębiorstwo należące do grupy Berger Holding z 12 Spółkami 
córkami rozmieszczonymi na całym świecie, jesteśmy wiodącym producentem metalowych 
elementów precyzyjnych wykonywanych metodą obróbki skrawaniem. Dzięki naszej 
kreatywności i innowacyjności zatrudniamy 1.500 osób, co świadczy o naszym wielkim 
sukcesie. Z uwagi na naszą dalszą ekspansję szukamy do naszego zakładu w Polsce (Firma A. 
Berger Sp. z o.o.), która istnieje od września 2003 następujących pracowników:

Francusko-niemiecka telewizja 
ARTE, w związku z realizacją 

cyklu filmów dokumentalnych 
„Wesela w Europie”, poszukuje 

pary, która bierze ślub w 
drugiej połowie czerwca 2006

Bonifikata na kominki z wystawki 
z salonu przy ul. Kłodnickiej 45

SALON KOMINKÓW

Ustawiacz Maszyn
Technik Maszynowy

Oczekujemy:
• doświadczenia zawodowego w obróbce skrawaniem, przede wszystkim w zakresie 

wielowrzecionowych automatów tokarskich
• wykształcenia technicznego
• otwarcia na nowe doświadczenia
• umiejętności współpracy w grupie
• znajomo: i języka niemieckiego / angielskiego jako dodatkowy atut.

Ofer jemy stałą, atrakcyjną pracę w nowoczesnym zakładzie pracy w młodym 

dynamicznym zespole z możliwościami awansu.
W r. zie potrzeby przeprowadzone będzie intensywne szkolenie w Niemczech.

WARSZTAT SAMOCHODOWY 
ZATRUDNI MECHANIKÓW. 

TEL. O 606 72 99 70

K-Koźle o/Kłodnica
ul. Kłodnicka 45 (były pawilon G.S.) 

Tel. 482-04-76
Tel. kom. 0509 205 713,0606 728 912

Oferty prosimy kierować drogą mailową lub na adres korespondencyjny. 

A.Berger Polska Sp. z o. o.
ul. Przyjaźni 47A, 47-225 Kędzierzyn-Koźle 

tel.: +48 (0)77 4060 700; fax: +48 (0)77 4060 716
erfnail: jdabrowska@aberger.pl

Do oferty prosimy dołączyć oświadczenie: „Oświadczam, że wyrażam zgodę 
na przetwarzanie moich danych osobowych dla potrzeb procesu rekrutacji (zgodnie 
z Ustawą o ochronie danych osobowych z dnia 29.08.1997 r. t.j. Dz. U. z 2002 r. Nr 101, 
poz. 926,zezm.)".

Praca w Holandii na 

halach dla mężczyzn.

Wymagany 

paszport UE. 

Telefon 077/474 10 71,

474 10 72, 

0 509 932 587

GRANIT 
SJENIT 
MARMUR 
AGLOMARMUR

GROBOWCE 
NAGROBKI 
KOMINKI 
PARAPETY 
SCHODY

47-206 Kędzierzyn-Koźle (os. Kłodnica)
ul. Gierymskiego 1 

tel. dom. (482-38-92)

biuro - ekspozycja: ul. Wandy (przedłużenie Kasztanowej)
Tel./fax (077) 482-58-03, Tel. kom. 0602-651-479

http://www.toyota.pl
wwwfoliaDoSianokiszonki.pl
mailto:jdabrowska@aberger.pl
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Szanty w czasach popkultury

Między tradycją a komercją
Wystawa w DK Koźle

Jeszcze w drodze
Osiemnasty już rok słucha
my szant w Kędzierzynie- 
Kożlu. W ostatnich latach nie 
tylko zresztą podczas „Szan- 
tek”. „Dni Miasta”, „Sobót
ka nad Odrą”, finał spływu 
„pływadeł” z Raciborza do 
Koźla - wszędzie tam obec
ne były zespoły grające 
żeglarską muzykę.

„Skąd się to wzięło?” - może spy
tać niejeden czytelnik. Do niewta
jemniczonych w piękno tej muzyki 
kierujemy zatem kilka słów wyja
śnienia.

Trochę historii
Szanty pojawiły się w Polsce 

przed około trzydziestu laty. W la
tach 70. i 80. były niszową rozrywką 
żeglarzy, w ostatniej dekadzie ubie
głego wieku przeniknęły do po
wszechnej świadomości, także za 
sprawą telewizji. Co istotne, był to 
również okres największej świetności 
naszych „Szantek”. Organizowana od 
1989 roku impreza „na moment” zy
skała nawet rangę międzynarodową, 
wraz z przyjazdem holenderskich ze
społów Windkracht Tien i Pig Meat 
oraz francuskiego Long John Silver.

Obecne stulecie włącza zaś szanty 
w skład nowej mody, czyli dubbingu. 
Szanty grane w popularnych klubach 
są już normą w Warszawie, Krako
wie, Łodzi, Wrocławiu... Nam zaś naj
bliżej jest do gliwickiej „Latami”.

Jak każda muzyka, tak i ta ma 
swoje gwiazdy. W Polsce na samym 
szczycie znajdują się od lat Cztery 
Refy i Stare Dzwony. Kariera obu ze
społów trwa już ponad dwie dekady, 
wzorują się na nich całe zastępy 
młodszych wykonawców.

Powyższe rozważania nie udzie
lają odpowiedzi na proste, choć za
sadnicze pytanie: skąd bierze się po
pularność tej muzyki? Z samej swej 
natury przecież surowej, często nie
malże prymitywnej. Otóż po części 
stąd, że dziś prawdziwe szanty sta
nowią zaledwie ułamek tego, co po
wszechnie się tym mianem określa.

Szanty - co to 
takiego?
Podstawowym znaczeniem termi

nu jest bowiem „marynarska pieśń 
pracy zespołowej”. Mówiąc bardziej 
obrazowo, jest to utwór, w którym 
szantymen (przodownik chóru) into
nował pojedynczy werset (czasem 
zwrotkę), a odpowiadała mu pokrzy
kiem pracująca grupa marynarzy. 
Szanta pomagała w stawianiu żagli, 
wyciąganiu kotwicy i rybackich sieci 
na wielkich żaglowcach, nadając tem
po i rytm pracy załogi. Nigdy jednak

Co jeszcze
Miniony weekend upłynął w 

muzycznym klimacie. Tym ra
zem w dwóch pubach w mieście 
gościli ze swoją muzyką znani 
już lokalnej publiczności arty
ści.

• W pubie „Pod Lwami” zagrał ze

spół Why Not. Goście lokalu mo

nie towarzyszyła marynarzom w 
czasie wolnym, ani też na lądzie. 
Wówczas śpiewano pieśni czasu 
wolnego, czyli morskie ballady. Prze
ciętny słuchacz dziś jednak nazywa 
szantami zwykle obydwa te trady
cyjne gatunki. I sporo nietradycyj- 
nych zresztą także.

Polacy zawsze byli rozśpiewanym 
narodem. W połączeniu z tematyką 
spod znaku wiatru i wody zaowoco
wało to typowo polskim fenomenem,
czyli tzw. piosenkami żeglarskimi. 
Często inspirowanymi oryginalnymi 
utworami morskimi, ale także pio
senką turystyczną czy poetycką. Do 
mistrzów tego rodzaju muzyki należą 
tacy wykonawcy jak Jerzy Poręb
ski („Gdzie ta keja?”), Andrzej 
Korycki („Byle dalej”, „Fale”) 
czy Ryszard Muzaj (w tym 
roku na „Szantkach” nieste
ty nieobecny), również 
wielce w naszym mie
ście popularna grupa 
Zejman i Garkum- 
pel.

Niewielu 
oburza się, 
widząc słowo 
„szanty”, 
widniejące

na nagraniach choćby Andrzeja Ko
ryckiego (wykonującego w istocie 
własne kompozycje do tekstów głów
nie zaprzyjaźnionego poety Jacka 
Chmielewskiego). Poziom tej muzy
ki na dalszy plan spycha dywagacje 
dotyczące nadawanych jej etykietek. 
Twórczość kilku innych grup, z folk- 
rockową Orkiestrą Dni Naszych na 
czele, budzi już dużo większe kon
trowersje. Przykład tego ostatniego 
zespołu pokazuje, że czasami do włą
czenia w obręb tzw. szant wystarcza 
jedynie parę nawiązań do żeglarstwa 
w tekstach utworów. Nic więc dziw
nego, że Jerzy Rogacki, lider Czte
rech Refów, od lat walczący z komer
cjalizacją szantowej muzyki, stwier
dził w jednym z wywiadów: „Na ha
sło „szanty” dostaję wysypki”.

Szanty po polsku
„Popularność szant w Polsce jest 

niesamowitym, wspaniałym unika
tem. Nigdzie indziej na świecie tylu 
młodych żeglarzy tak dobrze nie 
bawi się przy tego rodzaju muzyce” 
- pisał kilka lat temu na łamach „Rej
su” Anglik Andrew Goltz. „Jeśli ktoś 
u nas śpiewa szanty, odbywa się to 
przeważnie w jakimś ponurym pubie, 
a słuchaczami jest dziesięciu broda

gli usłyszeć jazzowo-rockową 

mieszankę.

• W pubie „Pod Papugami” z utwo

rami z repertuaru Stinga, Bana

szak, Bohemy zagościli Kasia 

Patrzałek i Damian Surow.

• W minionym tygodniu nie zabra

kło w mieście akcentów kobie

tych, pijanych staruszków. Na naj
większych festiwalach morskich, ta
kich jak „Intemational Festival of the 
Sea”, pod sceną stoi tylko 20 osób”.

Dlaczego tak się dzieje? Otóż w 
Anglii szanty śpiewa się bez żadnych 
innowacji, w sposób bardzo tradycyj
ny, wręcz surowy. U nas w taki spo
sób grają nieliczni. W Polsce szanty 
śpiewano już na rockowo, popowo, 
hiphopowo... Znani wykonawcy po
rzucali szanty dla ogólnopolskiej ka
riery (jak Tonam i Synowie, zdobyw

cy II miejsca w 
konkursie „Debiu
tów” na opolskim 
festiwalu w 1995 
r.). Znakomite 

Perły i Łotry nagra
ły nawet płytę z... 
częściami stałymi 
mszy świętej. Jak 
zatem widać, po
toczne znaczenie 
słowa „szanty” 
daleko odbiegło 
od słownikowe
go, a określany 
tym mianem ga
tunek w istocie 
stał się muzycz
nym workiem 
bez dna. Może 
w tym tkwi wła
śnie sekret jego 
popularności - 
każdy tu może 
znaleźć coś dla 
siebie.

Ale, jak to w 
kulturze popularnej bywa, obok 
szant klasycznych oraz dobrej klasy 
piosenki żeglarskiej mamy do czynie
nia ze sporą ilością muzycznego 
przeciętniactwa, nierzadko tandety. 
„Sprawa odpowiedniego modelu i 
charakteru imprezy to sprawa organi
zatora, który „ma zawsze rację” i za 
nią odpowiada. Festiwali i koncertów 
jest naprawdę dużo. Nie wszyscy 
wykonawcy muszą występować 
wszędzie” - twierdzi Jerzy Rogacki. 
I ma całkowitą rację.

Przegląd „Szantki” dostarczał 
przez lata muzycznych wrażeń naj
wyższych lotów. W jego programie 
tradycyjne szanty nigdy nie uległy 
marginalizacji. Z pewnością nie 
życzyłaby sobie tego publiczność, w 
większości wyrobiona i ceniąca klasy
kę.

Natomiast problemem „Szantek” 
staje się dziś coś zupełnie innego. 
Gdy impreza powoli zyskuje należ
ne jej miejsce na ogólnopolskiej scenie 
(niedawno opowiadał o niej kilkuty
sięcznej publiczności Szant we Wro
cławiu znakomity Marek Szurawski), 
sama z roku na rok staje się skrom
niejsza, a także coraz bardziej prze
widywalna.

Michał NOWAK

cych. Wszak środa była Dniem 

Kobiet. Z tej okazji puby „Pod 

Lwami”, „Pod Papugami” oraz 

klub „lnvestor” przygotowały ka- 

raoke oraz różne niespodzianki. 

Oby więcej takich świąt dobrej 

zabawy.

KOT

Wyobraźnia i natura to dwa źró
dła, z których czerpią inspirację 
Elwira Szewczyk i Violetta Siedla- 
czek. Prace obu dziewczyn moż
na oglądać na wystawie w koziel
skim domu kultury.

Krajobraz Elwiry Szewczyk to jedna z prac, jakie można zobaczyć w 
domu kultury w Koźlu. Praca pochodzi z wystawy Elwiry i jej koleżanki 
Violetty Siedlaczek.

Otwarta w środę wystawa prezentuje 
cały dorobek twórczy dwóch gimnazja- 
listek. Choć autorki prac są młodymi 
osobami, to jest on dosyć duży. W cza
sie otwarcia całości nastroju, jaki stwo
rzyły dziewczyny, dopełniły piosenki w 
wykonaniu dziewcząt z kozielskiego 
Studia Piosenki. Towarzyszył im Darek 
Żaczek, sprawiając, że wernisaż uzyskał 
łagodny, nastrojowy klimat.

W galerii domu kultury w Koźlu do 
końca miesiąca będzie można oglądać 
ich prace, które pokazują dwie różne 
drogi twórcze. Elwira Szewczyk lubi 
malować i rysować to, co ją otacza. Jej 
prace pokazują krajobrazy, martwe na-

Spotkanie w MBP

Kochana babcia
Ciepły i serdeczny charakter mia
ło biblioteczne spotkanie z pi
sarką i autorką książek dla dzie
ci, Karoliną Kusek. Pisarka pre
zentowała nowy zbiór wierszy dla 
dzieci „Moje Krajobrazy”.

Karolina Kusek jest autorką zbiorów 
poezji dla dzieci: „Słonecznikowe smut
ki”, „Na ziemi i wyżej”, „Z babcią za 
rękę”, „Pod parasolem nieba”, oraz 
opowiadań dla nich. Jej wiersze są dru
kowane w wielu podręcznikach szkol
nych, w antologiach poezji dla dzieci 
szkół podstawowych, w podręcznikach 
dla nauczycieli. Na spotkaniu z młody

IV edycja Turnieju Jednego Wiersza
Dla tych, co tworzą wiersze

Miejska Biblioteka Publiczna w 
Kędzierzynie-Koźlu zaprasza 
wszystkich młodych ludzi piszących 
wiersze, z terenu miasta i okolic, do 
udziału w IV edycji Turnieju Jednego 
Wiersza.

Zainteresowanych prosi się o nade
słanie trzech wybranych wierszy 
pocztą elektroniczną: promo- 
cia@mbp.kk.pl, bądź na adres MBP, 
Rynek 3,47-200 Kędzierzyn - Koźle 
w terminie do 27.03.2006 r. 

tury. Tworzy, odkąd pamięta. Odkąd, 
jak mówi, pojawił się talent. Ta pasja 
towarzyszy jej przez cały czas. Naj
chętniej maluje akwarelą lub rysuje pa
stelami. Często sięga też po fotografie, 
z których przenosi na papier egzo
tyczne krajobrazy.

Violetta Siedlaczek woli rysować z 
wyobraźni. Kiedy w jej głowie pojawiają 
się obrazy, zaczyna rysować tajemnicze 
kobiety w towarzystwie egzotycznych 
zwierząt. Uczęszcza na zajęcia do ogni
ska artystycznego, gdzie nauczyła się 
oglądać naturę. Niedawno powstał jej 
pierwszy obraz olejny ukazujący krajo
braz.

Przed dziewczynami jeszcze długa 
droga. Na razie chodzą do gimnazjum, 
a w wolnych chwilach tworzą. Są prze
konane, że tej pasji wystarczy na dalszą 
drogę.

Katarzyna OSTROWSKA

mi czytelnikami opowiadała o najnow
szym dwujęzycznym tomiku wierszy 
„Moje Krajobrazy. Maine Landscha- 
ften”.

Swoim wierszom z tomu, gdzie zna
leźć można utwory po polsku i niemiec
ku, nadała „babciowy” charakter. Pisze 
o pięknie świata, o radości bycia z wnu
kami, o sprawach ważnych i zwyczaj
nych. Takie też było biblioteczne spo
tkanie, gdzie dzieci rozmawiały z au
torką o tym, co im i jej bliskie, co dla 
nich ważne. Na ten właśnie moment 
Karolina Kusek stała się babcią, ciepłą 
i serdeczną, kędzierzyńskich dzieci.

KOT

Autorzy, których teksty zakwali
fikują się do prezentacji, zostaną po
wiadomieni telefonicznie. Dlatego 
prosi się, aby twórcy przesyłający 
teksty napisali parę słów o sobie, jak 
również podali numer telefonu lub 
adres e-mail.

Prezentacje kędzierzyńsko-koziel- 
skich twórców odbędą się 20 kwiet
nia o godz. 17.30 w Miejskiej Biblio
tece Publicznej, Rynek 3.

KOT

mailto:promo-cia@mbp.kk.pl
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Koncert muzyki celtyckiej

Niezapomniana wędrówka
CZWARTEK 16 MARCA

. Spotkanie z Martą Fox ■ promocja 
książki „Św. Rito od rzeczy niemożli

wych", MBP filia nr 5. ul. Damrota 32, 

początek godz. 18.00

PIĄTEK 17 MARCA
. Wernisaż „110 lat Koźla zatrzyma

ne w kadrze”, kozielska Basztą, po
czątek godz. 17.00

. Szantki 2006: Konkurs Piosenki 
Szantowej, dom kultury w Koźlu, ul. 
Skarbowa 10, początek godz. 17.00, 

wstęp wolny

- „Wieczór poezji rosyjskiej w pubie 
Pod Papugami”. Wystąpią Domi
nika Żukowska i Andrzej Korycki, 
„Pod Papugami”, początek godz. 

20.00, wstęp 15 zł

SOBOTA 18 MARCA
. Szantki 2006: Wieczór poezji morskiej 

„W rejsie ku wyspom spokoju i łagod

ności”, koncert nocny „Czy toń spo

kojna czy huczą fale...’’. Zagrają Zej- 

man i Garkumpel, Stare Dzwony, dom 

kultury w Koźlu, ul. Skarbowa 10, 

początek godz. 18.00, bilet 40 zł

. Karaoke w pubie „Pod Papugami”, 
początek godz. 21.00, wstęp 5 zł

WYSTAWY
• Wystawa „110 lat Koźla zatrzyma

ne w kadrze”, kozielska Baszta, ul. 
Kraszewskiego 5a

• Wystawa „Słowo w stronę rzeki” 
w „Galerii z Książką w Tle” w MBP w 
Koźlu, Rynek 3

. Wystawa Basf Bobek w galerii biblio
teki szkolnej II LO

. Wystawa prac Elwiry Szewczyk i 
Violetty Siedlaczek, dom kultury w 
Koźlu, ul. Skarbowa 10

• Wystawa poplenerowa „Paczków 
2005”, od 16 lutego do 31 marca w filii 

nr 5 MBP, ul. Damrota 32

KOT

To był niezapomniany wie
czór dla wszystkich, którzy 
przyszli do kina „Chemik”, 
aby dać się zabrać w podróż 
szlakiem Celtów. W tę pod
róż zabrali słuchaczy człon
kowie zespołu The Brian 
McCombe Band. Dla nich 
Kędzierzyn był niezapomnia
nym początkiem trasy po 
Polsce.

The Brian McCombe Band dał niezapomniany koncert

- To był fantastyczny koncert - 
powiedzieli rozentuzjazmowani 
muzycy po zejściu ze sceny.

Jeszcze w piątek grali koncert we 
Francji, w sobotę wsiedli w samolot 
i dotarli na koncert do Kędzierzyna.

Na scenę weszli bardzo zmęczeni, 
lecz wystarczyło parę minut, aby 
muzyka zespołu uwiodła wszyst
kich. Zespół The Brian McCombe 
Band zabrał wszystkich w muzyczną 
podróż po Irlandii, Bretanii i Szkocji. 
Przewodnikiem w tej podróży był 
Brian McCombe. Jego głos tworzył 
niezwykły klimat starych pieśni. 
Czy był to, jak twierdzi jeden z kry
tyków, głos niezapomniany? Dla nie
których na pewno. I na pewno był to 
głos, dla którego nie ma granic.

- Teraz jestem zadowolony ze 
swojego głosu. Przez łata nad 
nim pracowałem - powiedział wo
kalista i lider zespołu. - Mam bar
dzo mocny głos, w zasadzie roc
kowy, więc trochę czasu mi zaję

ło, zanim opanowałem go jak in
strument.

Całości dopełniali instrumentali
ści: Dominique Trichet na skrzyp
cach, Laurent Guillouzic na gitarze 
akustycznej, Sylvian Duthille na 
keyboardzie oraz David Hopkins na 
instrumentach perkusyjnych. Lider 
zespołu przygrywał na dudach i fle
cie.

Muzycy przylecieli do nas z 
Bretanii, krainy Celtów. Właśnie w 
tej mało znanej (podobnie jak Pol

ska - zauważył Brian 
McCombe) krainie 
znaleźli swoje miejsce 
do życia, mieszkania i 
tworzenia.

Z tego regionu po
chodziły trzy trady
cyjne pieśni wykona
ne w czasie koncertu. 
Pozostałe utwory są 
kompozycjami muzy
ków. Całość to osa
dzona w korzeniach 
muzyki celtyckiej i ir
landzkiej mieszanka, 
która przypadła do 
gustu kędzierzyńskiej 
publiczności. Wszy
scy dali się ponieść 
emocjom, oklaskami 
wyrażając swoje 
uznanie. Reakcja pu
bliczności była miłym 
zaskoczeniem dla mu
zyków.

- Wspaniała publiczność - po
wiedzieli po koncercie. - Nie wie
my, czy jeszcze taką spotkamy w 
swojej podróży.

Tekst i foto: 
Katarzyna OSTROWSKA

Wywiad
Mamy 
otwarte 
umysły

Z wokalistą ze
społu The Brian 
McCombe Band, 
człowiekiem o 
niezapomnia
nym głosie, roz

mawiamy tuż po koncercie w Kę- 
dzierzynie-Kożlu.

- Dziś przylecieliście do Polski, 
prosto na koncert do Kędzierzyna. 
Zapewne jesteście zmęczeni?

- Byliśmy bardzo, ale wystarczyło 
wejść na scenę, by dostać ogromną 
dawkę energii. To był wspaniały kon
cert przed fantastyczną publicznością.

- Pierwszy raz gracie w Polsce?
- Nie. To nasza druga wizyta. Bar

dzo nam się tu podoba. Nie w sensie 
miejsc, bo tych nie widzieliśmy wiele. 
Co najwyżej z okna busu. Ale ludzie w 
Polsce są wspaniali, serdeczni, gościn
ni. Widzę bardzo wiele podobieństw 
między Polakami a Bretończykami.

- Utwory, które zagraliście, to 
tradycyjne utwory celtyckie?

- Trzy pieśni to utwory celtyckie 
pochodzące z magicznej francuskiej 
Bretanii. Jedną z nich lubię szczegól
nie: o nieszczęśliwie zakochanej kobie
cie, która potrafiła czerpać z miłości 
siłę. Pozostałe piszemy ja i Laurent.

- Są to jednak utwory muzycz
nie sięgające do korzeni muzyki 
celtyckiej?

- Tak, ale nie jest to tradycyjna 
muzyka. Mamy otwarte umysły i 
dlatego przekraczamy granice.

KOT

ODCINEK 1
Ben has a dream - Sen Bena

ODCINEK 4
Ben in the supermarket - Ben w supermarkecie

ODCINEK 3
Ben babysits, czyli Ben opiekunką do dziecka

ODCINEK 2
Ben visits grandma - Ben odwiedza swoją babcię

Hi, how are you?
Cześć, jak się masz7
Fine, thanks, how are you?
Świetnie, dzięki, a ty jak się masz?
g:. thanks.
W ponh Jku, dziękuję.
Very well, u.cnk you.
Bardzo dobrze, u. akuję.
The birds are singmg. Ptaki śpiewają.
The sun is rising. - Słońce . ^taje.
Ben is waking up. - Ben się buuz!
What a pity. - Jaka szkoda.
It was only a dream. - To był tylko sen.
Are you ready for the recording?
Jesteś gotowy do nagrywania?
Are you ready to go / to order / to work?
Jesteś gotowy do wyjścia / do złożenia zamówienia i do pracy?

Podaj mi moje okulary 
moją herbatkę 
moje tabletki 
mój koc 
coś do picia

Nice to see you. - Milo cię widzieć.
Give me my glasses

my tea 
my pills 
my blanket
something to drink

Here you are. - Proszę bardzo. 
My God, again? - O Boże, znowu?
Ben is happy. - Ben jest szczęśliwy
Grandma's having a nap. - Babcia ucina sobie drzemkę. 
Grandma's sleeping - Babcia śpi.
Please, be quiet. - Proszę, bądź cicho. 
What did you say? - Co powiedziałeś?
■'hat did you buy / see / do / find’

Co kupiłeś / zobaczyłeś i zrobiłeś / znalazłeś?

I must go to the supermarket. 
Muszę iść do supermarketu.
I must buy bread. - Musze kupić chleb.
Let's go1- Chodźmy.
Let’s think.- Pomyślmy. 
Let's say. - Powiedzmy.
Let's play.- Zagrajmy.
Let’s eat.- Zjedzmy. 
let's meet tomorrow! - Spotkajmy się jutro! 
Butler - masło, milk • mleko 
bread - chleb, eggs - jajka 
chocolate cakes - ciasteczka czekoladowe 
vegetarian sausages ■ kiełbaski wegetariańskie 
OK, thats all - to już wszystko

Are you hungry / thirsty / bored / sleepy? 
Jesteś głodna/ spragniona / znudzona/ śpiąca? 
What's the matter’ - Co się stało7 Co się dzieje?
Why are you sad? - Dlaczego jesteś smutna? 
What do you want to do then?
Co chcesz robić w takim razie?
I want to eat a sandwich, because Fm hungry.
Chcę zjeść kanapkę, bo jestem głodna
I want to drink some cocoa, because Fm thirsty. 
Chcę napić się kakao, bo chce mi się pić.
Fm sad, because I miss my mom and dad. 
Jestem smutna, bo tęsknię za mamą i tatą.
Fm bored because you are a lousy babysitter!
Jestem znudzona, ponieważ jesteś kiepską opiekunką!
I want to eat / drink / watch TV / go to bed 
Chcę jeść / pić / oglądać telewizję / iść do łóżka
I don't want to read / dance / sleep 
Nie chcę czytać / tańczyć / spać

ODCINEK 5
Ben on a diet - Ben na diecie

Can I have a cup of coffee, please?
Czy mogę prosić filiżankę kawy?
Can I have some ice cream / a hamburger / a pizza, please?
Czy mogę prosić lody / hamburgera / pizzę? 
i’m eating ice cream. - Jem lody 
Fm dnnking coffee.- Piję kawę
Fm eating a hamburger.- Jem hamburgera
Fm drinking tea.- Piję herbatę 
Anythmg else? ■ Coś jeszcze7 
Yes, please? - Tak, proszę.
No, thanks. - Nie, dziękuję.
What flavour? - Jaki smak?
Chocolate, strawberry and vamlla, please. 
Poproszę czekoladowe, truskawkowe i waniliowe.
Oh, what a lovely day.- Cóż za śliczny dzień!... 
is that really you? - Czy to naprawdę ty? 
How nice to see you! - Jak miło cię widzieć!
What are you doing here? - Co tu robisz?
Would you like some? - Chcialabyś trochę7
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■........  i Środa-czwartek(15-16.03):JANPAWELII15.30,18.00,
20.30

■i Piątek - niedziela (17-19.03): TAJEMNICA BROKEBACK

MOUNTAIN (USA, dramat, od 15 lat, bilet 13 zl) 17.30,20.00 

Poniedziałek (20.03): TAJEMNICA BROKEBACK MOUN
TAIN 16.30,21.00, DKF ZAKOCHANI WIDZĄ SŁONIE (reż. 

DagurKari, bilet 9 zl) 19.00

Wtorek - środa (21-22.03): TAJEMNICA BROKEBACK MOUNTAIN 17.30, 20.00

Tajemnica Brokeback 
Mountain

To nie tylko opowieść o gejach w siodle, ale przede 

wszystkim piękny film o miłości. Jego bohaterami 

są młodzi mężczyźni, którzy poznają się w czasie 

pracy przy wypasie owiec. Zatrudnienie znajdują u 

wzgórza Brokeback Mountain. Pozostawieni sami 

sobie na wiele miesięcy, budują uczucie, które trwać 

będzie przez następne dwadzieścia lat. Aby móc 

normalnie żyć w amerykańskim społeczeństwie, 

uczucie to muszą ukrywać.

Za tę historię Ang Lee został nagrodzony tego

rocznym Oscarem za reżyserię. Niestety, film nie zdobył najważniejszej nagrody 

Amerykańskiej Akademii Filmowej, przegrywając z gorszym, moim zdaniem, „Miastem

gniewu". Ale nie ma się co dziwić, zwłaszcza że twórcy mieli problem ze zrobieniem 

filmu. 0 jego powstanie walczyli przez osiem lat. Większość hollywoodzkich wytwórni 

nie chciała dać pieniędzy na film, który ich zdaniem, miał zniszczyć legendę dawnych 

amerykańskich superbohaterów w kapeluszach. Na szczęście film powstał i nie ma w 

nim nic, co uderza w Johna Wayna i jego kolegów, klasyków westernu. „Tajemnica..." 

uderza jednak w obecny nie tylko w USA fałsz i nietolerancję.

„Tajemnica Brokeback Mountain” w kinie „Chemik” od 17 marca.

WAW

Dla naszych czytelników mamy 5 zaproszeń do kina Chemik. Aby je otrzymać 

należy przyjść do naszej redakcji z aktualnym numerem 

"Gazety Loklanej" w środę o godzinie 14.30



CYTAT TYGODNIA

Edward Rydzewski: - Tego

roczna impreza była wyjątkowo 

mocno obsadzona. Wszyscy 

przygotowują się do halowych 

mistrzostw świata, które odbędą 

się w Austrii.

Grzegorz 
ŁABAJ

Lokalne 
podwórko

SIATKÓWKA: Ekstraklasa

Rozerwani przez Jastrzębie
Czas na 

pozytywną 
promocję

No i znowu nasze piękne nad- i 
odrzańskie miasto zasłynie w całej 
Polsce dzięki siatkówce. Nie chodzi i 
tu o niechlubny rekord ośmiu ligo- : 
wych porażek z rzędu Mostostalu, 
jak mogliby sądzić niektórzy złośliw
cy. Tym razem będzie to powód do 
dumy. Kędzierzyn-Koźle otrzymał 
prawo organizacji finałowego turnie
ju mistrzostw Polski w kategorii ju
niorów.

Jeszcze kilkanaście dni temu nie 
wiadomo było, które z miast będzie 
gościło osiem najlepszych drużyn 
młodzieżowych w kraju. O organiza
cję finału starały się między innymi: 
Częstochowa, Olsztyn i Warszawa. 
Najwięcej szans dawano jednak Kę
dzierzynowi, gdyż w pozostałych ( 
miejscowościach odbyły się już wcze- I 
śniej turnieje eliminacyjne.

Niestety, sam Miejski Międzysz- | 
kolny Klub Sportowy nie był w sta- | 
nie podołać organizacyjnym trudom. 
Nic w tym dziwnego. To instytucja 
powołana do szkolenia młodych 
sportowców, a nie do organizowania 
imprez. Skromny budżet wystarcza I 
poszczególnym sekcjom na opłacenie 
trenerów, zakup sprzętu czy wyjaz
dy na zawody. Jak przyznają niektó
rzy szkoleniowcy, czasem taniej jest 
wyjechać na zawody do innego mia
sta, niż podobną imprezę organizo
wać u siebie. Dlatego sam MMKS nie 
mógłby zorganizować ogólnopolskie- | 
go turnieju. Przecież tylko wynajęcie 
hali w Azotach to kilka tysięcy zło
tych za dzień.

Na szczęście turniejem zaintereso
wał się prezes Mostostalu. Dla Kazi
mierza Pietrzyka to szansa na ścią
gnięcie do naszego klubu kilku obiecu
jących zawodników. Do komitetu or
ganizacyjnego włączyli się też włoda
rze miasta. To przecież świetna pro
mocja Kędzierzyna-Koźla, o którym, 
co prawda, głośno ostatnio w ogólno- j 
polskich mediach, ale za sprawą kon- 
trolerów-bandytów. A to chyba nie 
powód do dumy.

Liczę więc, że będzie to jedna z naj
większych imprez sportowych 
ostatnich lat zorganizowanych w na
szym mieście. Oby tylko jeszcze 
młodzi siatkarze MMKS-u zdobyli 
jakiś medal. Wtedy wszyscy powin- | 
ni być zadowoleni.

Starcie Jastrzębskiego Wę
gla z Mostostalem-Azoty w 
pierwszej rundzie play-off 
był jak morski pojedynek 
pancernika z kanonierką. W 
pierwszym meczu gospoda
rze wprost zmiażdżyli rywa
li. W drugim kędzierzynianie 
walczyli, ale nie wystarczyło 
to nawet do wygrania seta.

Jastrzębski Węgiel - Mostostal- 
Azoty Kędzierzyn-Koźle 3:0 (14, 
19, 15) i 3:0 (21, 19, 18)

Jastrzębie: Bednaruk, Szymański, 
Stefanov, Konstantinov, Pliński, Ka- 
dziewicz, Rusek (libero) - Wika.

Motostal: Zapletal, Gromadowski, 
Domonik, Kmet, Olejniczak, Sopko, 
Musielak (libero) - Vartovnik, Kurek, 
Kozłowski, Januszkiewicz, Serafin.

O przebiegu sobotniego pojedynku 
zdecydowała zagrywka. Gospodarze 
rozbili mostostalowców, serwując im 
17 asów. To wystarczyło do zwycię-

POZOSTAŁE WYNIKI PLAY-OFF:
Skra Bełchatów • Gwardia Wrocław 2:3 

(-32,15,21,-30,-13)13:0(19,20,21). 

Wkręt-Met AZS Częstochowa - Poli

technika Warszawa 3:2 (-23,19,14,- 

18,11) i 3:2 (-16,22,21,-23,12)

PZU AZS Olsztyn - Resovia Rzeszów 

3:0(19,17, 21) i 3:0 (21,18,22) 

SIATKÓWKA: Rozgrywki juniorów

własną publicznością
MMKS Kędzierzyn-Koźle otrzymał prawo orga
nizacji finałowego turnieju o mistrzostwo Pol
ski siatkarzy w kategorii juniorów. To oznacza, 
że do naszego miasta przyjedzie osiem najlep
szych młodzieżowych ekip w kraju.

Siatkarze MMKS-u Mostostal w drodze do finału rozegrali 
dwa turnieje eliminacyjne. W ćwierćfinałach lepsi od pod
opiecznych Rolanda Dembończyka i Andrzeja Gąsiora okazali 
się tylko zawodnicy Delie Polu Częstochowa. Z kolei na tur
nieju półfinałowym w Rzeszowie nasz zespół był już najlep
szy.

W finałach wystąpi osiem drużyn, które w pierwszej fazie 
rozgrywek podzielone zostały na dwie grupy. Potem najlepsi 
powalczą o medale. Mecze grupowe rozegrane zostaną w hali 
przy al. Jana Pawła II, natomiast finały odbędą się w hali Azo
ty-

stwa. Ajeśli do tego doło
żyć szczelny blok Ja
strzębia oraz szalejących 
na skrzydłach Grzegorza 
Szymańskiego i Plamenta 
Konstantinova, to wyso
kie zwycięstwo miejsco
wych wcale nie dziwi.

W rewanżu było 
znacznie lepiej. To kę
dzierzynianie ryzyko
wali zagrywkę, często 
posyłając asy serwiso
we. Niestety, wciąż nie 
w pełnej dyspozycji jest 
Marcel Gromadowski, 
który zmaga się z kon
tuzją. Ciężar gry w ataku 
wziął więc na siebie Ar
kadiusz Olejniczak, po 
którym widać było, że 
wreszcie jest w swoim 
żywiole. Zawodnik ten 
uwielbia walkę na siatce, 
a przez trenera Drzyzgę 
ustawiany był na libero. 
I choć sam Olejniczak 
wielokrotnie podkreślał, 
że będzie grał na każdej 
pozycji, byle tylko po
móc drużynie, to wiado
mo, że na libero nie czuł się dobrze.

Ambicje Olejniczaka i jego kolegów 
z drużyny nie wystarczyły jednak na 
pokonanie Jastrzębskiego Węgla. Kie
dy tylko prowadzenie gospodarzy

Blok Jastrzębskiego Węgla był nie do przejścia

było zagrożone, Jakub Bednaruk kie
rował piłki do Szymańskiego i Kon- 
stantinova, a ci niemiłosiernie punk
towali nasz zespół.

Rewanż już w najbliższy weekend 

PROGRAM TURNIEJU:
22 marca (środa)

godz. 10.00 Delie Pol Norwid Częstochowa - MKS Andry

chów

godz. 12.00 Joker Pila - Skra Bełchatów

godz. 15.00 Metro Warszawa- AZS Olsztyn 

godz. 18.00 GTPS Gorzów Wielkopolski - MMKS Mosto

stal Kędzierzyn-Koźle

23 marca (czwartek)
godz. 10.00 MKS Andrychów ■ Skra Bełchatów

godz. 12.00 Delie Pol Częstochowa - Joker Piła 

godz. 16.00 AZS Olsztyn - MMKS Mostostal

godz. 18.00 Metro Warszawa - GTPS Gorzów Wielkopolski

24 marca (piątek)
godz. 10.00 Joker Piła - MKS Andrychów

godz. 12.00 Skra Bełchatów - Delie Pol Częstochowa 

godz. 16.00 GTPS Gorzów Wielkopolski - AZS Olsztyn 

godz. 18.00 MMKS Mostostal - Metro Warszawa

25 marca (sobota)
godz. 10.00 III zespół z grupy A - IV zespół z grupy B 

godz. 12.00 IV zespół z grupy A - III zespól z grupy B 

godz. 16.001 zespół z grupy A - II zespół z grupy B 

godz. 18.00 II zespół z grupy A -1 zespół z grupy B

26 marca (niedziela)
godz. 10.00 mecz o VII miejsce

godz. 12.00 mecz o V miejsce

godz. 14.00 mecz o III miejsce

godz. 16.00 mecz o I miejsce

w Kędzierzynie-Koźlu. Jeśli trójko
lorowi wygrają dwa mecze, piąte de
cydujące spotkanie odbędzie się w 
Jastrzębiu.

Tekst i foto: Grzegorz ŁABAJ

TENIS STOŁOWY:
Licealiada

Tuż za 
podium

Na najmniej łubianym przez spor
towców miejscu, czyli tuż za po
dium, zakończył udział w tenisowej 
licealiadzie Mateusz Albrecht z Ze
społu Szkół nr 4 w Kędzierzynie- 
Koźlu. Podczas finału wojewódzkie
go szkół średnich podopieczny Wito- 
sława Iwanejki uplasował się na 
czwartym miejscu. Dla Mateusza, 
który jest uczniem pierwszej klasy, 
był to debiut w tego typu imprezie. 
Zawodnik ten na co dzień trenuje w 
Odrze Kędzierzyn-Koźle.

Ł
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Ruszyły zapisy drużyn

Lokalna liga koszykówki
Wszystkich miłośników koszy

kówki zapraszamy do udziału w roz
grywkach lokalnej ligi koszykówki, 
którą organizuje Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji. Zgłoszenia drużyn 
wraz z imienną listą zawodników 
przyjmowane będą do 25 marca 
przez Jana Węgrzyna w gimnazjum

FUTSAL: Turniej w Cisku

Niegościnni
gospodarze

Cisecka Victoria zorganizowała ko- 
lejny halowy turniej piłkarski, tym 
razem juniorów. W finale spotkały się 
dwie drużyny gospodarzy. Pierwsza 
drużyna pokonała drugą4:2.

W turnieju wzięły także udział Vic- 
toria Łany, Odra Bierawa, LZS Ko- 
bylice i Śląsk Reńska Wieś. Mecze 
rozgrywano w dwóch grupach, 2 x 
12,5 min.

Grupa I: Cisek I - Łany 4:3, Łany 
- Reńska Wieś 9:3, Cisek I - Reńska

TENIS STOŁOWY: Półfinał mistrzostw LZS

Strzelce kobietami stoją
W ciseckiej hali sportowej 
odbył się półfinał mistrzostw 
województwa LZS w tenisie 
stołowym. Wystartowało w 
nim 57 tenisistów z powia
tów Kędzierzyn-Koźle, Ole
sno i Strzelce Opolskie. Za
wody zorganizowało Gminne 
Zrzeszenie LZS w Cisku.

Dziewczęta z gminy Strzelce Opolskie triumtowały w kategoriach junio
rek i seniorek. Stoją od lewej: Joanna Dambiec, Anna Janoszka, Justyna 
Głodowicz i Monika Ostafińska. Ich opiekunem był Bogusław Furman.

W- poszczególnych kategoriach 
zwyciężyli: wśród młodziczek - 1. 
Mirela Pawlik (Polska Cerekiew), 2. 
Agata Komander (Bierawa), 3. Niko- 
la Kaletka (Polska Cerekiew), 4. Ni- 
kolaKochoń (Cisek); młodzików - 1. 
Mateusz Fielhauer (Cisek), 2. Marcin 
Klein, 3. Joachim Komorek, 4. Dawid 
Konieczny (wszyscy Polska Cere
kiew); kadetek - 1. Paulina Rycyrs, 
2. Anna Haronska (obie Cisek); kade
tów - 1. Konrad Wydmuch (Rudni- 

nr 5 oraz Zbigniewa Kubalę w Ze
spole Szkół nr 1. Forma rozgrywek i 
terminarz spotkań uzależniony bę
dzie od liczby drużyn.

Patronat medialny nad imprezą ob
jęła “Gazeta Lokalna”.

Ł

Wieś 6:3. Grupa II: Cisek II - Biera
wa 6:3, Kobylice - Bierawa 6:3, Ci
sek II - Kobylice 3:2.

Zwycięzcy grup awansowali do fi
nału, a zespoły z drugich miejsc gra
ły o III miejsce w turnieju. W tym 
drugim spotkaniu Łany rozgromiły 
Kobylice aż 8:2.

Królem strzelców turnieju został Do
rian Hałas (6 goli), a najlepszym bramka
rzem - Marian Maintok (obaj Łany).

JJ

ki), 2. Rafał Bulik (Cisek), 3. Mateusz 
Kozak, 4. Tobiasz Sawczuk (obaj 
Polska Cerekiew); juniorek - 1. Anna 
Janoszka, 2. Joanna Dambiec (obie 
Strzelce Opolskie), 3. Joanna Donder, 
4. Anna Szymańska (obie Bierawa); 
juniorów - 1. Maciej Twardawa, 2. 
Adam Jaroń (obaj Polska Cerekiew), 
3. Grzegorz Dygnos (Cisek), 4. Mi
rosław Lipczyk (Polska Cerekiew); 
seniorek - 1. Monika Ostafińska, 2.

Justyna Głodowicz (obie Strzelce 
Opolskie); seniorów - 1. Andrzej 
Świerzewski, 2. Krzysztof Sawczuk 
(obaj Polska Cerekiew), 3. Maciej 
Skowroński, 4. Maciej Piasecki (obaj 
Cisek).

Wymienieni zawodnicy zakwalifi
kowali się do finału mistrzostw wo
jewództwa LZS, który odbędzie się 
18 marca w Czepielowicach koło 
Brzegu.

Tekst i foto: JJ

KOSZYKÓWKA: Liga kadetów

Śląskie ekipy za mocne
Miniony weekend był bardzo 
pracowity dla koszykarzy 
MMKS-u. W piątek we wła
snej hali zmierzyli się z AZS- 
em Katowice. W sobotę nasi 
kadeci udali się do stolicy 
Górnego Śląska na mecz z 

drużyną PSP 27.

Walka pod koszami była ostra

MMKS Kędzierzyn-Koźle - AZS 
Katowice 79:88 (20:24, 27:15, 
15:25,17:24)

Koszykarze MMKS-u bardzo 
dobrze rozpoczęli to spotkanie. 
Po pierwszej połowie gospodarze 
prowadzili 47:39. Potem gra się 
wyrównała, a dramat naszej dru
żyny zaczął się w 36. minucie. 
Wtedy to przy stanie 72:72 bo
isko opuścił Jakub Kubala, który 
doznał bolesnego stłuczenia bio
dra. Od tego momentu rywale 
uzyskali kilkupunktową przewa
gę, którą utrzymali do końca me
czu.

BADMINTON: Mistrzostwa miasta

Mistrzowie totek
Rozegrane po raz trzeci mi
strzostwa miasta amatorów 
w badmintonie były takie tyl
ko z nazwy. W większości 
kategorii tryumfowali repre
zentanci UKS-u “15” Kędzie
rzyn-Koźle.

Zawody przeprowadzono w 
trzech kategoriach wiekowych. Po
nadto rozegrano turniej open oraz gry 
podwójne i mieszane.

W rywalizacji dziewcząt do 13 lat 
najlepsza okazała się Marta Jewtuch. 
Druga była Oliwia Niszczy, a trzecia 
Katarzyna Żydek. Wśród chłopców 
w tej samej kategorii wiekowej tryum
fował Miłosz Drobny przed Łuka

MMKS zagrał w składzie (w na
wiasie liczba zdobytych punktów): 
Jakub Kubala (34), Paweł Makowiec
ki (28), Tomasz Jezierny (9), Mate
usz Suwała (4), Eliasz Kubala (2), 
Maciej Burek (2), Michał Kmiecik (0) 
i Mateusz Kruszewski (0).

UKS PSP 27 Katowice - MMKS 
Kędzierzyn-Koźle 90:74 (24:15, 
17:22, 22:15, 27:22)

MMKS przystąpił do tego meczu 
osłabiony. W pierwszej kwarcie w 
ogóle nie zagrał Jakub Kubala, który 
dzień wcześniej został mocno potur
bowany. Zawodnik ten pojawił się 
na parkiecie w drugiej odsłonie i 
znacznie pomógł drużynie, gdyż 
drugą kwartę przyjezdni wygrali 
22:17.

Spotkanie było zacięte do czwartej 
kwarty. Goście powoli odrabiali star
ty i doszli katowiczan na dwa oczka 
(65:67). W tym momencie miejsco
wym pomogli sędziowie. Najpierw 
nie zaliczyli celnego rzutu za trzy 
punkty dla MMKS-u, a w kolejnej 

szem Sudołem i Jakubem Zabłotnym.
W grupie wiekowej od 14 do 25 lat 

wśród kobiet najlepsza była Dagmara 
Parys. Na drugim miejscu udział w mi
strzostwach zakończyła Joanna Koper, 
a trzecia była Aleksandra Bury. W ry
walizacji mężczyzn tryumfował Bar
tosz Suwała. Drugi był Remigiusz Ra
koczy, a trzeci Piotr Borowy.

W najstarszej kategorii wiekowej 
zawodników i zawodniczek powyżej 
25. roku życia kolejność była nastę
pująca: 1. Danuta Harz, 2. Mariola 
Motyka, 3. Elżbieta Brój, a wśród 
mężczyzn: 1. Piotr Szpaczek, 2. 
Krzysztof Szpaczek, 3. Zbigniew 
Czerkawski i Leszek Hajdun.

W turnieju open zwyciężył Paweł 
Kopiczko przed Damianem Brojem i 

akcji nie zareagowali na zagranie nogą 
rywala. W konsekwencji jeden z na
szych protestujących zawodników 
został ukarany przewinieniem tech
nicznym. Od tego momentu gra się 
zaostrzyła. Sam Jakub Kubala był w 
tej części meczu faulowany siedem 
razy.

- Kolejny mecz przegraliśmy w 
końcówce. Chłopcy są w dobrej

formie. Przez trzy kwarty toczą 
wyrównane boje, a potem rywale 
nam odskakują - uważa Zbigniew 
Kubala, trener MMKS-u. - Pociesza
jące jest to, że do drużyny kadetów 
dobrze wprowadzili się młodzicy. 
Grają coraz więcej. Nie boją się 
rywali, a to dobrze rokuje na przy
szły sezon.

W tym meczu punktowali: Jakub 
Kubala (28), Mateusz Suwała (23), 
Tomasz Jezierny (12), Paweł Mako
wiecki (9), Maciej Burek (2), Eliasz 
Kubala (0), Mateusz Kruszewski (0) 
i Michał Kmiecik (0).

Tekst i foto: ŁAG

Rafałem Jaskólskim. W grze podwój
nej wygrała para: Paweł Kopiczko i 
Damian Brój. Drugie miejsce przypa- 
dło Rafałowi Jaskólskiemu i Krzysz
tofowi Szpaczkowi. Na trzecim miej
scu zmagania ukończyły duety: Rafał 
Wiaderek i Dominik Brój oraz Piotr 
Jurek i Dariusz Brój.

Na koniec zawodów rozegrano grę 
mieszaną. Tytuł najlepszego miksta 
przypadł Joannie Koper i Rafałowi 
Jaskólskiemu. Tytuł wicemistrzowski 
wywalczyli Marta Jewtuch i Paweł 
Kopiczko. Trzecie miejsce przypadło 
parom: Danuta Harz i Grzegorz Czer
niak oraz Elżbieta Brój i Józef Faber. 
Sędzią głównym zawodów był Ma
rek Łysakowski.
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PIŁKA NOŻNA: Puchar Polski

Wyjazdowe
PIŁKA NOŻNA: Puchar Polski

Nie strzelisz - stracisz
awanse
W miniony weekend odbyły 
się niektóre mecze Pucha
ru Polski na Opolszczyźnie, 
a awans do dalszych gier 
wywalczyły dwa zespoły z 
naszego powiatu.

Trapiony kłopotami Orzeł Polska 
Cerekiew pojechał na mecz do Babo
rowa i pewnie pokonał tamtejszego 
Cukrownika 6:3. Warto dodać, że był 
to pierwszy mecz Orła w tym roku, 
gdyż drużyna nie rozgrywała sparin
gów, a nawet padały przypuszczenia, 
że nie wystartuje do wiosennej rundy 
rozgrywek ze względu na masowy 
odpływ zawodników. Tymczasem w 
porównaniu z jesienią w Orle zabra
kło tylko Tomasza Browarskiego i

SIATKÓWKA: Mistrzostwa miasta

Co kolejka 
nowy lider
W najciekawszym meczu 
ósmej kolejki siatkarskiej 
ligi amatorów w grupie B 
zmierzyły się drużyny Chło
paków i AKS-u Tom-Kom. 
AKS, który przed dwoma ty
godniami stracił punkty wal
kowerem, pokonał sąsiadów 
z ligowej tabeli 2:1 (25:22, 
23:25, 15:9).

Na fotelu lidera zasiedli tym razem 
siatkarze Chemika, którzy sporo mu- 
sieli namęczyć się, żeby pokonać 
gimnazjalistów z III B. Pierwszego 
seta zgodnie z przewidywaniem wy
soko wygrali chemicy 25:13. W dru
giej partii górą byli zawodnicy z PG 
nr 5, którzy po zaciętej końcówce 
zwyciężyli 25:23. O losach meczu 
zdecydował tie-break, w którym lepsi 
byli chemicy, wygrywając 15:9.

W pozostałych spotkaniach emocję 
były zdecydowanie mniejsze. Ekipa

SIATKÓWKA: Rozgrywki kadetów

Powalczą o półfinał
W piątek (17 marca) siatkarze 

MMKS-u Kędzierzyn-Koźle roz- 
poczną walkę w turnieju ćwierćfina
łowym o mistrzostwo Polski w kate
gorii kadetów. Rywalem naszego ze
społu będą ekipy: Juventuru Wał
brzych, Gwardii Zielona Góra i Delie 
Polu Norwid Częstochowa. Dwa naj
lepsze zespoły awansują do półfina
łów mistrzostw Polski.

Program turnieju:
17 marca (piątek)
godz. 16.00 MMKS Kędzierzyn- 

Koźle - TS Juventur Wałbrzych
godz. 18.00 Gwardia Zielona Góra 

Rafała Drewienkowskiego, którym 
zakończył się okres wypożyczenia, 
oraz Daniela Mochnika i Janusza 
Kownackiego.

Drugi z naszych zespołów grający 
na wyjeździe, LKS Poborszów, poje
chał do lidera okręgówki, Startu Bog- 
danowice. Już do przerwy przewaga 
naszej drużyny była przygniatająca, 
gdyż prowadziła 4:1. W drugiej poło
wie rywale zdobyli co prawda jesz
cze jedną bramkę, ale to piłkarze Po- 
borszowa mogli cieszyć się ze zwy
cięstwa. Po dwa gole dla naszego ze
społu zdobyli Robert Rams i Adam 
Makowski. Victoria Cisek nie grała, 
gdyż Ruch Zdzieszowice nie znalazł 
boiska nadającego się do rozegrania 
meczu.

WAR

JM Car Service w dwóch partiach 
uległa ACK 0:2 (19:25, 18:25). Tota- 
les Amatores nie dali rady drużynie 
Szybkich i wściekłych, z którymi 
przegrali 0:2 (17:25, 16:25). W star-

TABELA GRUPY B
1. Chemik 8 20 14:3
ACK 8 20 14:3
3. Chłopaki 8 19 14:5
4. AKS Tom-Kom 8 17 13:5
5. PG nr 5 III B 8 14 11:8
6. ACK I 8 14 10:7
7. Insbud Polimer 8 12 9:9
8. ED-MAR 8 9 6:10
9. Szybcy i Wściekli 8 8 6:12
10. TNT Volley 8 7 5:12
11. JM Car Service 8 3 3:15
12. Totales Amatores 8 -1 0:16

ciu drużyn sąsiadujących ze sobą w 
tabeli ED-MAR pokonał TNT Volley 
2:0 (25:18, 25:23). W dwóch setach 
zakończył się również pojedynek In- 
sbudu Polimer z ACK 1. Wygrali siat
karze ACK 12:0 (25:18,25:22).

ŁAG

- Delie Pol Norwid Częstochowa
18 marca (sobota)
godz. 16.00 Juventur Wałbrzych - 

Delie Pol Norwid Częstochowa
godz. 18.00 MMKS Kędzierzyn- 

Koźle - Gwardia Zielona Góra
19 marca (niedziela)
godz. 11.00 Gwardia Zielona Góra

- Juwentur Wałbrzych
godz. 13.00 Delie Pol Norwid Czę

stochowa - MMKS Kędzierzyn- 
Koźle

Wszystkie mecze rozegrane zo
staną w hali przy al. Jana Pawła II.

Ł 

Zespół z Blachowni stworzył 
więcej okazji bramkowych, 
lecz nie potrafił ich wykorzy
stać i odpadł w drugiej run
dzie rozgrywek pucharo
wych.

Zespół Blachowianki przeważał, ale odpadł z pucharów

TKKF Blachowianka - Unia Krap
kowice 2:3 (2:1)

TKKF: Jacek Wilke - Arkadiusz 
Kamiński, Mariusz Czepul, Michał 
Płachta, Wojciech Kalkowski, Grze

LEKKA ATLETYKA: Mistrzostwa Polski masters

Weterani z medalami
Z sześcioma medalami po
wrócili z tegorocznych halo
wych mistrzostw Polski bie
gacze AKS-u “As” Kędzie
rzyn-Koźle. Zawody rozegra
ne zostały w Grudziądzu, a 
nasi zawodnicy byli jedyny
mi reprezentantami Opolsz
czyzny na tej imprezie.

Najlepiej z kędzierzyńskiej ekipy 
wypadł Czesław Macała (kategoria 
M-50), który zdobył złoty medal w 

Biegacze AKS-u na mistrzostwach Polski. Stoję od prawej: Czesław Ma
cała, Andrzej Bokwa, Czesław Gawryś, Antoni Młodzieniak. Klęczę: Ry
szard Dryps, Edward Rydzewski i Tadeusz Rojewski.

gorz Ciesielka, Rafał Decowski, Mi
łosz Pietrzyński, Mariusz Banaś, 
Marcin Kuźmicz, Dariusz Knapik 
oraz Łukasz Szostak, Mariusz Suli
ma, Tomasz Mikłasz.

Mecz od początku przebiegał pod 
dyktando miejscowych, którzy lepiej 

czuli się na zmrożonym boisku. Już 
w ósmej minucie Dariusz Knapik 
znalazł się w sytuacji sam na sam z 
bramkarzem Unii, lecz strzelił prosto 
w niego. Po kwadransie gry Mariusz 

biegu na 1000 metrów. Dwa srebrne 
krążki padły łupem Tadeusza Rojew- 
skiego (kategoria M-55). Zawodnik 
ten był drugi w biegach na 1000 i 
3000 metrów. Tytuł wicemistrza Pol
ski na dystansie 3000 metrów wy
walczył Edward Rydzewski (katego
ria M-45). Jeden srebrny na 1000 
metrów i jeden brązowy medal na 
3000 metrów zdobył Andrzej Bokwa.

- W Grudziądzu wystartowało 
około 200 zawodników. Tegorocz
na impreza była wyjątkowo mocno 
obsadzona. Wszyscy przygotowują 
się do halowych mistrzostw świata, 

Banaś, będąc siedem metrów od 
bramki, nie potrafił strzelić gola. 
Uczynił to dopiero dwie minuty póź
niej Dariusz Knapik, z rzutu karnego. 
Zdobycie gola dodało skrzydeł ze
społowi TKKF-u. W 36. minucie na 
listę strzelców wpisał się ponownie 
Knapik.

W doliczonym czasie gry niedaleko 
pola karnego miejscowych sędzia do
patrzył się faulu i podyktował rzut 
wolny. Na gola zamienił go wspania
łym strzałem pod poprzeczkę Marek 
Glombica.

Po zmianie stron goście ruszyli do 
zdecydowanych ataków, których 
uwieńczeniem był gol zdobyty w 56. 
minucie. Przez następne 25 minut 
miejscowi mieli osiem wybornych 
okazji bramkowych, lecz Knapik, Su
lima, Banaś, Kuźmicz, czy też Ka
miński nie potrafili skierować piłki do 
siatki. Za to w 81. minucie uczynił to 
Wacław Masłowski i tym samym go
ście zapewnili sobie awans do kolej
nej rundy.

- Prawda jest taka, że nie potra
filiśmy wykorzystać stwarzanych 
przez siebie okazji. Unia miała 
cztery okazje, z których wykorzy
stała trzy i to wystarczyło jej do 
zwycięstwa - powiedział nam Da
riusz Knapik z Blachowianki.

Tekst i foto: Piotr WARNER

PIĘĆ LAT MASTERSÓW
W tym roku grupa lekkoatletyczna bie

gów ulicznych i długodystansowych z Kę- 

dzierzyna-Koźla obchodzi pięciolecie ist

nienia i startów w kategorii masters. Gru

pa powstała przy MMKS-ie, a od 2003 

roku reprezentuje barwy AKS-u „As”. W 

ciągu pięciu lat startów mastersi z Kę- 

dzierzyna-Koźla zdobyli łącznie 81 me

dali mistrzostw Polski. Najwięcej, bo 22 

krążki, w tym 17 złotych, wywalczył Ta

deusz Rojewski. Po 14 medali na swoich 

kontach mają Mieczysław Majer i Cze

sław Macała. Ponadto na podium mi

strzostw kraju stawali (w nawiasie liczba 

zdobytych medali): Andrzej Bokwa (12), 

Edward Rydzewski (11), Edward Jaro

sławski (3), Janusz Misiaszek (3), Bar
bara Mierzejewska (1) i MarekJ^zejew- 

ski (1).
Na koncie naszych biegaczy są też 

cztery rekordy Bólski w kategoriach ma
sters. Trzytiśtanowił Tadeusz Rojewski 

(kategoria M-55) na 800 metrów (2.20,57), 

1000 metrów (3.06,96) oraz 5000 metrów 

(17.51,43). Również Mieczysław Majer 

(kategoria M-50) ustanowił rekord Polski 

w biegu na 800 metrów (2.14,68).

Czterech reprezentantów AKS-u wy

startowało na mistrzostwach Europy we

teranów. Andrzej Bokwa zdobył brązowy 

medal w sztafecie 4x400 metrów. Mie

czysław Majer był czwarty w półmarato- 

nie i 15. w biegu na 10 kilometrów. Ja

nusz Misiaszek zajął 14. pozycję w tria- 
thlonie, natomiast Tadeusz Rojewski był 

16. w biegu na dystansie 10 kilometrów.

które odbędą się w dniach 15-20 
marca w Austrii - powiedział nam 
Edward Rydzewski



PIŁKA NOŻNA: Miejska liga halowa

Kolejka rekordów
Lider ustanowił rekord w ilo
ści strzelonych bramek w 
jednym meczu, a w ostatnim 
spotkaniu kolejki sędzia po 
raz pierwszy ukarał zawod
nika czerwoną kartką.

W dalszym ciągu kryzys przeży
wa zespół Chemika. Dopiero na 
osiem sekund przed końcem spotka
nia Mirosław Biniecki skierował pił
kę do siatki Zefirka II. W derbowym 
meczu dwóch zespołów Zefira druga 
drużyna walczyła dzielnie i do 21. 
minuty remisowała 2:2. Niestety, nie
frasobliwość w grze obronnej spowo
dowała stratę dwóch bramek i poraż
kę. Auto Wojdyła strzelił gola już w 
20. sekundzie meczu, lecz Kolejarze 
zdołali wyrównać na początku dru
giej połowy. 30 sekund później zaga
pili się jednak i stracili drugiego gola. 
W drużynie Auto Wojdyła kolejne 
dobre spotkanie zagrał nowy bram
karz, Gerard Grolik.

1. Kowalski 1 19 46 90-29
2. Zefir 1 19 41 42-17
3. Chemik 19 40 63-29
4. Zefirek 1 19 36 64-32
5. Auto Wojdyła 19 33 50-43
6. Energetycy 19 26 38-57
7. Kowalski II 19 25 34-46
8. Blachownia iy 25 *w-

9. Kol Bud 19 24 44-54
10. Zefir II 19 14 32-49
11. Zefirek II 19 14 26-52
12. Kolejarze 19 3 20-78

BADMINTON: Krajowy turniej juniorów

Lotki w Azotach
Zawodnicy Technika Głub
czyce zdominowali krajo^ 

wy turniej juniorów młod
szych w badmintonie, któ
ry odbył się w kędzierzyń- 
sko-kozielskiej hali Azoty.

W imprezie rywalizowało 60 za
wodników z 12 klubów. W grze 
pojedynczej dziewcząt tryumfo
wała Aneta Wojtkowska (Technik 
Głubczyce) przed Natalią Malik 
(UKS Pszczyna) oraz Justyną Za- 
uchą (UKŚ Orbitek Straszęcin) i 
Justyną Pasternak (Technik Głub
czyce). \

Wśród chłopców zwyciężył Ma

SIATKÓWKA: Rozgrywki młodzików

Bez straty seta
Siatkarska drużyna 
MMKS-u Kędzierzyn-Koźle 
zgodnie z oczekiwaniem 
wygrała mistrzostwa wo
jewództwa w kategorii 
młodzików i awansowała 
do ćwierćfinałów mi
strzostw Polski.

Zespół Chemika

Gdy w 7. minucie meczu Adam lo
chem strzelił wyrównującego gola w 
meczu z liderem, wydawało się, że 
Blachownia postara się o niespodzian
kę. Zwłaszcza że tylko wspaniała po
stawa broniącego w bramce Kowal
skich Piotra Pabisza uchroniła jego ze
spół od dalszych strat. Jego koledzy 
wzięli się poważnie do roboty i usta
nowili rekord sezonu w ilości strzelo
nych bramek w jednym meczu.

Po siedmiu meczach bez wygranej 
przełamał się Kol Bud i pokonał re
zerwę Kowalskiego.

teusz Ciurkot (Orbitek Straszęcin). 
Drugie miejsce zajął Przemysław 
Urban (RKB Rzeszów). Na trze
cim miejscu sklasyfikowani zosta
li: Miłosz Wiktorczyk (UKS Psz
czyna) i Paweł Rojek (Technik 
Głubczyce).

W grze deblowej najlepsze oka
zały się badmintonistki z Głub
czyc: Katarzyna Macedońska i Ju
styna Pasternak. Na drugim miej
scu uplasowały się Karolina Bu
czyńska i Marcelina Zaucha (Orbi
tek Straszęcin). Trzecie miejsce 
zajęły Agnieszka Pasternak i Bar
bara Raczek (Technik Głubczyce).

W grze podwójnej chłopców 
zwyciężyli Mateusz Ciurkot i

Ostatni turniej mistrzowski roze
grany został w Praszce. Kędzierzy- 
nianie wygrali wszystkie spotkania 
po 2:0, pokonując kolejno: UKS 
“Trójkę” Nysa, UKS Azymka 
Zdzieszowice oraz Lidera Praszkę. 
Tym samym nasz zespół w całych 
rozgrywkach nie stracił nawet seta. 
Dwa najlepsze zespoły z Opolsz
czyzny awansowały do rozgrywek

Wyniki: Energetycy - Zefirek 11:2 
(P. Kaliciński - Wehyński, Pustel
nik), Chemik - Zefirek II 3:2 (Zy- 
skowski, Kania, Biniecki - Szymko
wiak, Zubrzycki), Zefir II - Zefir I 
2:4 (Kieszkowski, Nykiel - Troja
nowski 2, Kemer, Drochliński), Ko
lejarze - Auto Wojdyła 1:2 (Cejmer - 
Szczęsny, Klyta), Blachownia - Ko
walski 11:12 (Jochem - Koś 5, Jew- 
tuch 3, Szafarczyk 2, Stobrawę, Bier
nat), Kowalski II - Kol Bud 0:4 (Ru
sinek 2, Iwański, Drozdowski).

Tekst i foto: Piotr WARNER

Paweł Zaucha (Orbitek Straszęcin). 
Drugie miejsce zajęli Tomasz Kusz- 
nier i Paweł Rojek (Technik Głub
czyce), a trzecie - Paweł Pietryja i 
Wojciech Wilkosz (UKS Pszczy
na).

Z kolei w turnieju mikstów naj
lepszy okazał się duet: Miłosz 
Wiktorczyk i Natalia Malik (UKS 
Pszczyna). Drugą pozycję zajęli 
Paweł Zaucha i Karolina Buczyń
ska (Orbitek Straszęcin), a trzecią 
- Maciej Kacprzak (Jedynka Babo
rów) i Sara Kobeluch (Technik 
Głubczyce). Sędzią głównym za
wodów był Marek Łysakowski.

ŁAG

KOŃCOWA TABELA MISTRZOSTW:
1. MMKS Kędzierzyn-Koźle 12 24 24:0
2. UKS “Trójka” Nysa 12 19 15:11
3. UKS Lider Praszka 12 17 11:16
4. UKS Azymek Zdzieszowice 12 12 1:24

centralnych. MMKS turniej ćwierć
finałowy mistrzostw Polski rozegra 
u mistrza województwa śląskiego.

Ł

PIŁKA NOŻNA: Mistrzostwa pracowników 
oświaty

Srebrni
nauczyciele
Nauczyciele z Kędzierzyna- 
Kożla zostali wicemistrzami 
województwa w piłce nożnej 
halowej. Zawody odbywały 
się w Komprachcicach, a 
najlepsi okazali się w nich 
gospodarze.

- Mogliśmy pojechać na te zawo
dy dzięki finansowej pomocy 
Związku Nauczycielstwa Polskie
go oraz NSZZ Pracowników 
Oświaty i myślę, że swoim wyni
kiem najlepiej im za to podzięko
waliśmy - powiedział po zawodach 
Wojciech Zyskowski.

Osiem startujących zespołów po
dzielono na dwie grupy. Nasza druży
na trafiła do grupy A z gospodarzami 
oraz Strzelcami Opolskimi i Olesnem. 
Olesno zostało pokonane 6:2 (gole: 
Kania, Jędraszczyk 2, Głazowski,

TENIS STOŁOWY: III liga

Odra przekła
Tenisiści Odry K-K swój mecz z 

Politechniką Korfantów przełożyli 
na 17 marca. LZS Zakrzów podej
mował na swoim terenie Lelka Sławi- 
ce. Po zaciętej grze przegrał 6:8. 
Punktowali: Andrzej Świerzewski 2, 
Grzegorz Czuż i Łukasz Chwedyna 
- obaj po 1,5, Radosław Szarf 1. Po
zostałe wyniki: LUKS Nysa - Euro- 
services Niemodlin 3:8, LZS Racła- 
wiczki - Fab-Style Korfantów 3:8, 
Odra Brzeg - LZS Kujakowice 8:4.

TENIS STOŁOWY: II liga juniorów

Zakrzów zagra 
w barażach
Nie było niespodzianki w 
ostatnim turnieju o mistrzo
stwo II ligi wojewódzkiej ju
niorów. Awans do I ligi pew
nie wywalczył UKS Daia- 
chów. Tym razem na turniej 
nie dojechały obie ekipy z 
Jaworzna, co skończyło się 
(nieodwołalnymi) walkowe
rami.

Nasze ekipy zgodnie poniosły po 
jednej porażce z drużynami z Brze
gu, ale obroniły swoje lokaty. Debiu
tujący w II lidze Zakrzów zajął zatem 
drugie miejsce i w barażach o I ligę 
spotka się z Sokołem Niemodlin. For
tuna Witosławice zaś uplasowała się 
na czwartym miejscu.

W Polskiej Cerekwi Młyn-Pol po
konał DOKiS Dobrodzień 3:0, Soko
ła Ptakowice 3:2, Skorpiona II Ja- 

Nurski), Strzelce Opolskie 3:1 (Nurski, 
Mikoluk, Jędraszczyk), a z gospoda
rzami był remis 2:2 (Mikoluk, Gła
zowski). W meczu półfinałowym nasi 
nauczyciele wygrali z Nysą 2:0 (Mi
koluk, Kania), a w finale znów musie- 
li zagrać z Komprachcicami. Niestety, 
w tym spotkaniu tylko Witosław Iwa- 
nejko zdołał pokonać bramkarza miej
scowych, lecz Michał Pycia aż cztero
krotnie musiał wyciągać piłkę z siatki. 
Drugie miejsce jest jednak sporym 
sukcesem, gdyż w zespole gospoda
rzy grali piłkarze niebędący nauczy
cielami. Protest Strzelec Opolskich w 
tej sprawie został jednak odrzucony.

Kędzierzyński zespół grał w skła
dzie: Michał Pycia, Adam Kania, 
Wojciech Zyskowski, Witosław Iwa- 
nejko, Tomasz Mikoluk, Marcin Gła
zowski, Leszek Jędraszczyk, Marcin 
Nurski, Dariusz Łoś.

Piotr WARNER

Sławomir KOWALIK

1. Euroservices Niemodlin 13 24 96:42

2. Odra K-K 12 22 94:40

3. LZS Kujakowice 13 17 89:71

4. Odra Brzeg 13 16 78:64

5. LZS Zakrzów 13 14 84:79

6. Politechnika Korfantów 12 10 61:84

7. LZS Raclawiczki 13 6 6685

8. Fab-Style Korfantów 13 6 6394

9. LUKS Nysa 13 6 5894

10. Lelek Sławice 13 5 5290

KOŃCOWA TABELA:
1. UKS Dalachów 9 1625-6
2. LZS Młyn-Pol Zakrzów
3. ZS nr 1 Brzeg
4. Fortuna Witosławice
5. UGKS Odra Brzeg I

6. LZS Kujakowice
7. DOKiS Dobrodzień
8. LZS Sokół Ptakowice

9 1421-14
9 1424-9
9 1222-12
9 1017-16
9 8 16-17
9 6 13-20
9 6 14-20

9. UKS Skorpion I Jaworzno9 2 7-24
10. UKS Skorpion II Jaworzno 9 2 3-24

worzno 3:0 v.o. oraz przegrał z Odrą 
I Brzeg 1:3. Fortuna uległa ZS nr 1 
Brzeg 2:3, a pokonała LZS Kujakowi
ce 3:0, Odrę I Brzeg 3:0 oraz Skorpio
na I Jaworzno 3:0 v.o.

LZS Zakrzów grał w składzie: 
Grzegorz Dygnos, Grzegorz Janusz, 
Jacek Słota, Tomasz Gocz i Mariusz 
Kupka. Fortunę reprezentowali: Ma
ciej Twardawa, Mirosław Lipczyk, 
Adam Jaroń, Tomasz Raubal i Marcin 
Klein.

JJ



pożyczki 
gotówkowe

bez poręczycieli
od 500 zł

AiGO
pożyczka

Kędzierzyn-Koźle
al. Jana Pawła I114
czynne: pon. - pt. 9.00 - 17.00 W SCSS INFOLINIA AIGO:

I Q o 801 jaaaaa
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Pracuję 
w renomowanej 

firmie i mam 
' stały kontrakt

Oferty pracy wyłącznie w renomowanych firmach

Gwarancja stabilnego zatrudnienia

Komfortowe zakwaterowanie

Praca dla osób W
z nięmię.ckim paszp.oiftęm

Opieka polskojęzycznego personelu 

Bezpieczne i darmowe dojazdy do pracy

OFERTY PRACY
pakowanie produktów prace magazynowe
zbieranie zamówień prace produkcyjne

... i wiele innych
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